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GLASILO OBČINSKIH ORGANIZACIJ SZDL CFLJE, LAŠKO iN ŽALEC 

Štorski plavž je ugasnil 
Spr ičo vse h u j š e g a p o m a n j k a n j a e la î -

t r ičnega toka so p re tek l i če t r t ek v štorsk-l 
železarni ustavi l i p ro i zvodn jo v elektro-
plavžu. Prav gîotovo j e kolekt iv ž e l e z a r n e 
na c e l j s k e m o b m o č j u m e d tistima, ki ga 
vsakole tne r e d u k c i j e t oka najboLj priza-
dene jo , Spr ičo zïiane s i tuac i je v našaan 
gospoda r s tvu p a j e s e d a n j a us tavi tev pro-
izvodnje surovega železa za kolekt iv štor-
sk ih železar jev še tež ja , s a j j i m to povz/ro-
ča m n o g e h u d e preglavice . Da bi izvedeli, 
k a k š n e pos ledice povs roča us tavi tev plav-
ža, s m o napros i l i za iz javo TUGOMERJA 
VOGO, genera lnega d i r e k t o r j a že leza rne , 
ki je povedal na s l edn je : 

»Ustavitev р1атеа povzroča luide težave. 
N a j p r e j je tu izguba 150 ton dnevne proiiz-
v o d n j e su rovega železa in 00.(X)0 kub ikov 
vasokokalor ičnega p l ina , ki ga m o r a m o na-
domes t i t i z d r u g i m , m n o g o dražj-im. b'i-
n a n č n o p o m e n i bo, da izgubimo vsak daai 
25,486. — din, t o r e j n e k a j več kot dva 
in pol s t a r a mi l i j ona . Caüotna n o t r a n j a 
ene rge t ska m r e ž a baz i ra n a -.epljenju bu-
t an p r o p a n a s p lavžn im p l inom, ki p a ga 

s e d a j n i m a m o . Za n o r m a l n o delo v osta-
lih ob ra t i h b o m o p r i m o r a n i kupova t i belo 
surovo železo, ka t e rega pa , ko t vemo, v 
Jugoslavi j i p r i m a n j k u j e , da o t r anspor t -
n ih s t ro šk ih in p r o b l e m i h ne l ikvidnos t i 
posebe j n e govor imo. P o k r i v a n j e f iksn ih 
s t roškov in osebnih d o h o d k o v gre n a bre-
m e d o s e d a j ustva^rjenega d o h o d k a , k a r 
pa seveda pomen i še n a d a l j n j e zman j še -
van je akumula t ivnos t i p o d j e t j a . S pogod-
bami , ki j ih i m a m o z e lek t rogospodar -
s tvom, n i m a m o rešenega v p r a š a n j a , po-
k r i v a n j a nas ta l ih izgub. Osebno s m a t r a m , 
da bi moraila gosipodarsika organizac i ja v 
t ak ih p r i m e r i h imet i p rav ico u v e l j a v l j a n j a 
odškodn ine iz sk lada skupn ih rezerv, s a j 
jii je bila za rad i viš je sile u s t av l j ena pi'a-
vica do dela.« 

P r o b l e m je t o r e j v sekakor zelo pe reč in 
n ičesar n e kaže, da bi se s t a n j e v k r a t k e m 
b is tveno poprav i lo . Do p r a v e k a t a s t r o f e 
p a l ahko p r ide , če bi se ozrač je ohiladirto 
in bi n a m e s t o p r e p o t r e b n e g a obi lnega dež-
ja zapadel sneg . 

B. STRMČNIK 

Zvonko Blažun je že šestnajst let predsednik prostovoljnega gasilskega 
društva v Rogatcu in Rogatčani pravijo, da je to nekako tako: če kdo 
pravi , da se gasilski dom popravlja, potem to tudi pomeni, da ima pri 
vsej stvari prste zraven Zvonko. Če pa kdo pravi, da Zvonko nekaj dela, 
potem bo prav gotovo nekaj od tega dela šlo za gasilce. Skratka, gasil-
stvo in Zvonko sta eno. Zvonko pa ima za svoje gasilce toliko želja, 
da j ih občina komaj prenese, zato se Zvonko tu in tam potolaži še z 
delom v kakšni drugi organizaciji. Važno je predvsem, da je vesel In 
vedno dobre volje. MILENKO STRAŠEK 

Ali bo dovolj krilila 
za Kožjanee? 

PREGLED LJUBLJANSKE B A N K E K O N Č N O LE UPRT NA NERA-
ZVITO K O Z J A N S K O 

KREDITI, DA ALI NE? 

STVARI GREDO NAPREJ, M E N D A PRVIČ PO M N O G I H RAZGO-
V O R I H M A L O BOLJ RESNO 

1500 ZAPOSLENIH VSAJ D O 1975 

V p r a š a n j e k r e d i t i r a n j a ne-
, razvitega p o d r o č j a je ponov-
no s topi lo m o č n o v o s p r e d j e 
na ponede l jkovem razgovoru , 
ki ga Je p r ip rav i la L jub l jan-
ska b a n k a s k u p a j s p r eds t av . 
n<iki š m a r s k e občine in go-
spodarsk ih organizac i j . Se j e 
So se poleg genera lnega di-
r ek to r j a b a n k e Nika Kavčiča 
udeležili še Zvone Dragan 
predsednik e k o n o m s k e komi-
si je p r i CK ZKS in drugi . V 
razgovoru so sodelovali tud i 
Predstavniki p o d j e t i j , ki n a j 
bi pos tavi le diislocirane obra-
te v občini . 

Osnovni p rob l em, ki so ga 
izpostavili, j e bil, k a k o d o 
leta 1975 zaposl i t i 1500 !judi. 
Največ možnos t i za zados t i tev 

teh p o t r e b i m a t a t ova rna 
P r i m a t , Zdravi l išče Rogaška 
S la t ina t e r s t ek la rna . S k o r a j 
gotovo je, da se bodo naš l i 
k red i t i t ud i za kme t i j s t vo in 
kmečk i tu r izem. 

Malo ne j a snos t i je v zvezi 
z e n a j s t i m i p rog rami , ki 'so 
j ih v občini izdelali letos za 
posamezne gospoda r ske orga-
nizaci je in n a osnovi ka t e r ih 
bi bilo m o ž n o zaiprositi za 
kredi t . Ti p r o g r a m i so bili 
bank i predloženi , a so bili vsi 
zav rn jen i k l j u b t emu , da j e 
bilo za izdelavo po t rošen ih 
t r i s to s t a r i h mi l i jonov, kaa-
bi bil lahiko začetni polog za 
g r a d n j o tovarne . Mrjenje 
bančn ikov je bUo, da so 
p r e m a l o preciz i rani , pokaza-
lo p a s e je tudi , da--jih sp loh 

niso imeli v rokah . N a s t a j a 
vp ra šan j e , k a k o -sploh izlu-
ščit i p rave nosi lce kredi tov . 
»Za neka t e r e izmed p o d j e t i j , 
ki so za n a s in t e resan tna , bo-
m o p r a v gotovo naš l i reši-
tev. N a j b r ž bo t r e b a še ne-
k a j s k u p n i h razprav , da bo-
m o končno le našl i reši-
tev,« j e de ja l Niko Kavčič. 

V p r o g r a m k red i t i r an j a ne. 
razvi tega p o d r o č j a n a j bi se 
vkl juči le tud i os ta le sloven-
ske g o s p o d a r s k e organizaci-
je . T a k o že teče jo pogovor i s 
t ova rno verig iz Lesc, ki n a j 
bi n a K o z j a n s k e m postavi la 
d is loc i ran o b r a t . Inves t i ra lo 
bi Se tud i v že m o č n a podje t -
j a in v posamezne dislocira-
n e ob ra t e . 

P reds tavn ik i b a n k e so pora-
dariU, da n i m a j o n ikakršne-
ga in te resa invest i ra t i v to 
pod roč j e , ki n i m a las tnega 
kap i ta la . V to na ložbo p a bo-
d o šili zgolj zato, ke r sma-
t r a j o , • da je t r e b a l j u d e m 
pomaga t i . Prav za rad i tega 
b o d o odstopi l i od neka te r ih 
težkih pogojev, k i j ih s icer 
postavljai jo. 

Čeprav j e bilo ma lo ob-
l jub l j enega ali s k o r a j nič, pa 
je že s a m a navzočnost Ljub-
l j a n s k e banke dala zagotovi-
lo, da se bo n e k a j naredi lo . 
V občini bodo s t em vseka-
k o r računal i . I s to pa so iz-
razili tud i bančniki , s a j je 
bil ponede l jkov razgovor 
m e n d a edini, na k a t e r e m so 
zelo konkгe tлo obravnaval i 
n a j v a ž n e j š e p r o b l e m e Koz-
janskega . 

M. £>TRAáEK¡ 

Revolucio-
narna ^̂  

organizacija 
smo 

je v s\ojem referatu poudaril se-
kreïar občinskega komiteja ZKS 
v Slovenskih Konjicah Franc Ban. 
Ko je podal poročilo o delu kon-
ference ZK, komiteja, komisij, ča-
stnega raasodišča in revizijske ko-
misije v pretekli mandatni dobi, 
je med drugim dejal, da se niso 
izgubljali v razpravah, ampak so 
bili konkretni. Uspešno so rešili 
zadevo v Konusu in v Zrečah. 
Kritika pa je namenjena vsem ti-
stim, ki niso reševali stvari do-
volj revolucionarno in vsem ti-
stim, ki so skušali v pretekli dobi 
intrigirati. 

Niso pa se v celoti uresničila 
prizadevanja ZK za najnižji osebni 
dohodek v občini. Tu bo potreb-
no še veliko političnega dela in 
občinski komite ZK je že imeno-
val petčlan^o komisijo, ki se bo 
konkretno zavzela za ta boleči pro-
blem. 

V razpravi je sodelovalo več go-
vornikov, zaključne misli pa je 
dodal še sekretar medobčinskega 
sveta ZK Janez Zahrastnik, ki je 
pozitivno ocenil delovanje ZK т 
Slovenskih Konjicah. 

Zadnja vest 

liiL Dusaii 
Buriiik 

kandidat za 
predsednika 

Izvršni odbor Občinske 
konference socialistične 
zveze delovnih ljudi v Ce-
lju je sklenil, da bo od-
bornikom celjske občinske 
skupščine na prihodnji 
seji, ki bo 19. novembra, 
predlagal za novega pred-
sednika Skupščine občine 
uelje, dosedanjega podpred-
sednika ing. Dušana Bur-
nika. Po vsej verjetnosti 
bodo do tega časa pripra-
vili tudi predlog za nove-
ga podpredsednika. 

V teh dneh je bilo v uredništvu zelo èìvahno. O Tedniku smo 
se pogovarjali s predstavniki SZDL celjskega območja, o uredniški 
politiki, o naših težavah in načrtih pa je tekla beseda tudi v torek 
na seji izdajateljskega sveta. Naše delo je bilo pohvaljeno in smo 
tega zelo veseli. Sicer pa o tem kaj več drugič. 

Dragi bralci, v današnjem Tedniku smo Nagradni globus malce 
premaknili. Saj ga boste našli. Tudi zadnjo stran smo malce spre-
menili, ker smo morali dati nekaj več prostora oglasu. 

V uredništvu smo zelo veseli vaših pisem in predlogov. Vse več 
jih je. In prav je tako. Bolj ko bomo sodelovali, bolj Se bomo ra-
zumeli, vaš časnik pa bo vse boljši. 

Mladi bralci, ne pozabite na naš nagradni razpis za najboljše 
sestavke na temo »AH te čutim, domovina?« Res nestrpno pričaku-
jemo vaše prispevke. 

Kaj pa nova Tednikova akcija — »Njihovo življenje je materin-
stvo«. Bomo sodelovali? 

VAS UREDNIK 

O B Č A N I 

V A R N O SE BOSTE POČUTILI . 
ČE BOSTE IMELI VAŠE PRI-
H R A N K E N A H R A N I L N I KNJI-
Ž ICI J U G O B A N K E ! 
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SEDEM TON PŠENICE NA CESTI 
OTO OGRINC, iz Trbovelj, je vozil z ošabnim avto-

mobilom iz Radeč proti Sevnici po desni strani ceste, 
ko mu je v ovinku s precejšnjo h i t ros t jo po levi s tra . 
ni pripeljal nasproti voznik tovornega avtomobila s 
prikolico CIRIL CRNEC, 25. iz Zagrada. Tovornjak 
je oplazil osebni avtomobil ter ga porinil v jarek, sam 
pa se je zaletel v hrib. Fri tem se je raztreslo po cestt 
približno sedem ton pšenice. Lažje sta bila pošikodova. 
na sopotnica v Ogrineovem avtomobilu, JOŽEFA OG-
RINC in voznik Črnec. Materialne škode je za 20.000 
dinarjev. 

NEPRAVILNO PREČKANJE 
IVAN FECE, 41, iz Velenja je vozil po Ljubljanski 

cesti v Celju z osebnim avtomobilom, ko je v bližini 
trgovine »Tehnomercator« prečkala cestišče zunaj pre-
hoda za pešce MARIJA ARZENŠEK iz Kostrivnice. 
Avtomobilist jo je zadel in zbil po cesti. Prepeljali so 
jo v celjsko bolnišnico, k je r so ugotovili, da se je hu je 
poškodovala. 

KDO GA JE PODRL? 
KAREL POPEK, 43, iz Pristave pr i Dobrni je šel 

prot i domu, ko ga je v Lembergu — kot je sam po-
vedal — med prehi tevanjem zbil neznani voznik oseb-
nega avtomobila. Popek se je pri padcu težje poškodo-
val, "avtomobilist pa je odpeljal proti Dobrni. 

ZAVIRANJE IN TRČENJE 
IVAN MIHALINEC, 28, iz Metleč, je vozil z oseb-

nim avtomobilom prot i Šoštanju za motoristom FRAN-
CEM DREVOM iz Ravn. Drev je nakazal spremembo 
smeri in zaviral, Mihalinec pa je zaradi prekratke 
razdalje močno zavrl. V tem se je v zadnji del nje-
govega avtomobila zaletel zaradi prekratke varnostne 
razdalje voznik osebnega avtomobila ROMAN STRGAR 
21, iz Velenja. Pri tem se je lažje poškodoval sopot-
nik v drugem avtomobilu, RIHARD GROBELNIK iz 
Velenja, škode na vozilih je za 10.500 dinarjev. 

PEŠEC JE BIL TAKOJ MRTEV 
FRANC MASTNAK, 21, iz šmiklavža je vozil z oseb-
nim avtomobilom proti Žalcu, ko je v Petrovčah pri. 
nadoma prečkal cesto z leve s trani pešec IVAN DRAČ, 
39, iz Dobrine. Voznik ga je zaradi teme opazil na 
razdalji dveh ali t reh metrov. Kl jub zaviranju ga je 
zadel in zbil 55 metrov po cesti. Drač je obležal mrtev. 

NA PREDNOSTNO CESTO 
IVAN DEšELAK, 33, iz Celja je z ju t ra j vozil z oseb-

nim avtomobilom prot i Žalcu, ko je v ePtrovčah pri-
peljala z neprednostne na prednostno cesto kolesarka 
OLGA MIHELAK iz Pernovega. Zaprla je pot avto-
mobilistu. Zaradi poškodb po nogah so jo odpeljali 
v celjsko bolnišnico. 

UMRLA STA V BOLNIŠNICI 
Iz celjske bolnišnice so sporočili, da sta zaradi hu-

dih poškodb dobljenih v prometnih nesrečah umrla 
STANISLAV ZEVNIK iz Zakone 14 pri Vranskem in 
ANTONIJA JAGie iz Podsrede 26. 

OBA STA SE UMAKNILA 
VINKO TABORNIK iz Ljubl jane je vozil z osebnim 

avtomobilom profti Slovenskim Konjicam in v Verpetah 
prehiteval na ravnem odseku ceste, ko je pripeljal na-
sproti s tovornjakom ŠTEFAN HORVAT iz Brezovcev. 
Voznik tovornjaka se je umaknil skra jno desno, Tabor-
nik pa skra jno levo, k je r sta trčila. Osebni avtomobil je 
odbilo v drevo. Pri t rčenju sta bila hudo poškodovana 
voznik Tabornik in njegov sopotnik ALBERT JANČIC 
iz Ljubljane, škode na vozilih je za 23.000 dinarjev. 

PREVRNIL SE JE NA STREHO 
JOŽE VOLKAR, 28. iz Vrbnega pri Šen t ju r ju je vo-

zil z osebnim avtomobilom proti Celju in v Strmcu pr i 
Laškem za^ei prehitevati. Zapeljal je na levi rob cesti-
šča, peljal po n j e m 97 metrov, izruvai dva obcestna 
kamna, nakar se je avtomobil prevrnil na streho. Voz-
nik je pri tem padel iz avtomobila. Voznik in sopot-
nica E. D. iz Zagreba sta bila lažje poškodovana, sopot-
nika FRANC LISIČAR, 20, iz Poiane in MARTA DEŽE-
LAK pa sta dobila težje poškodbe. Voznik ni počakal na 
k r a ju nesreče, temveč je odšel, škode na vozilu je za 
12.000 dinarjev. 

ANTE TEVŽ 
v sredo, 27. oktobra so 

na Ljubnem ob Savinji po-
kopali Anteja Tevža, ki je 
bil znan javni delavec, 
spoštovana osebnost 
Ljubnega, ki je prerano 
legel k zasluženemu počit-
ku. Spoštovan je bil kot 
delavec, ki je razdajal vse 
svoje moči in nesebično 
poprijel za delo, tudi tam, 
kjer je bilo potrebno. 

Bil je velik ljubitelj na-
rave m je zahajal često v 
Savinjske gore, ki so mu 
bile tako pri srcu. O njih 
je govoril s posebno lju-
beznijo. še zlasti pa je os-
tala za njim vellica vrzel 
na glasbenem področju, 
saj je kot dolgoletni pevo-
vodja skrbel za to, da je 
slovenska pesem odmeva-
la Ob najrazličnejših pri-
ložnostih. 

Slava njegovemu spomi-
nu! 

S CELJSKE TRŽNICE 
Počasi, vztrajno lezejo ce-

ne navzgor. Solato že proda-
ja jo po 6 do 10 dinarjev, mo-
tovileč od 10 do 15 dinarjev, 
špinačo pa po 10 dm. Vedno 
dovolj je peteršil ja in ko-
renčka, prvega po 8 din, dru-
gega po 6 din. Glavna to zelje 
so v tem tednu prodajal i po 
1,80, kislo po 4, pravtako 
kislo repico. Astronomsko 
ceno dosega fižol po 8 do 10 
din. Krompir ima ceno 1,20 
do 1,50. 

Draži se tudi sadje- Jabol-
ka, ki prevladujejo, proda-
ja jo po 3 do 4 dinarje, hru-
ške od 4 do 5, kostanj za isto 
ceno kot kruške in grozdje 
po 5 din. Kilogram orehov 
v lupinah stane 8 do 9 dinar-
jev, luščenih pa 28 do 30 din. 

Ja jčka so bila po enotni 
ceni 1,20 para. 

Rafael Plazi, 23, Velenje, 
poškodoval si je levo kračo; 
Karel Vrečko, 27, Ponikva, 
pokodoval si je desno pod-
leht; Jože Majer , 58, Pristava, 
poškodoval si je prsni koš; 
Karel Tovornik, 19, Šent jur , 
poškodoval si je desno ko^ 
leno in kračo; Stane Hrova-
tič, 18, Celje, poškodoval si 
je levo koleno; Ivan Pečo v-
nik, 35, Braslovče, poškodo-
val si je levo roko; Terezija 
Dolinšek, 25, Velenje poško-
dovala si je levo podleht; 
Anton Lukač, 20, šoš tan j , po-
škodoval se je po glavi; Ro-
za Druks, 26, Velenje, poško-
dovala si je prs te desne ro-
ke; Ida Brečko, 28, Celje, 
poškodovala si je hrbtenico; 
Živojin Vučevič, 19, Celje, po-
škodoval sd je levo stopalo; 
Zdenka Lom.šek, 21, Celje, 
poškodovala si je levo pod-
leht in koleno; Vili Odeb, 
31, Celje, poškodoval si je 
prs te leve roke; Franc Ga-
šparac, 28, Podplat, poškodo-
val si je prs te desne roke; 
Rado Rotar , 24, Dobriša vas, 
poškodoval si je desni gle-
žanj; Jože Anclin, 30, Andraž, 
poškodoval si je nosno kost; 
Ivan Veršnik, 47, Gornji 
grad, poškodoval si je desno 
stopalo; MUe Savič, 18, Tmo-
vlje, poškodoval se je po 
glavi, 

CELJE 
Poročili so se t r i je pari , od 

teh: Janez Dovnik, Slovenske 
Konjice in Eia šmi t , Trbov-
lje. 

GORNJI GRAD 
Jakob Ugovšek, 24, delavec, 

Gornji grad in Terezija Kerz-
nar, 21, šivilja, šmiklavž. 

HRASTNIK 
Ivan Polovic, pleskar in 

Jelka Letnar, delavka, oba iz 
Hrastnika. 

SLOVENSKE KONJICE 
Anton Kričaj, 28, Sp. Dolič 

m Danica Kotnik, 20, Vitanje; 
Alojz Grm, 23, in Justina Pra-
protnlk, 19, oba iz Ljubnice; 
Štefan Mulej, 24, Vodule in 
Jožica Gilčvert, 17, St. Sleme-
ne; Matija Kranje , 69 in Mari-
ja Penič, 58, oba iz Polen. 

ŽALEC 
Peter Špacapan, 24, delavec 

m Majda šva jder , delavka, 
oba Ì23 Polzele. 

CELJE 
21 dečkov in 26 deklic 
SLOVENSKE KONJICE 
2 dečka in 3 deklice 

CELJE 
Matilda Kranje , 65, Tepa-

nje; Jožeta Agrež, 73, Trebče; 
Franc Doberšek, 73, Vinski 
vrh in Franc Ahtik, 61, Tr-
novi je. 

HRASTNIK 
Peter Kuhar, 66, upokoje-

nec, Hrastnik. 
SLOVENSKE KONJICE 
Marija Fijavž, 81, Polene; 

Alojzija Fernst, 85, Slov. Ko-
njice; Franc Einfalt, 64, Slov. 
Konjice; Matilda Kranje , 65, 
Tepanje in Anton Perniak, 76, 
Slov. Konjice. 

ŠMARJE PRI JELŠAH 
Alojz Pilko, 76, Lekmarje; 

Marija Kravcar, roj . Mišič, 
74, Zadrže; Janez Rus, 60, Ro-
gatec; Martin Lupinski, 62, 
Sv. Juri j ; Frančiška Plavčak, 
roj . Blazina, 82, Tlake. 

ŽALEC 
Terezija Tratnik, 82, upoko-

jenka, Celje; Ivanka Robida, 
81, šivilja, Braslovče; Marija 
Ramšak, 62, gospodinja, Le-
tuš; Marija Hribernik, 69, 
upokojenka. Male Braslovče; 
Anton Parfant , 92, čevljar, Zg. 
Grušovlje; Katarina Pavlic, 
roj . Rezec, 85, soc. podpiran-
ka, Arja vas; Rozalija Debe-
ljak, roj . Podbregar, 66, kme-
tovalka, Ojstr iška vas; Ange-
la Marija Calligaro, 72, upo-
kojenka, Celje in Jožef Deže-
lak, 63, upokojenec, šmatevž. 

UNION: od 11. do 14. no-
vembra ameriško-italijanski 
barvni f ihn »Ljubezenski se-
staaek«; 

od 15. do 18. novembra ita-
lijanski barvni film »Ubij vse 
in se vmi sam«. 

METROPOL: od 11. do 15. 
novembra francoski barvni 
f ü m »Pot v Katmandu«; 

od 16. do 18. novembra f r . 
barvni fi lm »Krik v temi«. 

DOM: 11. novembra še ame-
riško-italijansko-španski barv-
na f i lm »Samomorilski ko-
mandos«; 

od 12. do 15. novembra an-
gleški barvni film »Odiseja v 
vesolju«; 

od 16. do 18. novembra 
ameriško-španski barvni film 
»Revolverji veličastnih sedem« 

DOBRNA: 13. in 14. novem-
bra ameriško-španski barvni 
film »Revolverji veličastnih 
sedem«. 

SLG 
čet r tek , 11. novembra ob 

19.30 uri Jovanovič: »Norci« 
— gostovanje v Drami Sloven-
skega narodnega gledališča v 
Mariboru. 

Petek, 12 novembra ob 19.00 
uri Elliot: »Umor v katedra-
li« — gostovanje v Sevnici. 

Petek ob 15.30 in 19.30 uri 
baletni koncert solistov opere 
in baleta ia Ljubljane. Vstop-
nice bodo v prodaj i eno uro 
pred pričetkom vsake pred-
stave. 

Sobota, 13. novembra ob 
17.00 uri »Norci« za abonma 
gledaliških amaterjev. 

Nedelja, 14. novembra ob 
10.00 uri »Norci« za I. nedelj-
ski mladinski abonma in iz-
ven. 

Nedelja ob 15.30 uri »Nor-
ci« za nedeljski popoldanski 
abonma in izven. 

Ponedeljek, 15. novembra 
ob 11.30 in 19.30 uri Lavi^ren-
ce: »Snaha« — gostovanje v 
Murski Soboti. 

Torek, 16. novembra ob 
18.00 uri »Snaha« — gostova-
nje v Hrastniku. 

Sreda, 17. novembra ob 15.30 
uri »Norci« za II . mlfidinski 
abonma in izven. 

... da imajo nekateri 
Lučani nepredvidene te-
žave pri gradnji svojih 
stanovanjskih hiš. Od 
sklada za urejanje zem-
ljišč so že pred leti ku-
pili ustrezne parcele, ven-
dar z gradnjo do danes 
še niso pričeli. Tu pa se 
začenjajo svojevrstne te-
žave. Kupljenih parcel 
namreč ni mogoče prodati 
kar tako, oziroma tiste-
mu, ki bi jih želel, (cena 
je seveda v tem času kar 
primerno nar astia), tem-
več bo treba parcele vr-
niti skladu, le-ta pa jih 
bo potem prodal tistemu, 
ki je zainteresiran za 
gradnjo. S preprodajo to-
rej ne bo nič! 

... da imajo prebivalci 
Gornjega grada svojevr-
sten problem pri pobira-
nju pisemskih pošiljk iz 
poštnega nabiralnika. Gre 
namreč za to, da ondotni 
poštar prazni nabiralnik 
le v dopoldanskem času, 
kar pomeni, da popoldne 
odvrženo pismo v poštni 
nabiralnik zapusti Gornji 
grad šele naslednji dan. 
Ko so se obrnili nekateri 
občani na poštarja, zakaj 
ne bi nabiralnika sprazni-
li tudi popoldne, kar bi 
bilo mnogo bolj smotrno, 
je povedal, da za to pač 
ni plačan, ker je to izven 
njegovega delovnega časa. 
Ja, ja, ljudje imajo pač 
vsak svoje probleme! 

Potrjena ostavka 
Preteksli teden je bila v celj 

skem AERU sedma, redna 
seja delavskega sveta, ki so 
ji prisostvovali tudi mnogi 
člani kolektiva. V osrednji 
točki dnevnega reda je de-
lavski svet obra^Tiaval ugoLo 
vitve posebne dalovne skupi-
ne občinske komisije za druž. 
beni nad2ör, ki je v podjet-
ju raziskovala utemeljenost 
posame2aiih obtožb na гас"лп 
dolg'Oletnega direktor ja pod-
je t ja RADA JENKA in vodje 
tehničnega sektorja, ing. 
NADE STOJANOVE. 

Na izrecno zahtevo večine 
prisotnih, so v celoti prebra-
li omenjeno poročilo, id vse-
buje posamezne ugotovitve, 
ki delno pot r ju je jo , delno pa 
zavračajo omenjene obtožbe. 
Po poročilu je büa obsežna 
razprava, v kateri so se po-
samezniki lotevali t'adì pro-
blemov izven dnevnega reda 
in tako po nepotrebnem kom-
plicirald celotno obravnavo. 
Zelo zaipažena je bila razpra-
va vršilca dolžnosti direktor-
ja, SREČKA FRANILA, ki je 
podal zgoščeno analizo na-
porov kolektiva, da bi čim-
uspešneje saniral celotno si-
tuacijo v podje t ju , ki je na-
stala s krizno situacijo, v za-
četkom oktobra. Za^/zel se je 
za to, da se dosledno uresni-
či akcijski program, Id so ga 
sprejele družbeno politične 
organizacije in samoupravni 
organi, svojo podiporo pa je 
dobil tudi na skupni seji ko-
miteja občinske organizacije 
ZKS in predsedst^'a občinske-
ga sindikalnega sveta. 

V razpravi je z daljšim p r t 
spevkom sodeloval tudi n&. 
kdanj i direktor JenJio, ki je 
poskušal izpodbijati posa-
mezne obtožbe, obraztiožil je 
nekatere i>oslovne odločitve v 
minulih letih in izriizil neza-
dovoljstvo spričo načina ras-
reševanja nastale situacije. 

Po skora j štiri ure t ra ja jo-
či razpravi, v kateri so pada-
li mnogi očitki in obtožbe, je 
delavski svet potrdil svoj 
sklep o spre jem« Jenkove 
ostavke, ki jo je dal na zad-
nj i seji delavskega sveta. 

V nadaljevanju seje je de-
lavski svet imenoval raizpisa-
no komisijo za di rektor ja 
podje t ja ter sprejel sklep, da 
se v sistemizaciji delovnih 
mest odpre novo delovno me-
sto svetnika, ki ga bodo po-
nudili tovarišu Jenku, ker 
večina smatra , da bi bilo 
prav, da še nadal je ostane v 
podje t ju . 

V -Aero je nujaa integraci-
ja dela strokovnega in vodil-
nega tima, vseh subjektivnih 
dejavnikov in vseh zaposle-
nih. Znani ekonomski ukrepi 
zahtevajo smotrno poslovno 
politiko, jasno usmeritev in 
večjo produktivnost. Vse to 
pa bodo omogočali notranji 
urejeni odnosi. V >.al,ih raz-
merah tudi ne bo težko načr-
tovati novih možnosti razvoja 
in integracij. Le s to usme-
ritvijo bodo dali v Aero naj-
boljši odgovor vsem, ki žele 
sedanje stanje izkoristiti za 
ribarjenje v kahiem. 

» . STUMCNIK 



Vpis novincev za novo 
šolsko leto 

Na celjskih osnovnih &olah 
giiio vpisoivali novince za prvi 
razred v meserr.i februar ju . 

pr ihodnje š;>lsko leto pa 
l>i radii zakljiičili vpisovanje 
že v mesecu clecembni tega 
lota. Tako bi Imeli več časa 
2У, priprave, ki jih zahteva 
dobra organizacija malih šol. 
Hitreje bi tudi zbrali točnej-
še podatike o številu novincev 
in bi jih lahko smotrneje po-
razdelili po oddelkih tn tudi 
po šolah. Večje število otro^k 
na mestnem področju že obi-
skuje varstvene ustanove, ki 
bodo gotovo tudi same orga-
nizirale male šole. Seveda bo 
na nekaterih šolah, ki nima-
jo, kot na primer ÍI. osnov-
na šola, večino predšolske 
mladine zajete v varstvene 
ustanove, potrebno organizi-
rati na šolah oddelke male 
šole. Saj je zelo nizek od-
stotek otrok, ki obiskujejo 
varstvene ustanove v predšol-
ski dobi', neenakomerno po-
razdeljen na posamezne šol-
ske okoliše. Učitalji zna-
nio ceniti uispehe predšolske 
vzgoje, sa j vemo, da imamo 
največ težav z otrciki, ki za-
radi obojestranske zaposlit-

ve s^'aršev, predvsem pa še 
zaradi neurejenega varstva 
pr ihajajo v šolo z občutnimi 
deficiti. Ti se kažejo pred-
vsem v skromnejšem besed-
rem zakladu, v pomanjklj i-
vih higienskih in drugih na-
vadah, kakor tudi v težjem 
prilagajanju na delo in življe-
nje v kolektivu. 

Na šolah, k.jer hodo imeli 
male šole, botlo ponekod 
uvedli celo tretjo izmeno. 
Posebej pa bo letos težko s 
katiri. Ne moremo pričako-
vati, da bi elemcntarke, ki 
so letos preobremenjene že z 
Uvajanjem nove matematike, 
prevzemale še dodatne ob-
veznosti. Obiskovati mora jo 
še posvete in semmar je , og-
romno časa pa porabi.io tudi 
za zah'e\Tie priprave in za iz-
delavo učnih pripomočkov ter 
ponajcoriil. Marsikdo še ne 
ve, da pot rebuje učitelj za 
Poisamezno učno uro tudi več 
Ur za priprave. 

Pričakujemo, da nam bodo 
priskočile na pomrtó TOirstve-
^ ustanove. Seveda pa je 

potrebno pravočasno priskr-
beti tudi vse drago, kar za-
hteva program malih šol. 

S tem smo poj.i^nili in tu-
di opravičili vpis u'tvincev /e 
v mesecu decembru. Na po-
svetu ravnateî.jtv osnovnih 
šol bomo določili dneve vpi-
sovanja in nato pravočasna, 
])rek<) tiska in radia obvesti-
li starše. Vpisovali bomo ot-
roke, ki so rojeni v letu 19()5 
in v prvi polovici leía 1966. 
Toda že sedaj oporarjamo vse 
starše, da bomo letnik 196o 
vpisovali le poi^ojno, ker še 
ne vemo, koliko bo vseh 
otrok, in če bo na šolah tu-
di dovolj prostora. Zakcn o 
osnovni šoli nam sicer omo-
goča takšno rešitev, vendar 
bi bilo bolje, da bi lahko 
vpisali vse otroke, ki bodo 
ob vpisu že pr imerno duše^,'-
no in telesno raaviiti. 

Zdravstvena sl'ižloa, pred-
vsem pa pedoipàiholoàka am-
bulanta bo lahko pravočasno 
opravila predvidene preglede 
otrok. Nimamo vseh pogo-
jev, predvsem materialnih, 
ozironia finančnih, da bi la-

hko že ob vpisu testirali vse 
novince. Zato se bomo mo-
rali posluževati dosedanje 
prakse. V mali šoli bomo 
zbrali prve podatke o te-
lesni in duševni -zmogljivosti 
otrok, strokovna služba pa bo 
lahko še pravočasno opravila 
podrobnejše preglede za ka-
tegorizacijo predlaganih ot-
rok. 

Na osnovnih šolah že težko 
pričafcujemo gradnjo pete 
Oinovr.-e šole. Želimo razbre-
meniti VSe osnovne šole in 
uvesti vsaj eno in pol izmen-
ski pouk. Tako bi pridobili 
dovolj prostora za najrazlič-
nejše druge dejavnosti na 
šolah. Organizirali pa bi lah. 
ko tudi celodnevno bivanje 
otrok na šoli. 

Prepričam smo, da bodo 
Celjani pravočasno in z razu 
mevanjem podprli naše upra-
vičene zahteve in želje, sa j 
želimo nuditi otrokom vse 
FK>trebne pogoje za ncrmaloin 
telesni in duševni razvoj. 

DRAGO ŠPENDL 

LKON: Prihodnjo jesen bom star šest let in pol. Navzlic 
tenu« pojdem v šolo!« 

Prizadevni pionirji 
Chini pionirskega odreda na osnovni šoli »Ljubo šer-

cer« Loče so pod vodstvom mentorice tov. Sonje Nahti.gal 
ze nekaj let izredno prizadevni. Kra ju vedno pripravijo lepa 
Presenečenja. Tako so presenetili tudi ob letošnjm dnevu 
mrtvih. Pripravili Sq žalno komemoraci jo pred spomenikom 
žrtvam fašističnega teror ja , na sam dan mrtvih pa so bili 
Pionitji od ju t ra do večera na častni straži pred spomeni-
kom. F, .M. 

Župani o sodelovanju 
že v prejšnji številki smo zapisali, da so se predsedniki občinskih skupščin celjskega območja 
dogovorili o predlogu za ustanovitev »sveta osmih občin«. Predlog sklepa o ustanovitvi so pre-
jele tudi vse občinske skupščine, ki bodo o njem sklepale v novembru. »Svet osmih občin« naj 
bi ustanovili v decembru. Predsednike občinskih skupščin smo povprašali, kaj menijo o »svetu« 
in njegovi vlogi pri krepitvi medobčinskega sodelovanja. 

Naša občinska skupšči-
na in odgovorni^ ki smo 
dolžni reševati v prid na-
ših občanov tudi proble-
me, kot so zdravstvo, šol-
stvo in urbanizem in še 
nekatere, katerih obstoj 
in razvoj sta odvisna od 
širšega celjskega območ-
ja, smo bili vedno zainte-
resirani za čimbolj še so-
delovanje. Res pa je, da 
dosedanja pripravljenost v 
občinah ni bila vedno 
takšna, da bi o^^ogočala 
uspeh in t ra jne jše sodelo-
vanje. Zato i>ozdravljamo 
predlog o »Svetu« kot 
t ra jn i obliki sodelovanja. 
V kolikor bomo vsi sku-
pa j vsaj skušali enakopra-
vno reševati probleme 
širšega celjskega področ-

ja, to je osmih občin, bo 
možnosti za delo dovolj. 

»Skrajni čas je že, da 
je prišlo do takšnega pre-
dloga, ker So bila vsa do-
sedanja sodelovanja pre-
puščena stihiji. Mi smo 
zadnji, ki v Sloveniji spre-
jemamo tak akt. že smo 
našli kup problemov, pri 
katerih smo že precej za-
mudili, zato jih bo treba 
takoj • reševati. Najbrž ne 
bo nobena občinska skup-
ščina odklonila sodelova-
nje, ker ji bo to prineslo 
samo korist. Novo usta-
novljeni svet zbira sedaj 
predloge, ki jih bodo spre-
jele občinske skupščine 
in jih tudi z dodatki po 
potrebi potrdile.« 

»V laški občiini nismo 
bili nikoli proti sodelova-
n ju s sosednjimi občina-
mi ali katerokoli občino 
v naši domovini, š e več. 
Tesnejšega, poglobljenega, 
predvsem pa uspešnejše-
ga sodelovanja smo si že 
dolgo želeli, zato je prav, 
da je bila ta skupna tež-
n ja tudi institucionalno 
urejena z ustanovitvijo 
sveta osmih občin. Glav-
ne naloge? V naši občini 
bi radi videli, da bi se 
svet občin bolj organizi-
rano in enotno pojavljal 
kot faktor v odnosih do 
republike, da bi bil v re-
giji kohezivno telo, ki bi 
zagotavljalo večjo enot-
nost pri urejevanju zadev 
v regiji sami. Zlasti pa bi 

moral pripomoči k uspeš-
nejšemu delovanju rne^J-
občinskih služb. 

Pobudo za ustanovitev 
sveta osmih občin ocenjur 
jem zelo pozi'ivno. Zade, 
va sicer ni nova, je pa n a 
poti svoje uresničitve šele 
zdaj. Svet bo imel izred-
no pomembno- vlogo pri, 
usklajevanju in reševanju 
skupnih problemov na šiir-
šem celjskem območju-

Kar tiče celjske s k u > 
ščine, m o r a m povedati, 
da je predlog za iistanovi-
tev takšnega sveta pripra-
vljen, in prepričan sem, 
da ga bodo odbomiM m 
naslednji seji sprejel i . 

Joško Rozman Ing. France Tepe j Miha Prosen Ing. Dušan Burnik 

Samoprispevek za šolo 
v soboto je bil v Radečah sestanek vseh družbenopo-

litičnih dejavnikov z območja krajevnih skupnosti Radeč, 
Vrhovo, Zidani most in Jagnjenica—Svibno. Po nekajteden-
skih pripravah in razpravah na ravni krajevnih organiza-
cij in v šolskem svetu so pobudniki prišli do spoznanja, 
da problem stiske s prostori, ki pesti radeško osemletko, 
morejo hitro in uspešno rešiti samo s krajevnim samo-
prispevkom. To pobudo so v boto na množičnem sestanku 
vodstev političnih organizacij, krajevnih skupnosti, ob 
navzočnosti predstavnikov občine Laško, tudi javno pred-
ložili. V štirih krajevnih skupnostih, ki obsegajo tudi 
šolski okoliš radeške osemletke, bo v naslednjih dneh 
in tednih potekala široka politična akcija za uvedbo kra-
jevnega samoprispevka. 

V obrazložitvi, ki jo je na 
sestanku podal ravnatelj šole 
profesor Janez Pešec, je bi-
lo do podrobnosti obrazlože-
no, zakaj je pred osmimi le-
ti prenovljena in dograjena 
šola postala spet premajhna. 
Vzrok ni samo rastoče števi-

lo učencev, mai-več tudi so-
dobne norme in metode po-
uka, ki na j mladini omogo-
čijo, da v ničemer ne bo za-
ostajala pri pridobivanju zna-
nja . V radeški šoli primanj-
kuje učilnic, predvsem pa 
predmetnáih učilnic s kabine-

ti, nadalje prostor za podalj-
šano varstvo in jedilnica za 
tople malice. Treba je po ce-
dati, da je bila že pred oismi-
mi leti načrtovana večja šo-
la, pa zaradi nezadostnih 
sredstev gradnja ni potekala 
v predn^idenem obsegu. 

Kako je bil predlog spre-
jet? Med navzočimi ni bi-
lo nikogar, ki bi stiske 
osrednje šole ne poznal in 
razumel. Tudi glede pred/i-
denega načina izvedbe samo-
prispevka, za katerega so bili 
prepričani, da bo uspel, ni 
bilo bistvenih pripomb. So 
pa udeleženci k podanenau 
p.redlogu dodajali še svoje. 
Med temi tudi predlog o osa-
mosvojitvi prevoza šolskih 
otrok, s katerim so seda j ne-
nehne težave. 

Ko je bil spre je t siklep o 
pripnv/ah na uvedbo samoL 
prispevka, re ferendum n a j tri 
bü decembra, so sprejeli t№ 
di vrsto drugih sklsipav o po . 
litičnd aktivnosti med občani, 
da bo referendum tudi uspel. 
V ta program aktivnosti so 
vkljtičene prav vse političiie 
organizacije, društva in sa^ 
moupravnl organi. Radešlco 
področje, kd že dolgo nosd 
stavo v p t^ ledu aktivnostd» 
samoiniciative in enotnosti , 
se tokrat loteva izredno po-
membne, zart» pa tudi težike 
In odgovorne naloge. Toda 
če k je , potem prav to po!c^ 
ročje laške občina moire s 
dobro mero optimizma raòt> 
nati na uspeh započete po-
bude. 

JURE KRASOVEO 

Yinko Jordan 
»Tako je društvo, katere-

ga predsednik je bil pleme-
niti Haupt, izdalo srebrne 
medalje, katere so dobili 
najboljši rejci konj. Pri tem 
so upoštevali tudi rejo kmeč-
kih konj. Medalje je dal iz-
delati tako, da je bil na pr-
'vi strani napis v slovenšči-
ni — »državno darilo za ko-
njerejo«, na drugi strani pa 
upodobljen Franc Jožef in 
napis v latinščini. 

Poglejte, zanimive so tudi 
te medalje. Spominska me-
dalja, ko so 8. 9. 1906 v Mo-
zirju razvijali spominski pra-
por. V zbirki sem imel dve 
medalji in sem eno odstopil 
mozirskemu gasilskemu dru-
štvu, ki je ni imelo. Pa ta-
le društvena značka iz leta 
1898, ko so imeli v Žalcu 
»Klub savinjskih kolesarjev« 
ali pa medalja kot prizna-
nje za II. mesto v teku na 
800 metrov s I. vsedelavskega 
zleta leta 1922 v Celju. Zani-
mivost te medalje je, da je 
izdelana ročno. Tu je še spo-
minska medalja, ki so jo iz-

dali ob slovenskem taboru v 
Žalcu 1868 in še mnogo dru-
gih zanimivih. Vse ne more-
va našteti.« Pa še res je! 

V pogovoru sva za spre-
membo preskočila na Sv. Je-
dert, ki leži v nizkem bregu 
tja do Gotovelj blizu Rinke, 
kjer imajo svoj »becirk« žal-
ski jagri. 

»Veste za cerkvijo Sv. Je-
dert je grobnica, v kateri so 
štiri krste rodbine barona 
Becka, ki je bil pred I. sve-
tovno vojno lastnik gradu 
Plevna v Gotovljah. Veliki 
Beck je bil tudi ministrski 
predsednik nekdanje Avstrije 
za časa vladavine Franca Jo-
žefa. V tisti grobnici pri Sv. 
Jedert je pokopana tudi nje-
gova mama, on pa na Duna-
ju«. 

Bila sva ponovno pri nov-
cih. »študentje so oh nizki 
Saviji pod Miklavževim hri-
bom v Celju našli številne 
lepe keltske novce. Tudi s 
temi malimi srebrniki Se je 
pomnožila in obogatila moja 
numizmatična zbirka. Ureje-

no jo imam po državah in 
dobah, tako da lahko takoj 
najdem novec, ki ga iščem.« 

S starim denarjem je začel 
zbirati tudi razne zgodovin-
ske predmete, kajti njegov 
poklic je bil takšen, da je 
bil veliko prisoten pri raznih 
zemeljskih delih. »Tako smo 
v Lokah našli rimski grob, 
v katerem je bila žara pol-
na pepela. Zidarji so takoj 
stresli pepel ven, ker so pri-
čakovali, da bo spodaj de-
nar. Pa ga ni bilo! Ko smo 
kopali temelje za Hropotove 
svinjake v Gotovljah smo ^ 
globini ohranjen skelet člove-

dobro ohranjen skelet člove-
ka, ki je imel ob glavi lon-
ček. Ugotovili smo, da je bil 
to staroslovanski grob, ker 
so pač v tistem obdobju da-
jali človeku, ki je umrl, v 
grob lonček s hrano. Na što-
kovi njivi v Zavrhu pri Get-
liciji smo našli kamnito se-
kiro is kamene dobe.« 

Prihodnjič: o svetniku, ki 
je bil trikrat »zažgan«, in 
steklenici, v katero je mi-
zar Maks Kreč med I. sve-
tovno vojno s pinceto 
vstavljal razne figure. 

TONE VRABL 

Del cerkve Sv. Jedert, v ospredju za ograjo grobnica rod-
bine Beck. 



Samoprispevek -
edina rešitev 

v središču p j zomos t l zad-
n je skupne seje članov obeh 
zborov skupščine občine Ca-
Ije je bilo poročilo o invesiti-
cijsküi potrebah na pK)dročju 
družbenih dejavnosti. UvodrLO 
besedo o tem je imeJ pod-
predsednik skupščine, prof. 
Jože iVIarolt, ki smo ga pro-
sili tudi za kratek pomenek. 

»Zakaj ste se pravzaprav 
odločili za začetek te rajzpra-
ve?« 

»Vzroke za to moramo is-
kati v stajiju, kakršno vlada 
na področju dmžbenin dejav-
nosti v naši oibčinil. Splošna 
ugotovitev je, da na tem po-
l ju zaostajamo za splošnim 
razvojem. Za te dejavnosti 
imamo sicer sredstva za red-
no delo, n imamo pa denar ja 
za raizširjeno reprodukcijo. 
To pxa hkrati pomeni, da šo-
le, domovi, centri za kulturo 
in objekti za telesno kulturo 
v najbol jšem pr imeru stagni, 
ra jo . Z izffednimi napori smo 
v zadnjih letih sicer zgradili 
neka j novih objektov, vendar 
pa razvoj družbenih dejavno-
sti obstoječe zmogljivosti 
močno prehiteva.« 

»In kâ j nameravate storiti 
ob takih dejstvih, zJasti še, 
da bi se s tanje popravilo?« 

»Že na sejo občinske skup-
ščine smo prišli ne samo s 
porčilom o statiju, marveč 
tudi s predlogom za njegovo 

02xiravitev. Ko smo namreč 
analizirali s tanje in iskad, 
k je so na jboi j boleče rane, 
smo ugotovili, da bi za nji-
hovo zacelitev potrebovali 
blizu 128 mil i jono/ dinarjev 
v petih letih. <Jčitno je, da 
tega denar ja ni moč dobiti iz 
občinskega p^roračuna iuti ga 
ni moč v celoti preložiti na 
ramena delovnih organizacij. 
Na seji sem predlagal, da bi 
razpisali referendiuTi za uved-
bo krajevnega samoprispevka 
za dobo petih let in da bi s 
tako zbranim denar jem zlasti 
financirali nekatere objekte 
predvsem na področju vasgoje 
in izobraževanja.« 

»Na seji ste dejali, da je 
uvedba krajevnega samopri-
spevka edina pot za rešitev 

problema. Ste prepričani v 
to?« 

»Povsem! In ne samo to! 
Optimist sem tudi glede izida 
referenduma, zlasti še, če 
bomo sestavili taik načrt in-
vesticij'ske dejavnosti na po-
dročju družbenih služb, ki bo 
imel v občanih oporo. To pa 
hkrati pomeffii, da se bomo 
morali o programu del dobro 
pogiovoriti z vsemi Mjudmi v 
občini in potem tisto, kar 
bomo sklenili, tudi dosledno 
izvajati.« 

»Ali bodo srsdst-^i predvi-
denega krajevnega samopris-
pevka edini vir za financira-
nje programa?« 

»Ne! To je le del sjiupnega 
vira. š e vedno bodo kot v in 
ostali proračvm, namenski 
skladi, zatem sredstva dmž-
benega dogovora, ki že t«ie, 
republiška sredsv/a itd.« 

»Kaiko pa ocenjujete raz-
ргалго na seji občiniste skup-
ščine o predlogu za uvedbo 
samoprispevka?« 

»Predlog za uvedbo samo-
piispevka je na. seji naletel 
na polno podporo. To pa je 
veliko, čeprav moram pove-
dati, da je bila ta razprava 
šele uvod in da se je tudi 
program investicijskih d«! 
pokazal šele v prvih obrisfii. 
Torej, začetek je bñ spodbu-
den!« 

M. BOŽIČ 

Gorica pri Slivnici 

Vse z lastnimi rokami 
® Nove hiše, asfalt, komarji, visoke cene ter to in ono iz 

Gorice v Šentjurju pri Celju 
9 Ljudje delajo, gradijo, dajejo vse za svoj kraj 
Gorica pri Slivrioi je eden 

tistih redkih 'sreönüi šentjur-
skih krajev, ki jih s cen^brom 
povezuje asfalt. Zavita cesta 
te poF>elje do nekakšnega 
»centra« z gostilno in samo-
postrežno trgovino. Dobrih 
sto metrov s t ran pa se na 
malem pobočju dvigajo lepe 
nove hiše, zgrajene sicer z 
napori delovnih ljudi, vendar 
hiše, kd kažejo, da Jjuidem 
tod okoli le ne gre tako sla 
bo. 

Gorica je naselje, ki se je 
v zadnjih letih morda naj-
močneje razvilo v sentjursùd 
občini. Kl jub temu pa ljudi 
še tare jo nekateri problemi 
V sami Goiricd, ki je bila ne-
koč izrazito kmetijska, je da-
ñéis zelo malo kmetov. Tod 
žive delavci in uslužbenci Že-
lezarne š tore , u č i t ^ j i in dru-
gi. Z dioigraiditvijo modeame 
šole je Gorica postala dejan-
ski center krajevne sikupno-
s.ti. 

PRAH V CENTRU 
Z odbornikom JOŽETOM 

VOGO in predsednikom kra-
jevne skupnosti MILANOM 
KOKOŠARJEM smo sedli v 
hiši za mizo. 

»Asfalit i z a ^ K ) veliko po-
meni za naš k ra j . Žal nam je 
samo tx3, da se koniča prav 

sredi naselja. Lahko bi ga 
potegnili še malo naprej , da 
Ijoidje v centiii ne bi bili pri-
siljeni stalno zapirati oken.« 

Voga: »Saj Je res, da ima-
mo dotacijo občine. Vendar 
smo ta denar z lastnim deloin 
še opiemenitilt.« 

Kofcošar: »Tipičen pr imer 
našega dela je cesta Slivni-
ca — pokopališče. NavoziM 
sniiO material, pris,p3ivali de-
nar in delaU. Vrednost del 
znese štiri milijone. V Jelcah 
so sami dali za vodovod, pa 
čeprav imajo že tako malo. 
Pri vsem tem me boli to 
ker v urejevanju naših kra-
jev ni sorazmej ja . L judje tod 
okoli vse, kar dobijo, krep-
ko plačajo. V večjih kra j ih 
dobi človek vse ob mnotg'o 
manjš i lastni udeležbi.« 

TURIZEM V GORICI? 
Besede so nanesite tudi na 

to, kao občani Se pričakuje-
jo. Zanimivo je, da so pre-
pričani, da bodo imeli zara-
di zajezitve umetr^ega јеиата 
veláke možnosti za razvoj tu-
rizma. Vendar s pridržkom. 

Voga: »To bo, če ne bodo 
potem jezera zanemarili, ta-
ko da bi se spremenilo v 
mlakužo s komarji.« 

Nujno pot rebuje jo tudi no-
vo t rafo posftajo zaradi izred-

no nizke napetosti. O tem so 
razpiTavljali že na seji občin-
ske skupščine, l i judje zbirajo 
denair za ureditev kanaliBaoi-
je. Lastniki rovih hiš bi radii 
imeli asfalt. Največ denar ja 
pa bo potrebno še za uredi-
tev okoliških cest. I.o'Udje de-
lajo, garajo, daje jo vse za 
svoj kra j . 

In za zaključek Se malo za-
bavnega. Po napornem delu 
vsakdo rad malo sede in po-
klepeta s pr i ja tel j i ter zvrne 
kupico. L judje v Gorici so 
tudi takšni. Z razliko, da ne 
sedejo preveč radi v domačo 
gostilno. Neurejena, kot je, 
je bila že večkrat predimet 
razprav na .seji odbornikov. 
Toplih jedil ni, cene pi jač pa 
so takšne kot v Celju. 

»Poglejte, kaîîo visoko je 
obešen cenik,« je pred dn-^vi 
dejal gost natakarici. 

»Ni res, sa j je čisto nizko,« 
se je zagovarjala. 

»Cenik je že nizko, ampaik 
oene ne.« 

Tako je 'sedaj v Gorica in 
tako bo še nekaj pr ihodnjih 
let, dokler ne bodo uredili 
vsega tistega, kar mora jo 
imeti. In največ tega bodo 
uredili z lastno močjo. 

Tekst: M. SENIÖAR 
Foto: B. STRM6NIK 

Odbornik Voga in predsednik KS Kokošar med razgovorom o krajevnih problemih 

Komentar 

Otroci naši čakajo 
Priprave na referendum o samoprispev-

ku za šolstvo in otroško vaa*stvo v Šent-
ju r ju , Žalcu in Celju pvotekajo skrbno in 
dobro zasnovano. Res je, da samoprispe-
vek za osnovno šolstvo, ki je človekova 
ustavna pravica in obveznost, ni vsako-
mur razumljiv. Kaotì — temeljna naloga 
naše družbe je, da mlademu človeku za-
gotovi normalne in osnovne pogoje za pr-
vo s topnjo šolanja. 

In vendar smo že zdavnaj zaiznaU našo 
soraizmemo revnost, ko želimo zadovoljiti 
vse večje zahteve in potrebe šolstva, otro-
škega varstva, kuilture in telesne kulture. 
Tudi zdravstva in socialnega vairstrz-a. Pre-
kratki smo. Kar poglejmo nakaj podat-
kov, ki zgovorno üustnirajo razmere v 
Celju in na celotnem obmoâju. 

Mreža osnovnih šol se v desetih letih 
(1959—60—1969—70) skorajda ni spreme-
nila. Leta 1959 smo imeli v regiji 137 
osnovnih šol, lani pa 138. V Celju jih je 
bilo lani 18, v Žalcu 21 in v Šen t ju r ju 12. 
število učencev na oddelek je takole: v Ce-
lju 27,8, v Šen t ju r ju 27,2, in v Žalcu 26. 
Po številu učencev na oddelek smo pod 
republiškim poprečjem, pa tudi osnovno-
šolska mreža je na celjskem območju slab-
še razvita kot v republiki. 

Zanimivo je, da je hodilo lani v Šent-
ju r ju še vedno 14,4 odsitotka (ali 334) 
učencev v kombinirane oddelke (istočasni 
pouk več razredov), v Celüu 1,2 odstotka 
(ali 82), v Žalcu pa 7,4 odstotka (ali 315) 
učencev. Znano je, kakšni so rezultati 
pouka v kombiniranih oddelkih. Največ 
učencev — osipantov je prav iz teh razre-
dov. In tako se oblikuje množica otrok 
brez osnovne šole. Brez prave možnosii, 
da si pr imerno oblikuje svoj poklicni in 
življenjiski položaj. 

Učni uspehi učenceiv v vseh treh obči-
nah so iz leta v leto boljši. V šolskem le-
tu 1969—70 na celotnem območju ni izde-
lalo razreda 2084 otrok ali 7 odstotkov. V 
(3elju 427 ali 6,2 odstotka, v Šent ju r ju 217 
ali 9,4 odstotka, v žailcu pa 253 ali 6 od-
stotkov. Ugodno je, da se je učni uspeh 
v petih letih izboljšal skoraj za 7 odstot-
kov. Vprašanje pa je, ka j bi uči tel jem in 

učencem pomenila boljša opremljenost 
šol, pri jetnejši prostori, manjš i oddelki, 
nove šole . . . 

Problem osnovnega šolstva in varstva 
se kacže v izostreni luči tudi zaradi zahte^r, 
da bi v male šole zajeli vse šolske novin-
ce. V regiji je bilo lani v malih šolah 
93,5 odstotka otrok. Vendar pa je bilo 
število otrok na oddelek izredno visok 
zlasti v Celju — 30. V Šent jur ju 20,4 v 
Žalcu pa 21,2. 

SpKDznanje, da bomo z enoletno malo 
šolo prešli pravzaprav na devetletno 
osnovno šolo, toliko jasneje kliče po no-
vih vlaganjih, po boljšem investicijskem 
vzdrževanju, po preureditvah osnovnošol-
skih prostorov. Vse to vemo. č e še ve-
mo, da proračunska sredstva v nobeni iz-
med treh občin ne omogočajo šoloobvez-
nim otrokom lepših časov, potem imamo 
odgovor glede samoprispevkov na dlani. 
Kajt i lahko se nam zgodi, da bodo šole 
začele ne le z dvoizmenskim poaik<jm, tem-
več bodo ponekod morali vpeljati celo 
t re t jo izmeno. 

Otroci naši torej čakajo. Samoprispe-
ч^ек, ki ga na j bi plačevali za osnovno 
šolstvo, je danes, ko cene nezadržno ra-
stejo, nedvomno obremenitev za marsika-
tero družino. V tistem trenutku, ko bo-
mo preudarno razmišljali o življenjskih 
načrtih naših otrok, o njiihovem šolskem 
okolju, o nj ihovem varstvu in o njihovi 
otroški sreči, bo ta obremenitev vendarle 
izgiuibila svoje resnične razsežnosti, š e po-
sebej, če bodo organizatorji referendumov 
upoštevali s topnjo standarda posameznih 
družin. 

Spoznanje, da moremo in zmoremo 
več, kot sedaj imamo, in da je ta več v 
mnogočem odvisen od našega lastnega 
razmišl janja in odločanja, je zelo drago-
ceno. Upoštevati še moramo, da bo bolj-
še šolstvo tudi pomagalo zmanjševati so-
cialne razlike, dolgoročno pa predstavlja 
osnovo za hi trejši raizvoj našega območja. 
Vlaganje v znanje je najbol jša naložba. 
To spoznanje mora biti sestavni del raz-
miš l janj o naši prihodnosti . 

J . VOLFAND 

Idol: »V prenesenem po-
menu stvar, oseba, ideja, ka-
teri se izkazuje izredno spo-
štovanje, strastna ljubezen 
in slepa privrženost«. 

Iz enciklopedije 

Mlade Ijfuidi je desoídme v 
St rmcu v celjski občani zelo 
težko poiskati, čeprav prajvi-
jo, da jih je precej takšnih, 
ki hodijo v službo ali v šodo 
v Celje. No, mi smo se naj-
p re j zaustavili prod trgovino, 
nato pa še obiskali podiružni-
čno osnovno šolo ter se po-
govarjali z dvtìnaa dekletoma 
in učenko 4. razreda, 

NADA RAMŠAK, Strmcc 
17 a, trgovka, s tara 36 let: 
»Oe že govoirim o idolu, je 
to prav gotovo moja mama. 
Skrbna je in dobra. Tudi sa-
ma bd bila rada takšna. Vse-
kakor se zanimam tudi za 
šport . Pri srcu s ta mi nogo-

met in košarka ter zato sta 
т д ј а idola Bralne Oblak in 
Borut Bassin. Zelo rada po-
slušam tudi popevke, še po-
sebej pa Mišo Kovača.« 

NADA VRENKO, Vizore 2, 
učenka 4. razreda osnovne 
šole. Nadioe nisuno povpra-
šali po idolu, ampak po tem, 
kdo ji je na tem svetu naj-
bolj všeč. Takole nam je po-
vedala: »Najbolj všeč mi je 
moja mama. Skrbi zame in 
me oblači. Tudi sestro imam 
rada in rada bi bila nekoč 
takšna, kot je ona. Veliko 
s tarejša je od mene, zato mi 
vedno pomaga, kadar potre-
bu j em pomoč. Največkrat pr i 

domačih nalogah. Pa tudi 
očeta imam zelo rada.« 

MARIJA RIIITAR, 19 let, 
dela v gostišču Stolec: »Taž-
ko bi dejala, da imam idol.« 
Na j r a j e imam mamo, danes 
še posebej zato, kijr je dale¿ 
od mene — v šmar tnem na 
Pohorju . Ko gledam v pri-
hodnost, si želim, da bi bila 
prav takšna, skrbna in do-
bra. Med športoiki občudu-
jem Mira Cerar j a, kolikor pa 
mi skromno odmerjeni čaS 
čas dopušča, rada poslušam 
popervke. Všeč sta mi Mišo 
Kovač in Oto Pestner. Med 
poliitiiki pa ima:n na j r a j e fo-
variša Tita.« M. S.—D, M-

Nada Ramšak Nada Vrenko Marija RiUtar 



In vi, študentje...? 
prišla sta dva! Dva od petnajstih študentov, ki smo jih povabili v našo 
redakcijo, da bi se pogovorili o njihovem gledanju na svet, na Celje, 
študentsko življenje. Hoteli smo vam predstaviti, kaj menijo o tem in 
onem celjski študentje. Toda ta, trenutno toliko moderna tema, je žal 
odpadla. Verjetno se niso mogli odtrgati od preobilice študija. Zato naš 
pogovor z ZLATO CENTRIH, Višja šola za telesno kulturo, Ljubljana in 
TONETOM PETKOM. VEKŠ Maribor, ni tako popoln, daje pa le drobno 
slikico študentskega življenja in razmišljanja. 
UREDNIŠTVO: Kako gle-

date na trenutno ekonomsko 
politično situacijo na Slo-
venskem glede na ustavna 
dopolnila? 

TONE: »Menim, da se bo 2 
večjo suverenostjo Slovenije 
tvalitetneje oblikovala naša 
ekonomska politika in mor-
da je bila prav Slovenija ti-
sta, ki je potrebovala večjo 
suverenost zaradi vloge slo-
venskega gospodarstva na ju-
goslovanskem območ ju« 

ZLATA: »Zdi se mi, da vse 
to veliko pomeni za krepitev 
slovenske zavesti. Upam, da 
bodo spremembe nidi na ix)-
dročju telesne kulture.« 

UREDNIŠTVO: Kako oce-
njujeta treniitno stanje v Ce-
lju? 

ZLATA: »Premalo živim v 
Celju in z njim.« 

TONE: »Moja ocena je lah-
ko le pavšalna zaradi izred-
no različnih virov informacij , 
ki jih imam. Ni pogovorov, 
na katerih bi š tudent je izve-
deli ka j več.« 

UREDNIŠTVO: Kako oce-
njujeta odnos celjskega go-
spodarstva do študentov ozi-
roma štipendiranja? 

ZLATA: »Za mojo šolo ni 
bilo razpisane št ipendije na 
našem območju.« 

TONE: »Premik na področ-
ju št ipendiranja je zelo velik, 
verjetno pa bo še večji, šti-
pendije so že precej višje. 
Sam pa nimam, ker se prvič 
nisem hotel vezati, in drugič. 

ponujena je bila premajhna, 
sa j osebno sodim, da je šti-
pendija oblika novačenja de-
lovne sile.« 

UREDNIŠTVO: Ali celjsko 
območje napreduje, stagnira 
ali nazaduje? 

TONE: »Menim, da se Ce-
lje razvija, čeprav ne vidim 
nekega razvoja v malem cen-
tru, ampak samo v velikem. 
Ne bi rad prišel delat v Ce-
lje. Premalo je prireditev 
Pa tudi izbirčni smo — štu-
dentje.« 

ZLATA: »Rada bom prišla 
v Celje, ker čutim, da napre-
duje- Rada bi, da bi bilo več 
denar ja za telesno kulturo.« 

UREDNIŠTVO: Kaj menita 
o socialnih razlikah pri nas? 

ZLATA: »Premalo sem raz-
mišljala o tem. Vemo, da 
obstojajo. Iščemo vzroke in 
vse ostane pri tem.« 

TONE: »Pri sociahiih raz-
likah ne vidim problema v 
velikem osebnem dohodku, 
če ga kdo res zasluži, ampak 
v majhnem osebnem dohod-
ku. človeka je potrebno na-
graditi ркз njegovem delu, 
vendar pa limit mora biti « 

UREDNIŠTVO: Kakšen je 
danes študentov standard? 

ZLATA: »Se izboljšuje, če-
prav imamo še vedno štu-
dente z zelo visokim in zelo 
nizkim standardom.« 

TONE: »štipendijska poli-
tika in politika posojil na j 
bi po moje izravnavala soci-

alne razlike med študenti, se-
veda ob primerni kadrovsiki 
politiki. Tudi sam menim, da 
je s tandard študenta precej 
boljši, kot je bil nekoč.« 

UREDNIŠTVO: Kako ste 
organizirani celjski študentje 
in koliko ste alttivni? 

ZLATA: »Nismo organizira-
ni in zato smo zelo malo 
aktivni. Potrebna bi bila 
močna roka ali zadovoljiva 
organizacij sika forma- Vzrok 
za takšno neaktivno s tanje 
pa je verjetno v vseh nas.« 

TONE: »Se pr idružujem 
Zlati. Celjski š tudent je so 
razbita. Želel bi si močan 
klub, i>ovezan z občino in 
delovnmii organizacijami. 
Menim, da bi bil takšen klub 
zelo koristen za Celje.« 

UREDNIŠTVO: .le po vaji-
nem mnenju celjski študent 
politično angažiran? 

ZLATA: »Ne vem « 
TONE: »V Mariboru so 'in 

so bili nekateri Celjani zelo 
angažirani- Prepričan sem, 
da je politična angažiranost 
študentov zelo potrebna in 
to predvsem znotraj šole, 
predstavniki študentov pa tu-
di navzven.« 

UREDNIŠTVO: Kaj menita 
o prepovedi zadnje Tribune? 

TONE: »Gre za vprašanje 
demokracije in za to, da na 
papir le ni mogoče zapisati 
vsega. Vsekakor pa žalitve 
niso v redu.« 

Razgovor .je potekal spro-
ščeno, prijetno. Navzlic 
skromni udeležbi. Če nič dru-
gega, je pokazal vsaj to, da 
so med celjskemi študnti 
le redki, ki čutijo povezanost 
z občino, z njenimi proble-
mi. Nedvomno pa je pove-
dal, da so celjski študentje 
izredno slabo organizirani, 
morda celo malo preveč od-
maknjeni od okol,ja, v katere-
ga naj bi prinesli nova zna-
nja, svežino, polet. •. 

In vi, študentje . . . ? 
POGOVOR ZAPISAL 

MILAN SENIČAR Tone Petek Zlata Centrih 

ZDBNKO ROTER (2) 

Socialistična družba in religija 
Tako je bilo tudi vrsto let 

po letu 1945, dokler nista 
drugi vatikanski koncil in pa-
pež Janez XXIII . zavrnila to 
politiko ter tudi za odnose do 
komunistov razglasila geslo 
dialoga, tore j geslo enako-
pravnega pogovora in sodeLo 
Vanja v vsem, kar gre v do-
bro človeka in človeštva. V 
tem p>a je tudi veliko, čeprav 
zelo pozno priznanje, da pre-
tekla cerkvena poUtika do ko-
munizma ni bila v osnovi 
utemeljena, da pravi odnos 
marksizma in socializma do 
religije in vemih ljudi še 
zdaleč ni tisti, kakor ga je 
razglasila poslanica papeža 
Pija XI. in kakor so jo tisti 
^ ponavlljali cerkveni dosto-
jamstveniki tudi na Sloven-
skem. Vprašanje pa seveda 
je, ali so te j cerkveni politiki 
verjeli slovenski katoliški 
verniki, o čemer bo govor na 
drugem mestu. 

Drugi razlog, da sem se v 
tem komentar ju odločil po-
staviti vprašanje, ali Je reli-
^ja , vera, opij ljudstva, pa 
je naslednji: 

desetletja чо nekateri mar 
ksisti trdili (nekateri, zlasti 
^ven naših meja, vztrajajo 
№ tem še danes), da Je vo-
gelni kamen marksističnega 
'Nazora o religiji in cerkvi 
t̂ rav teza. da je reMgija opij 
ljudstva in da mora zato so-
cialistična država razglasiti 
^ i z e m (nevero ) kot držav-
JiOobvezujoč nazor ter storiti 
^ i druge p i rmeme ukrepe, 
^ bi vera č imprej izginila iz 
«vljenja. Res je, da sta sta-
vek o religiji kiot opiju zapi 

tudi Marx in Lenin, dva 
utemeljiteljev marksiz-

Toda ni res, da bi bilo 
»arno bo vse bogastvo njunih 
''^sii o relieriijl. Tudi ni mo-
[ ^ e sorejeti trditve, da bi 

l i ige l s tn Lenin, veli-

ju razumeti prevsem v okviru 
njegove izkušnje o vlogi do-
ločene erligije v določeni 
zgodovinski dobi. Marx s tem 
samo trdi, da religija lahko 
igra tudi vlogo opija, mami-
la, ki vpliva na ljudi, da be-
že v sanjski svet in se nočejo 
pogumno lotiti dela ter spre-
minjat i krivično sedanjost, 
sa j jih po smrti tako čaka 
večno in čudovito življenje. 
In res je, da so določene re-
ligije tudi v resnici igrale to 
vlogo, kar bom pojasnil pri 
koncu komentar ja . 

Prej sem omenil Marxovo 
misel, da je religija tudi pro-
test. Prav z besedo protest je 
hotel Marx poudariti , da do-
ločena religija lahko igra tudi 
aktivno, delujočo, progresiv-
no vlogo v človeški ^odovi-
ná. Lenin v delu »Država in 
revolucija« izrecno govori o 
demokrat ičnem in revolucio-
narnem duhu prvotnega kr-
ščanstva in prvih kristjanov. 
Engels v svojem delu »Nem-
ška kmečka vojna« piše ob 
konkretnih primerih, da so 
določene protestantske religi 
je v določenem času igrale 
vlogo kvasa, revolucionarne-
ga duha demokratičnih mno-
žičnih gibanj v srednjeveških 
kmečkih uporih. Že po teh 
majhnih ilustracijah je očit 
no, da klasiki marksizma te 
ze o religiji kot opiju niso 
razglasili za osnovo marksi-
stične.2a nazora o religiji. 

Drugič: ni mogoče razglaša-
ti ali trditi, da je edino 
»pravoverno« marksistično 
oojmovanje religije kot opija 
zato. ker vsaka resna zgodo-
vinska analiza religioznih gi-
banj, konkretnih religij pre-
teklosti in sedanjosti pokaže, 
da religije nI mogoče pojasni-
ti in ovrednotiti samo z opi-
jem. Omenili smo že primere 
nekaterih protestantskih reji-

ki humanist i svojega časa, 
zoževali svoje pojmovanje re-
ligije samo na opij. č e je 
namreč religija prikazana ta 
ko, kot da je bila, je še in 
bo vedno in povsod opij lijud 
stva, je nu jno poiskati naj-
bolj učinkovita sredstva, da 
bi z n jo opravili, č e je reli-
gija opij, potem je religiozen 
ali veren človek nekakšen 
opioman, uživalec posebne 
vrste mamila, torej bolnik 
ki ga je treba zdraviti. Za 
zdravljenje pa so seveda po-
trebna zdravila in zdravniki. 
Kaj pa to pomeni in kam bi 
bo privedlo, najbrže ni p o 
potrebno še posebej opozar-
jati. Sprejeti takšno stališče 
bi pomenilo zateči se npr. k 
preganjanju vere in veruj o. 
čih, k administrativnemu pri-
tisku ali vsaj k zapostavlja 
niju vemih ljudi zato, ker so 
verni in ni mogoče imeti v 
njih zaupanja, da bodo do 
bro in pošteno delali. 

Mišljenje, da je religija 
opij ljudstva (in da je to edi 
no pravo marksist ično stali 
šče) — pvovsod, vedno v vseh 
časih in krajih, včeraj-danes-
jutri , vsebuje vsaj dve po-
membni zmoti in napaki. 

Prvič: ni mogoče ra?iglašati 
tega nojmovanja za vseizčr-
pujoče Marxovo, Engelsovo 
in Leninovo poijmovanje reli-
gije. To bi lahko dokai'íovali 
z analizo celote vseh del teh 
treh utemeljiteljev marxizma. 
že v istem Marxovem delu, 
v katerem beremo misel o 
opiiu. srečamo takoj drugo 
stališče: 

»Religiozna beda je izraz 
resnične bede in hkrati pro. 
test proti resnični bedi«. Se 
bi lahko dodajali no<ve stavke 
in v bistvu humanistične mi-
sli o reli.giji. Zato moramo, 
vsaj po mojem mnenju. Mar-
xovo misel o religiji kot op¿-

gij, ki jih omenja EtogeLs; to 
bi nam razkrila vloga islama 
v alžirski revolucionarni vojn; 
in to nam pKJvedo tudi prime-
ri mnogih krščanskih skupin 
v sedanjem svetu, ki z argu-
menti krščanske vere uteme-
l jujejo potrebo boja zoi>er iz-
koriščanje in za socialistično 
družbo. In prav na to je mi-
sil pokojni italijanski komu 
nistični voditelj Togliatti, ko 
je ob neki priliki zapisal: 

»Ni res, da je religiozna za-
vest nu jno ovira za umevanje 
in izpolnjevanje nalog in per-
spektiv ter za priključitev k 
ooju. Mislimo celo nasprot-
no: težnja k socialistični druž 
bi si ne samo more utreti pot 
pri ljudeh, ki imajo reügioz-
no vero, marveč lahko ta 
težnja dobi celo spodbudo v 
religiozni zavesti, ki je sooče 
na z dramatičnimi problemi 
»odobnega sveta.« 

Iz vsega, kar smo povedali 
pa sledi, da so določene reli-
gije igrale vlogo opija in od-
vračale lujdi od upora zoper 
zatiralst-vo, izkoriščanje in 
zlorabe v posameznih druž-
bah. To so bile zlasti neka-
tere cerkvene religije. Prav 
to danes priznavajo tudi 
mnogi teologi, katoliški in 
protestantski. Znani katoli-
ški teolog Kari Rahner pravi 
npr. naslednje: 

»Zato krščanstvo ne bo za-
nikalo, da so, če že ne nje-
gova narava sama, pač pa 
vsaj določene oblike, ki jih 
savzemajo v zgodovini cer-
kve, v nemajhnem številu 
primerov pomenile oviro za 
Sloveške napore.« Tako raz-
-nišlja tudi slovenski teolog 
Vekoslav Grmič, ko pravi: 

»Tudi socializacija kot zna 
Silnost današnjega sveta pri-
braja do izraza z ostjo, ki je 
lamenjena proti veri in Cer-
cvi. 

PREDLAGAM 
Novi tednik mi je zelo všeč. Imam Pa tudi neka j vpra-

šanj in predlogov. Ali Franöka Fraki ja ne bo več? V Mali 
anketi bi lahko anketirali šofer je avtobusov. Vprašali bi 
j ih lahiko, ka j mislijo o svojem poklicu, kakšne so njihove 
težave, kakšni so odnosi med potniki itd. Sa j je že Milen-
ko Strašedi napisal, kakšne težave so v prenapolnjenem av-
tobusu. Pa tudi kmet je bi lahko povedali k a j o svojih te-
žavah. Sicer pa vem, da imate tudi v uredništvu mnogo 
predlogov. 

Roman Trojno gorje je zelo privlačen in ga z veseljem 
berem. Za rubriko Ženin vsakdan pošil jam neka j predlo-
gov. Pa to prosim, če poveste, kdo je poročal o občnem 
zboru Skupnosti ekonomskih šol. 

Marta Golež, Prosenišiko 
ODGOVOR: Draga Marta, res si napisala dolgo in 

srčno pismo. Veseli smo Tvojih predlogov. 
In zdaj k odgovorom. Frančka Fraklja zaenkrat ne bo, 

imamo pa sedaj nekoliko drugačne karikature. Si opazila? 
O Mali anketi homo razmislili. Saj bodo šoferji radi odgo-
varjali na vprašanja. Glede Mlinarjevega Janeza se nisva 
prav razumeli, v uredništvu smo se odločili za povest 
Trojno gorje. Kaj pride zanjo, pa naj ostane še skrivnost-
Z občnega zbora je poročal Drago Medved, če želiš še kaj 
zvedeti, piši. 

PREPOZNO DOBIVAM ČASNIK 
Spet se vam oglašam z naših hribov. Kot vnet braleo 

Novega tednika Se vani res iskreno zahval jujem za rubri-
ki Med štirimi očmi in ženin vsaikdan. Povedati pa vam 
moram, da kuponov za Nagradni globus že dvaJcrat nisera 
mogel poslati, ker dobim časnik preprozno. Povejte nu , 
če lahko kupone tudi nekoliko pozneje pošl jem. 

Viktor Rozman, Skomar je 
ODGOVOR: Vse kupone, ki jih iz oddaljenih krajev do-

bimo v torek ali sredo, upoštevamo pač pri naslednjem 
žrebanju. Noben kupon ne gre v urednikov koš. Pa veliko 
sreče! 

ROJAKINJA V ŠVICI 
Tudi jaz bi Se rada pridružila igralcem Nagradnega 

globusa. Vendar pa me moti, da je rok za poši l janje ku-
ponov tako kratek. Pomislite malo na nas, ki smo tako da-
leč Od domovine in rojstnega kra ja . Novi tednik dobim ko-
m a j v ponedeljek ali torek. Ali ne bi mogli roka malo po-
daljšati? Moram pa list zelo pohvaliti, sa j mi prinese mno-
go novic iz rodnega Celja in okolice. Radio Celje žal ne se-
že do Švice. Pozdravljam vse domače- Ko mi pa spet ne 
bo kaj pO volji, pa se bom oglasila. Saj sem že dolgo vaša 
stalna naročnica. 

Jožica Leitner, 9424 Rheineck, Švica 
ODGOVOR: Draga Jožica, vašega pisma smo bili zelo 

veseli. Sa] sem že napisal, kako drag nam je vsak glas iz 
tujine. Pišite še! Kar zadeva kupone, pa sem povedal — nič 
ni izgubljenega, če pride kupon kasneje. Upoštevamo ff» 
vseeno. Pa lepo se imejte. 

NEVERJETNO 
Kar obstala sem, ko sem v tedniku prebrala, da sem iz-

žrebana Prvič sem poslala Kui>on in kar dobila. Res — 
neverjetno. Tednik zelo rada berem, ker mi veliko pove o 
dogodikih na širšem celjskem območju. Nagrade se zelo ve-
selim. 

Ivanka Poš, Gabrovlje 2, Slovenske Konjice 

SLAB O D N O S DO STRANKE 
Obrtno to rba r s t /o Maribor je pred nedavnim odprlo v 

Celju novo poslovalnico in popravljalnico. To je pridobi-
tev za Celjane, vendar podje t je nima najboljšega kadra . 
Mislim predvsem torbarko, ki je zaposlena v popravljalni-
ci. Omenila bOm primer, ki sem ga doživela 20. oktobra t. L 

Prinesla sem žensko torbico, na kateri je bilo potrebno 
le pritrditi ročaj Vprašala sem, kda j na j se zglasim. Tor-
barka mi je rekla, da lahko že naslednji dan. Ko sem pri-
šla, torbica še ni bila popravljena. Omenim naj , da nisem 
iz Celja, ampak iz Šent jur ja in da sem prišla le zaradi tor-
bice. Ko sem vprašala, zakaj mi take malenkosti še niso 
popravili, sem dobila takle odgovor: 

»Zakaj pa sami ne popravite take malenkosti , kot pra-
vite. Vsak pravi malenkost! Drugič nesite ra je kam dru-
gam!« 

Odgovor me je prizadel. Pozanimala sem se, kdo je za 
to poslovalnico odgovoren. Zvedela sem, da je poslovodja 
na dopustu ah v bolnišnici. Torbarka pa je še dodala: »Jaz 
sem v delavnici sama gospodar in nisem n jemu odgovorna. 
Njega ndč ne briga moje delo.« 

Komu je potem odgovorna za svoje delo? Ali tako dela 
samo v odsotnosti poslovodje? Mnenja sem, da nima pra-
vega odnosa do strank. 

Jožica Kolar, Kameno 49, Šent jur 

VESELA SEM 
želim vam povedati, kako zelo sem bila vesela vaše 

nagrade. Tednika sicer še nisem prejela, pa so mi domači 
poslali članek in sem bila vaše pozornosti res vesela. Vaš 
odgovor mi je bil tudi v veliko uteho tu v tujini. Kaj t i tu 
Se p>očutim zelo osamljeno, vsak dan slišim le tu je jezil/i. 
Najlepše je biti doma. Pa še to. Obljubila sem razglednico. 
Pošiljam vam jo! Se se bOm oglasila, če ste mojüi pisem 
res veseU. 

Lojzka Mulej, Opladen, Z. Nemčija 
ODGOVOR: Draga Lojzka, kako ne bi bili veseli. Ko 

bi se le še drugi naši rojaki oglasili! Vsako pismo nas is-
kreno preseneti. Pišite nam še! 

VAS UREDNIK 

Najlepše novoletno darilo za 
sorodnike in prijatelje v tujini 

NOVI TEDNIK 



S t r a j k ? N e ! 
Ф Hočemo ali ne, toda moramo se spoprijazniti z dejstvom, da 

delavci v posameznih primerih posegajo tudi po prekinitvah dela, "da bi 
razrešili posamezne probleme, ki se sčasoma nakopičijo. Neinformiranost 
v glavnem ni edini razlog, čeprav je med zelo pogostimi razlogi za pre-
kinitev dela. 

Ф Večina ljudi, s katerimi smo se razgovarjali, smatra, da štrajk 
v naših pogojih ni sprejemljiva oblika razreševanja problemov. To je 
defekt v samoupravnih odnosih, ki izhaja iz premajhne osveščenosti de-
lavcev, ki ne poznajo zadosti svojih pravic in dolžnosti. 

Ф So pa tudi mišljenja, da je štrajk v določenih primerih lahko 
koristen, da ima tudi pozitivne posledice. 

MORALNA KLOFUTA 
Večina smatra , da sta sa-

moupravni sistem in prekini-
tev dela kot skra jna oblika 
razreševanja raznih konflik-
tov in problemov v podjet j ih , 
v osnovi nezdružljiva. Tam, 
k je r so delavci dejanski go-
spodar v hiši, obstoje vse 
možnosti, da se pravočasno 
pogovore o vseh težavah in 
zato š t r a jkan je ni potrebno. 

Relativna nerazvitost samo-
upravnih odnosov in močna 
prisotnost tehnokratizma pri 
vodenju podjet i j , pa povzro-
ča, da delavci v kritičnih si-
tuacijah posegajo tudi po te j 
obliki. Zakaj? Kje so v tem 
organizacije, ka j delajo? Str-
nimo odgovor v eno samo 
pr imerno družbeno politične 
ugotovitev: sleherna prekini-
tev dela je moralna klofuta 
vodstvu pod je t j a in vsem 
družbeno političnim organi-
zacijam, prav tako pa tudi 
samoupravnim organom. To 
je nezaupnica, je akt, ki ni 
odraz demokratičnosti naših 
odnosov, temveč predvsem po-
sledic neaktivnosti posamez-
nih dejavnikov znotra j pod-
je t ja . 

FRANCEK KNAFELC, dipl. 
pravnik iz EMO, sodi o tem 
takole: »Sleherna prekinitev 
dela je defekt v samouprav-
nih odnosih, ki izhaja pred-
vsem iz nezadostne osvešče-
nosti l judi in je v načelu ne-
združljiva z našim sistemom. 
Osebno š t ra jk odklanjam.« 

NEINFORMIRANOST NI 
EDINI VZROK 

Čeprav je v večini prime-
rov tako, da je ravno nein-
formiranost delavcev o posa-
meznih pomembnih vpraša-
n j ih v pod je t ju tista, ki v 
končni posledici privede do 
prekinitve dela, pa obstoje 

tudi drugi vzroki, čes tokra t 
gre za nizke osebne dohod-
ke. Delavci se preprosto ne 
morejo spoprijazniti z dej-
stvom, da imajo sorazmerno 
nizke plače, pa se š t ra jk iz-
korišča tudi za določeno iz-
siljevanje. To pa praviloma 
vedno rodi negativne posle-
dice. Pr imer iz EMO. Delavci 
obrata, ki so štrajkali , so do-
bili izplačano razliko, drugi 
ne! Delavke Topra so s pre-
kinitvijo dosegle spremembo 
sklepa delavskega sveta. Iz-
plačali so celotno razliko. Pa 
posledice? Finačne težave! 

Sistem informiranja nika-
kor ni povsod takšen, kot ga 
razviti samoupravni odnosi 
te r ja jo . Sindikati se često-
krat pojavl jajo na prizorišču 
kot »gasilci«, namesto da bi 
se angažirali prej , vendar pa 
vedno tudi vodstva sindikatov 
n imajo na voljo podatkov pre j 
kot drugi, zato se pojavl ja jo 
praviloma le takrat , ko je v 
hiši že ogenj v strehi. 

Sprotno seznanjanje delav-
cev o vseh pomembnih zade-
vah je pogoj uspešnega dela. 
Je prvi pogoj dobrih samo-
upravnih odnosov in tam, k je r 
tega ni, obstoje pač možno-
sti, da v kritičnih situacijah 
delavci prekinejo delo. Se 
skora j po vsakem š t ra jku se 
je ugotovilo, da ga ne bi bilo 
treba, če b i . . . , da, če bi de-
lavci pravočasno zvedeli, ka-
ko posamezne stvari stoje, 

TONE GERATIČ iz Gorenja 
je rekel takole: »Prekinitev 
dela je alarmni znak, da s 
samoupravl janjem nekaj ni v 
redu. Pravočasno obveščanje 
bi ¡razrešilo prenekateri pro-
blem. Informiranje je proces, 
ki mora teči obojestransko. 
Tudi vodstvo mora biti sezna-
njeno, kakšni so problemi 
med delavci.« 

NERAZVITOST 
Dejstvo, mimo katerega 

prav gotovo ne moremo, ko 
razmišl jamo o prekinitvah 
dela, leži tudi v tem, da je 
samoupravl janje v prenekate-
rem pod je t ju še vedno v po-
vojih. Da je s formalne plati 
dobro zastavljeno, da so ure-
jeni vsi samoupravni akti, 
praksa pa je drugačna. Mno-

JANEZ BARBORIČ 

gokje- je tehnokratizem še 
močan dejavnik pri upravlja-
n ju in vodenju podje t ja , še 
zlasti v večjih kolektivih. 
Ravno v teh pr iha ja do pre-
kinitev praviloma samo v po-
sameznih obratih, kar doka-
zuje, da še vedno nekdo 
upravl ja v imenu nekoga, kar 
zamegljuje odnose. 

Med ix>gostimi razlogi za 
prekinitve dela so tudi neu-
rejeni odnosi oziroma to, da 
delavci ne dobi jo pravočasno 
odgovorov na vprašanja , ki 
j ih postavljajo. Stvari se ko-
pičijo, potem pa se pojavi 
določen povod, izplačilo OD 
ali k a j drugega, pa je preki-
nitev tu. 

So pa tudi primeri , ko .!ah 
ko nezadostna nerazvitost sa-
moupravnih odnosov povzro 
či, da posamezniki ali sku-
pine izkoristijo določeno ne-
zadovoljstvo delavcev, za svo-
je čisto osebne in ozke inte-
rese. To je možno le tam, 
k je r se stvari ne ure ju je jo 
sproti, kjer se reševanje pro-
blemov odlaša, potem pa po-
samezniki to izkoristijo. V 
naelektrenih situacijah je tre-
ba le majhnega povoda, ki 
sproži plaz. Analize kažejo, 
da bi bilo nekatere š t r a j ke 
mogoče napovedati že dva, 
tri mesece prej. Sprejeti 
sklepi se niso izvajali, neza-
dovoljstvo je rastlo, delavci 
niso dobili odgovorov na po-
stavljena vprašanja, nekdo 
je odločil o konkretni zadevi 
drugače, kot so pričakovali 
in že je s topnja nezadovolj-
stva taka, da je prekinitev 
nujna. 

Največji aosurd v takih pri-
merih je v tem, da so med 
»štraj kači« tudi člani samou-
pravnih organov. To nedvom-
no kaže na to, da je v takih 
primerih prisoten tehnokrati-
zem in da samoupravl janje 
še ni doseglo stopnje, kot bi 
bilo potrebno. 

JANEZ BARBORIČ iz Žele-
zarne Štore pravi takole: »Na 
sedanji stopnji razvitosti sa-
moupravnih odnosov, ko je 
le-to še v povojih, bolj for-
malno kot dejansko, š t ra jka 
kot oblike razreševanja nako-
pičenih problemov, ne izklju 
čujem, ker nas praksa uči, 
da je sleherna prekinitev ro-
dila tudi pozitivne rezultate. 
V sorazmerno kratkem času 
smo po š t ra jku uspeli rešiti 
probleme, na katere so de-
lavci p re j mesece in mesece 
zaman opozarjali. Sindikati 
se praviloma prepočasi vklju-
čuje jo v celotno razreševa-
nje . š t r a j k je učinkovita ob-
lika borbe proti tehnokratiz-
mu, čeprav obstoje seveda 
tudi sprejemljivejše oblike.« 

X X X 
Prekinitve dela — da ali 

ne? Ne — je naš odgovor! 
Ne zato, ker kot ob*ika niso 
sprejemljive, ker obstoji o-
gromno možnosti sprotnega 
razreševanja problemov. Ne, 
ker so tu družbeno politične 
organizacije, katerih dolžno-
sti so jasno začrtane. Ne, ker 
v hiši gospodarjev ne more 
biti nezadovoljnih hlapcev, 
kaj t i hlapci so postali gos-
podarj i ! 

Tako bi rekel Cankar, do-
da jmo le še to, da je samo-
upravl janje postavilo delavca 
v položaj, ko more in mora 
o vseh zadevah odločati le 
sam! 

BERNI STRMCNIK 

Anton 
Tušek 
Vsak kraj ima pač ne-

koga, ki je tam »prva vio-
lina«'. Ta ponavadi dela 
vse. S tem »vse« pa je 
bolj malo povedanega. 
Bolj po domače bi lahko 
rekli, da je tak človek 
kot »tavzent roža« — po-
maga vsakemu in vsem. 
Najbrž je za Rogatec 
takšna tavžent roža AN-
TON TUŠEK, ki ni rojen 

Rogatčan, pač pa Gore-
njec, a je večino svojega 
razgibanega življenja pre-
žitev v prijetnem kraju 
ob hrvaški meji. 

1902. rojen tam nekje 
pri škof ji Loki in od 1937 
v Rogatcu, se je Tonček 
kar privadil na štajersko 
žemljico in pravi, da ji 
ho ostal do konca zvest. 
Kako ji tudi ne bi, ko pa 
ima še toliko dela. Med 
vojno je bil, kot mnogi 
Slovenci v izseljeniškem 
pasu, izseljen s celo dru-
žino na Hrvatsko, še prej 
pa so ga za tri tedne za-
prli v sodne zapore gra-
du Strmol v Rogatcu., 

»Ko so nas prignali гш 
Hrvaško, so rekli: Tako, 
zdaj ste tukaj in pojdite, 
kamor hočete, samo v 
nemški Reich nikdar več-« 

čez nekaj časa se je 
Tonček in še nekaj nje-
govih prebilo preko Kar-
lovca v Ljubljano, kjer so 
se takoj priključili Osvo-
bodilni fronti. Po svobodi 
se je takoj vrnil v Ro-
gatec, kjer je bil že pred 
vojno upravnik pošte. Po 
vojni je bil izvoljen za 
tajnika krajevnega ljud-
skega urada in ostal v 
upravni službi vse do upo-

kojitve. Upokojena je tu-
di njegova žena, a še uči 
naprej; kaj hočemo, uči-
teljev ni. 

Tonček pa ni premeta-
val samo paragrafe in 
učene papirje, pač pa se 
je ozrl še malo naokrog. 
že vrsto let je predsed-
nik krajevne skupnosti in 
Rogatčani pravijo, da bi 
se dalo marsikaj pokaza-
ti, za kar ima on zasluge. 
Cesta, asfaltirana cesta, 
skozi trg, no, ta bi že bila 
pa akcija za zgraditev vo-
dovoda, za katerega so 
se borili več kot deset let, 
boril pa se je naš Tonček 
še za asfaltiranje ceste 
Rogaška Slatina—Rogatec. 
Pri možeh, ki kar naprej 
nekaj migajo, je težko 
našteti vse, s čimer so se 
ukvarjali v življenju. Tu-
di pri Tončku ne bom na-
štel vsega, pač pa ne 
smem pozabiti, da je pri-
jazni možakar režiser 
gledališke skupine, ki 
praznuje letos 50-letnico 
svojega obstoja. Kakor 
sam pravi, je skupaj 
spravil vsaj окоЦ 45 iger, 
najbolj všeč pa mu je bi-
le Vida Grantova, po voj-
ni, izpred vojne pa nika-
kor ne more pozabiti Tu-
cičeve Golgote in pa Fin-

žgarjevega Divjega lovca. 
In potem mi Tonček 

žalostno potoži, da že 
skoraj dve leti počivajo 
in ko ga vprašam, zakaj, 
pravi, da je televizija kri-
va, pa mladina in tako 
naprej. 

Ko sem prišel v Roga-
tec, sem videl tik ob kri-
žišču, kako je neki moža-
kar za živo mejo ob svoji 
hiši »cokl« malal. To je 
bil Tonček Tušek, med 
drugim tudi tajnik gasil-
skega društva in predsed-
nik poravnalnega sveta. 
Dela pa tudi vse, kar mu 
pride pod roke, zato ga 
skoraj nikoli ni doma. 

Da bi ga vrag, čas ti 
presneti. Tonček je že »le-
tel« proti gornjemu trgu. 
Kako ne bi! Rogatčani 
dobijo svojo banko, ki 
jim jo bo dala Ljubljan-
ska banka in Tonček se 
je moral pogovoriti z nje-
nimi predstavniki. Še po-
sloviti se skoraj ni bilo 
časa. 

MIIENKO 

Ne 
pozabimo, 

da 
gradimo 

socializem 
Krog naših interjujev z 

direktorj i se počasi zapira. 
Za danes smo vam pripravili 
razgovor z vršilcem dolžnosti 

d i rektor ja Industri jskega kom-
binata KONUS v Slovenskih 
Konjicah, s tovarišem ing. 
JURETOM POKORNOM Tova-
riš Pokom je v podje t ju že 
deset let. Od tega je bil 8 
let tehnični direktor, dve le-
ti pa je delal na področju 
razvoja umetnega usnja. Po 
znanih dogodkih v Konusu 
je 17. avgusta prevzel odgo-
vorno delovno mesto vršilca 
dolžno.sti generalnega direk-
tor ja . Je poročen in ima dvo-
je sinov v starosti 6 in 9 let, 
sicer pa je, kot bi temu rekli, 
»domače gore list«, doma je 
namreč ia Zreč. Poleg služloe 
opravl jam tjudi posamezne po-
litične funkcije, med drugim 
je tudi član komisije za or-
ganizacijo in razvoj pri CK 
ZKS. 

Takole je stekel na jn po-
govor: , 
^NOVl TP:DNIK: Kako bi 
ocenili sedanjo politično situ-
acijo v Konusu, še zlasti z 
ozirom na znane dogodke? 

POKORN: Najhujše je aa 
nami in situacija se postopno 
konsolidira, zlasti pa še v 
zadnjem mesecu in pol. Po-
samezni organizacijsko ka-
drovski ukrepi ter izdelava 
poslovno.finančnega koncepta 
nadal jnjega dvoletnega, ob-
dobja so angažirali vse sile 
v podje t ju k enemu samemu 
cilju: č imprej kreniti naprej . 
Svoje programe dela so izde-
lale tudi vse politične orga-
nizacije v podje t ju , prav tako 
pa tudi samoupravni organi. 
Trenutna situacija v podjet-
ju je dobra in razpoloženje 
delavcev je prav zadovoljivo. 
Imamo pa seveda mnogotere 
druge probleme, ki nas moč-
no tarejo. 

NOVI TEDNIK: Odnosi .so 
bistven dejavnik za uspe.šno 
delo v slehernem podjetju 
Kakšno je stanje na tem pod-
ročju pri vas? 

POKORN: V p(xijetju s 
tako širokim asort imentom 
in dislociranimi enotami je 
prvi pogoj uspešnega dela — 
timsko delo. En sam človek 
ne more uspevati. Mislim, da 
mi je uspelo t rdno povezati 
t im najodgovornejših v pod-
je t ju . Enako pa bodo morali 
storiti vsi vodilni v svojih 
sektorj ih in v vseh delovnih 
enotah. Skupno razreševanje 
poslovnih in tehnoloških ter 
vseh drugih zadev ustvarja 
dobre odnose in mislim, da 
smo po tem vprašanju na 
najboljš i poti. 

NOVI TEDNIK: Informira-
nje delavcev je osnova dobre-
ga samoupravljanja. Kako je 
s tem pri vas? 

POKORN: Samo izobešanje 
zapisnikov in sklepov raznih 
sej je prav gotovo premalo 
za dobro informiranje delav-
cev. Smo tik pred tem, da 
bomo kmalu izdali prvo šte-
vilko svojega internega glasi-
la, ki bo odslej ena stalnih 
oblik obveščanja saposlenüi. 
Vprašanju informiranja po-
svečamo vso pozornost, veliko 
odgovornosti pa nosijo pri 
tem družbenopolitične organi-
zacije. 

NOVI TEDNIK: Kaj va.s v 
podjetju trenutno najbolj ta-
re? 

POKORN: Strahotno po-
man jkan je obratnih sredstev, 
ki jih vsesplošna nelikvidnost 
še povečuje. Tri in pol mili-
jarde starih din znaša razli-
ka med obveznostmi in ter-

jatvami. Vse ostalo je potem 
več kot na dlani. 

NOVI TEDNIK: Katerim 
vprašanjem v va.ši občini bi 
kazalo v bodoče posvečati 
največ pozornosti? 

POKORN: Na vsak način 
bi bilo treba delati več na 
povezanosti med possÉnezni-
mi podjet j i . Pogoji za trdnej-
še sodelovanje obstoje, treba 
bo samo kreniti z mrtve toč-
ke. Kot področje so tu še 
terciarne dejavnosti. Naše 
gostinstvo j e vse pre j kot 
dobro in nuj n o . bo potrebno 
nekaj pokreniti, še zlasti s 
stališča možnosti perspektiv-
nega zaposlovanja. 

NOVI TEDNIK: Kako gle. 
date na velike premoženjske 
razlike pri nas? 

POKORN: Te razlike so že 
zdavnaj prelegle normalno 
s topnjo in mnogokrat imamo 
že opraviti s problemi mora-
le. Ne pozabimo, da vendar 
gradimo socializem, čestokrat 
pa se vedemo čisto nesociali-
stično. Razlike mora jo biti 
in tudi dolgo še bodo, toda 
malo bi pa le bilo koristno 
pogledati, od kod posamezni-1 
kom toliko dobrin. Kadar sol 
le-te rezultat dela, potem ni-
mam nič proti. Vemo pa, da 
vedno ni tako. Sedanje razli-
ke me osebno zelo moti jo. 

NOVI TEDNIK: Kaj Je so-
cializem prinesel pohorskemu' 
kmetu? I 

POKORN: Do nedavnega^ 
praktično nič, vsekakor pa 
mnogo manj , kot je ta kmet 
med vojno dal za partizane. 
No, v zadnjem času se tudi tuj 
stvari premikajo na bolje,! 
samo prepočasi gre. Kmetui 
je treba omogočiti moderniza-i 
cijo, da bo lahko ustvarjali 
tržne viške. Potem bo tudi oni 
zadovoljen- Veliko smo za-[ 
mudili in • predolgo odlašali j 
s tem, kar nujno mora pri-i 
ti. Gozd ne more in ne sme 
biti edini vir dohodka. j 

NOVI TEDNIK: Vsak dan, 
»gospod« in »gospa«. Kaj je 
temu razlog? ; 

POKORN: Osebno me to ze-i 
lo moti. Ljudje so preveč' 
obrnjeni k sebi. Odtujujemo| 
se. Delni razlog za to pa jej 
prav gotovo v prevelikem hla-i 
s tanju po dobrinah, pri če-j 
mer pozabljamo na medseboj.j 
ne odnose, ki so včasih vedno I 
man j humani, vedno m a n j to-j 
variški. To ni prav, tu bo| 
potrebno neka j spremeniti,] 
To občutimo vsi. 

NOVI TEDNIK: V zadnji, 
zaplenjeni številki Tribune,, 
Je nekdo šel telo tako daleč,! 
da je osebno žalil ne-
kega predsednika republike. 
Kako gledate na to? 

POKORN: To je sramota. 
Demokracija ni anarhi ja in 
svoboda tiska ter govora, ne j 
institut naše demokracije, ki 
bi si ga vsak lahko razlagal 
po svoje. Jaz tega preprostö| 
na morem razumeti. So Ijud;, 
je, ki so zgubili občutek za| 
sleherne norme. 

NOVI TEDNIK: Kaj vas t 
našem sistemu najbolj moti 
in zaskrbljuje? [ 

POKORN: Najbol j moti iO 
zaskrbl juje me to, da nenelin« 
zmanj šu j emo reprodukci j sko 
sposobnost našega gospodami 
stva. NapKJvedane razbremeni'l 
tve doslej niso dale občutnih I 
rezultatov. Prav tako m e mo-
ti stalno odstopanje od dekla-i 
Tiranih stališč v naši praks i 
Sicer pa sem optimist. SamO 
resneje kot doslej bo trebil 
poprijeti in ni je ovire, 
ne bi ostala za nami. 

B- STRMČNIS 



beseda 
1972" 

Že več let imamo priložnost 
zasledovati to kulturno mani-
festacijo celjske mladine na 
gledališkem odru. Letos po-
mladi pa je bila prvič v 
sklopu »Naše besede« tudi li-
]covna razstava. Prvi organi-
zator in pobudnik tovrstne 

•prireditve v Sloveniji sploh 
je bila Občinska konferenca 
zveze mladine v Celju, jci je 
tudi pripravila prvo »Našo 
tesedo« leta 1967. Kmalu se 
je pokazala potreba po raz-
širitvi te prireditve. Omogo-
éiti bi morah najširšemu 
Icrogu mladih ustvarjalcev, 
¿a sodelujejo na najrazličnej-
ših, področjih. Do tod je vse 
lepo in prav, kajti hotenja so 
iskrena m služijo živim po-
trebam na celjskem območju. 
Karti dosedanje tovrstne pri-
reditve so pokazale pozitiven 
odraz pri kasnejšem kultur-
nem delovanju šolske in osta-
le mladine. Toda »Naša bese-
da« ]e že Od vsega začetka 
imela značaj tekmovanja, le 
letošnja ne in je ob nekate-
rih bistvenih organizacijskih 

•pomanjkljivostih izgubila še 
SVOJ stimulativni del. Zdaj 
namreč obstaja tudi republi-
ška »Naša beseda« in nekako 
je treba določiti najboljše, 
letos verjetno m bilo kon-
kretnejšega dogovora med 
celjskimi organizatorji in re-
publiškimi. Tako So nekate-
re skupine morale nastopati 
pred nekakšno žirijo, ki pa 
do zadnjega dne ni vedela za 
svojo nalogo in ne namen. 
Nekatere skupine pa so po-
tem lahko nastopile kar di-
rektno na republiški priredi-
tvi brez vsakršne predhodne 
selekcije. Kakšen namen Je 
imela žirija, če pa je bila 
prireditev netekmovalnega 
značaja in je bila več ali manj 
v znamenju nekakšne revije, 
prikaza dela dramskih sku-
pin? 

Običajno so imeli člani ži-
rije pO nastopu vsake skupi-
ne razgovor z nastopajočimi 
ah pa z mentorjem- Vsajc tak 
razgovor je pokazal veliko 
zanimanje mladih za tovrst-
no delo. Brez lažnih ambicij. 
Iskrena volja rfo ustvarjalno-
sti, afirmacije, uspeha. Nič 
koliko truda je bilo vložene-
ga v sleherni nastop. Vseeno, 
dober ali slab. In če izhaja-
mo iz osnovnega namena in 
naloge »Naše besede«, ne 
Шето pozabiti na poslan-
stvo vseh teh mladih ljudi, ki 
«o nedvomno velik potencial 

celotno slovensko kultur-
no življenje in delo. In nihče 
"e sme dovoliti, da »Naša 
beseda« izgubi svoj prvotni 
namen. 

Organizatorji bodo ponovno 
pridobili številne sodelavce 
(^ar jim je že uspelo za 
»^ašo besedo 72«) s temelji-

pripravami in resnično 
^ohrijfi stimulansom vsem 
ekipam, kajti marsikatere 
napake v dosedanjem delu je 
Prenekatere delovne skupine 
^<ivrnila od sodelovanja. -»Л'а-

beseda« je kulturna mani-
festacija, ki smo jo sprejeli 

svojo m ki je tudi našla 
mesto med nami. 

DRAGO MEDVED 

Poljana toži, polje plaka... 
Na vzajemno povabilo kul-

tumo-prosvetnih organizacij 
koroàkih Slovence"/ je imel 
Komorni moški zbor preteklo 
soboto koncert v Bistrici v 
Rožu, v nedeljo pa v škocja-
nu pri Klopinjsk3m jeaeru. 
Med rojake se je odpravil z 
iiziključno 'silovenslcim narod-
nim programom (Mihelčič, 
Šivic, Pregelj, Marolt, Ada-
mič, Tome, Vremšak, Ku-
har) ter s pozdravnim pis-
mom v. d. predsednika celj-
ske občinske skiupščine Du-
šana Bumika, ki mu ê pri-
ložil dva izvoda znane mono-
grafije našega Celja, name-
njena predstavnikoma Slo-
ventcav v obeh krajih. 

Težko je reči, v katerem 
kra ju je. pozdrav celjskih ob-
čanov — posredovan po ome-
njenem pi9mu, top'eijo odjek-
nil, in v katerem kra,jiu je 
bila pesem celjskega zbora 
pri'^irčneje sprejeta. Dejistvo 
je, da zbor odrov ni m'Ogel 
zapustiti, ne da bi dodal še 
kako peisem; celo več. Še ko 
je oder že zap"astil, je občin-
stvo ganjeno obsedelo in zah-
tevalo ponovni nameček . . 
Sloven'c, Slovenca vabi. 
Mojcej, Hodil sem po son-
čnih tratah, pa razposaijena 
Žena ti je huda :n nežna Глера 
u r a . . . so izzvenele v slo ra 

le v dvoranah, zakaj ljudsico 
petje, tisto pristno, prisrčno 
in domače pebje, ki zbuja 
najčistejša razpoloženja, se je 
nadalje^-alo še v jedilnican 
vzornih gostišč naš!!h gospo-
darnih rojakov: v Bilčovsu pri 
Hanziju Ogrisu, -se pravi pri 
družini slovenskih županov in 
deželnih poslancev, v tih^m 
refektori ju pod košato pro-
šti jo v Tinjah in nazadnje pri 
podžupanu Alojzu CVI-egoriču v 
Cepičah pri Globasnici . . . 

Meditem ko se je v soboto 
zvečer v kino dvorani v Bi-
strici v Roèu razlegalo pet je 
našega zbora, so .>nkraj Dra-
ve v Zgornji resi pri Einspi-
elerjevih bedeli: gospodar Ja-
nez Einspieler, nadaljea^alec 
narodno političnega in kul-
turnega poslanstva družine 
Einspielerjevih je ležaJ na 
mrtvaškem odru . . . Komor-
ni moški zbor se je iz svoje 
volje odločil, da mu ob od-
hodu na njegovo posledrujo 
pot k farni cerkvi in Bilčo/s 
zapoje v slovo. »Poljana to-
ži, polje plaka . . .« se je siko-
zi več stoglavo slovensko po. 
grebno množico, zbrano pr^d 
t rdno domačijo, razlila z 
globljim pomenom niz zlato 
rumeno obarvano pobočje 
doli k srebrno bleščeči Dra-

Dvodncvno zadrževanje Ko-
mornega miOiâkega sbora na 
Koroškem pa ni pomenilo le 
srečanja z rojaki, željnih slo-
venske pesani, mar\ 'eč tudi 
srečanje z vrsto n/jihovlh du-
hovnih in posvetnih prednja-
kov, kot so fje omenjeni de-
želni poslanec in žu^an Hainai 
Ogris, pa podžupan občine 
Globa'snica Alojz Gregorič, 
koroški sikladatelj Pavel Ker-
njak, organizator ш zboro-
vodja slovensikih pevsikih zbo-
rov v Podjuni Poltej Hart-
man in Lovro Kassl, duhovni 
in kulturni mentor korošk-h 
Slovencev okold Hodiškega 
jezera, pa še z živahnim, če-
prav že sedemdese^tleitr.im ki-
par jem Francetom Gorše-
tom, ki so mu domačini v 
Kor^ah, 700 m pod Pristov-
škim Storžičem (1780 m) od-
prli stalno galerijo, in ne na-
zadnje s prijazno in veselo 
mladino obeh spolov. 

Kakor so zatrdili gostitelji, 
jim bo gostovanje celjskega 
zbora ostalo v neizbrisin.2m 
spominu; gotovo je, da pa bo 
to isto go&tovanje tôidi v kro-
niki Komornega moškega 
zbora ena najljepših stra-
n i . . . 

G. GROBELNIK 

Pomembna petdesetletnica 
Kulturno umetniško dru-

štvo v Rogatcu slavi to leto 
lep jubilej. 

Svoj veliki praznik žele Ro-
gatčani p r i m e m o proslaviti. 
S prireditvami bod/o začeli že 
v nedeljo, ko bo pri n j ih go-
stovalo slovensko narodno 
gledališče iz Celja z »Veroni-
ko Deseniško«. Druga prire-
ditev ob jubileju bo večer 
poezije rojaka Jožeta Smita iz 
Ljubljane, znanega pesnika 
in prevajalca, ki ie skora j 
največ pisal za otroke. Kot 
poslednja prireditev v poča-

stitev praanika pa bo pred-
stava gledališkega dela lažje 
vsebine »Boeing 707«, ki ga bo 
naštudirala domača gledali-
ška skupina. 

Na zaključku slovesnosti, 
k: bo prav z zgoraj omenjeaio 
igro, bodo podeljena prizna-
nja dolgoletnim kulturno 
prosvetnim delavcem, pred-
vsem igralcem, ki so vsa le-
ta sodelovali v društvu 
Sklepna prireditev s podelit-
vijo pri23nanj bo 27. novem-
bra v dvorani društva. 

Ob vsem navdušenju pa 

Rogatčane boli, da z njihovo 
dvorano ni vse v naj lepšem 
redu. Strop je podpr t z lese-
nimi nosilci, da ne zgrmi vse 
skupaj na ljudi In taiko bo 
tudi cel mesec, ko .se bodo 
vrstila praznovanja. Roga-
tec, ki postaja vse večji m 
večji, močno čuti, da potre-
buje novo dvorano. Hrvat je 
cffikraj mostu dvorano Imajo, 
pa še mars ikaj dniigega, kax 
v Rogatcu ni. Zato včasih 
Rogatčani niso najboJj zado-
voljni, ko se p r imer ja jo s so-
sedi, ki jih je manj . 

^nis-

Ilsnikarjev svet 
v Likovnem salonu je bila v petek, 5. no-
vembra 1971 otvoritev razstave likovnih 
del Jožeta Tisnikarja in bo odprta do 
27. novembra. Otvoritev razstave slo-
venjegraškega slikarja samouka je bila 
brez uvodne besede. 

Pri Tisnikarju se tK>javlja 
izrazita svojakost s\'-eta. Ta 
svet pa je toliko njegov, kot 
da .se že zapira vanj in da je 

občutek, da ne bo nikoli več 
izšed na kakršenkoli način iz 
njega. V času i sk in ja in eks-
pvecrimentjranja Tisnikar po-

novno podoživlja t renutke 
(večnosti) v prosekturi , sobe 
s .štirimi golimi, hladnimi 
stenami. In tako, kot je na 
njegovih slikah, perspektiva 
je na tem mestu popolnoma 
sekundaimega pomena. To ;e 
svet, ki ga vsak dan ne vidi-
mo, a ne moremo mimo nje-
ga. Teža, ki pritiska s platen, 
pK>udjairja likovno prizadetost 
avtorja. In ne samo likovno. 
Kplikor se Tisnikar zapira v 
svoj sivet, da bi z doslednim 
iskanjem in razmišl janjem 
človeka prodrl do najgloblj.ih 
izvirov nekih rešitev, se po 
drugi strani njegova izpoved 
obrača navzven. lx>če spon-
tano povezavo z vsemi pojavi 
današnjega (sodobnega?) člo-
veka in njegovega življenja 
Kajt i življenje in smrt , ki se 
pojavljata pri Tisnikarju, sta 
neka skupna komponenta ti-
hega, a učinkovitega pona-
zar janja nelcih že «lanih nam 
resnic in hkrati so to tudi 
opozorila človeku. Na prvi 
pogled močna vizuama statič-
nost po t-emeljitem pregletiu 
priča o veliki angažiranosti 
likovnega izročila. Ves ko-
lorit, ki je omejen na nekaj 
rafiniranih prehodov, samo 
podpira in poudar ja pristnost 
in enkratnost njegovega li-
kovnega hotenja. Vsa dela pa 
so patinirana s pesimizmom 
in mjračnostjo, kate-e ne bo-
mo nikoh dodobra spoznali 
in doumeli. Izhajajoč iz tega 
lahko ugotavljamo, da Tisni-
kar izpopolnjuje svoj svet in 
ga predstavlja Še bolj kon-
kretno m neposredno. S tem. 
da ga predstavlja takega, ka-
kršen je, nam .ga sku.ša čim-
bolj približati. Ta njegova 
druga samostojna raasta^fa v 
celjskem Likovnem salonu bo 
v svojem poslanstvu nedvo-
nuio uspela. 

DBAOO M£IDV£Đ üeÜrij — i ö l l 

8 
V želji, da bi bili vsi 

otroci, celjski in okoliški, 
deležni novoletnega vese-
lja, sta se občinski odbor 
Zveze prijateljev mladine 
in celjsko gledališče zedi-
nila, da bo osrednje praz-
novanje dedka Mraza v 
gledališču. Dogovor za 
skupno akcijo je bil skle-
njen na osnovi ugotovit-
ve, da je bilo v prejšnjih 
letih mnogo otrok pri-
krajšanih za dedka Mraza. 
Letos pa se gledališče še 
Dosebej skrbno pripravlja 
na praznovanje in je od-
ločitev tembolj dobrodoš-
la. Pravljica, ki jo že vr-
sto let gledališče goji kot 
najbolj ustrezno obliko 
novoletnih prireditev — v 
igro obvezno poseže tudi 
dedek Mraz — bo scen-
sko, kostumsko in glasbe-
no lepo opremljena, kore-
ograf sko vódena, primer-
na tako za najmlajše ka-

kor za osnovne šole, ob 
njej pa se bodo razvedrili 
tudi starši. 

Ker bo premiera že 12. 
decembra, vabita občinski 
odbor Zveze prijateljev 
mladine in gledališče vse 
šole, prav tako okoliške, 
in delovne organizacije, da 
si čimprej rezervirajo 
svoj dan in čas predstave. 
Igra bo na sporedu ob 
dopoldnevih in popoldne-
vih ob vsakem času. De-
lovni kolektivi lahko 
predstavi priključijo še 
obdarovanje otrok. 

Nazadnje sporočamo 
vsem obiskovalcem gleda-
lišča, da smo in da bomo 
v teh dneh storili vse, kar 
je v naši moči, da zaradi 
redukcij električnega to-
ka predstave ne bi odpo-
vedovali. če pa bo zaradi 
višje sile vendarle katera 
odpadla, se vnaprej opra-
vičujemo in prosimo za 
razumevanje. jž 

Te dni so v Gornjem gradu dokončali obnovo zunanjščine 
še ohranjenega dela južnega trakta nekdanje mogočne gra-
ščine ljubljanskih škofov, ki so tu imeli svojo rezidenco. Po-
zidal jo je Ernest Attems ter jo po tedanjih običajih okrasil 
z bogato fasado, na kateri zlasti izstopajo čudovito oblikovani 
pritlični arkadni hodnik, polstebri s kapiteli in okenski ok-
viri. Po sporazumu s celjskim zavodom za spomeniško var-
stvo so se odločili, da obnovijo stavbo v prvotnih tonih. Ta-
ko je osnovna barva obnovljene stavbe zamolklo okrasta, vsi 
poudarjeni arhitekturni člani pa so poslikani belo, da tako 
lepše odstopajo od podlage. Vsa dela je vešče in kvalitetno 
opravilo podjetje Gradbenik iz Ljnbnega ob Savinij. 

Z. S. 

FILM 

Pot V Katmandu 
PROIZVODNJA: francoski barvni f Im 

REŽl.IA: André Cayatte 
IGRAJO: Renaud Verley, Elsa !\lartinellt, Jane Birkin, S í t -
ge Gainsbourg 
Z.\NR: drama 

Film o mladih, a ne samo za mlade. Režiser postavlja 
v ospredje družinsko tragedijo (razvezani starši) oziroma 
mladega fanta, udeleženca velikih študentskih nemirov v letu 
1968. Fant, ki ga skoraj ničesar več ne veže z mater jo , v oče-
tu p>a vidi predvsem možnost za napolnitev svojih praznih že-
pov, Si samorastnišiko oblikuje predstave o življenju, o lju-
deh, o svetu, ki je brezizrazno hladen in preračunljiv, pre-
majhen za iskrenost čustev in ljubezni, ki poje v mladih, ne-
mirnih srcih. 

Tragični konec zgodbe morda samo po t r ju je ničevost 
fantovih nedoslednih razmišl janj in dejanj . Kruto resničnost 
mu vsiljuje obraz novih potov, odpira mu neznane različno-
sti življenjskega bivanja. 

Nepal m Katmandu sta svetovno zJiana. Vemo tudi, v čem 
je njun sloves. Morda bo zato film še zanimiveiši. 



Je naša 
zemlja mačeha? 

• SLOVENCI NAJ BI SE PRETEŽNO PREŽIVLJALI OD 
PRIDELKOV LASTNIH POLJ. 

• VLAGANJE NAJ BO USMERJENO ZA DEFICITNE PRI-
DELKE, TODA NE GLEDE NA TO, ALI JE ZEMLJA 
DRUŽBENA ALI ZASEBNA LAST. 

• CILJ JE VEČJA PROIZVODNJA OB ENAKEM ALI CELO 
ZMANJŠANEM ŠTEVILU ZAPOSLENIH V KMETIJSTVU. 

Kl jub dobremu gospodar-
j en ju kmeti jskih organizacij 
na cel jskem območju v kme-
t i js tvu ne dosega zaželenih 
uspehov. Hektarski donos, 
pa n a j gre na katerokoli pa-
nogo kmeti jstva, je znatno 
nižji, kot ga dosegajo razvite 
ekonomije. Količine in z 
n j imi vrednost proizvodnje 
BO pod mejo, ki je veljav-na 
za razvito kmeti js tvo v svetu. 
To velja za kmet i jske orga-
nizacije družbenega sektor ja 
in tudi za hmeljarstvo. 

Nekatere dežele, ki se ne 
poteguje jo 2a naslove velikih 
kmeti jskih proizvajalk, so v 
pogledu hektarskega donosa 
močno pred nami, čeravno z 
mnogo manjš im odstotkom v 
kmet i js tvu zaposlenega pre-
bivalstva. K a j to pomeni? Ni 
kriva samo hribovitost naših 
tal . Takšne pokraj ine so tu-
di drugod. Niso tore j niti 
krive roke delavcev in 
kmetov, ki bi bili premalo 
marl j ivi . Bolj kot to je krivo 
preš ibko naprezanje možgan, 
predvsem pa p remajhna vla-
ganja , ki pomenijo moderni-
zacijo, blagovno proizvodnjo, 
tehnologijo in vlogo znanosti. 

Srednjeročni načr t razvoja 
kmeti js tva, za katerega se 
zavzemajo komimisti, zapo-
sleni v kmetijstvu, je napet . 
Predvideva, da bi v Sloveniji 
pr idobüi 85 do 88 o/o vseh ko-
ličin pridelkov, potrebnih za 
oskrbo prebivalstva v Slove-
ni j i . Močan preobrat od ča-
sov, ko smo obračali oči v 
Vojvodino in se kot indu-
s t r i j ska repubUka odrekli 
vlogi kmeti js tva. Izvoz n a j bi 

slovensko kmetijstvo poveča-
lo za 29 odstotkov, kmetij-
sko proizvodnjo v celoti za 
15 odstotkov ter s tem do-
hodek iz kmeti jstva za 63 od-
stotkov. , 

Pri tem seveda ne načrtu-
jejo povečanja števila delov-
nih rok pri proizvodnji na 
zemlji. V zasebnem sektor ju 
lastništva pa celo račimajo 
na nadal jn je zmanjšanje 
kmečkega prebivalstva za 
skora j tri odstotke. 

Kako si komunisti pred-
stavljajo možnost uresničit-
ve teh nalog: 

Na jp re j z boljšo organi-
ziranostjo kmetov, tako po 
strokovni kot tudi samo-
upravni plati. Nadalje s še 
večjo pomočjo pri usmerja-
n ju kmet i j v blagovno proiz-
vodnjo in ne nazadnje z bo-
jem za boljši položaj kmeč-
kega prebivalstva. Ta priza-
devanja mora jo naj t i svoje 
mesto tudi v s tarostnem za-
varovanju kmetov. 

Znanstvena in izobraževal-
na naloga pospeševanja kme-
tijske proizvodnje je marsi-
k j e skora j docela zamrla. 
Renesansa nekoč že začete 
akcije je torej nujna . 

Ne nazadnje je tudi cilj, 
težnja po ustanovitvi zaokro-
ženega agroživilskega kombi-
nata — podlaga za uresniči-
tev nalog. V takem okviru, 
ko bi vse kmeti jske organi-
zacije na našem območju 
bolje sodelovale, ustvarjale 
večjo moč tako -v kapitalu 
kot v koncentraciji strokov-
nih ciljev bolj zanesljiv. 

JURE KRAŠOVEC 

Šiba-barometer 

»Bodi zdrav in sposoben, zato 100 km peš v etapah za 
znak SREBRNI ČEVELJČEK,« piše na evidenčnem kartone, 
ku, ki ga dobi vsak, kdor Ijtibi gore, naravo, predvsem pa 
zdravje. V to izkaznico si vsak udeleženec sproti vpisuje 
prehojene kilometre. Za prehojenih 10 km pre jme znak 
»SREBRNI ČEVELJČEK« od organizatorja. Partizana Slo-
venije. 

Etapne hoje so se udeležili stari in mladi, med nj imi 
tudi stari SoStanjčan, Hubert Jaki. 

Doma, v Šoštanju, ima poleg hiše uto, v kateri si je 
napravil delavnico. V n je j ima vse tako kot v škatlici, na 
zunanji s trani vrat pa nabito šibo, za katero skora j nihče 
ne ve, k a j pomeni. V resnici pa je to barometer , ki brez 
številk meri vlago v zraku. Takšno šibo je t reba odrezati v 
planinah, v vrhu drevesa in jo povsem olupiti ter zabiti na 
les proti rasti. Kadar je visok zračni prit isk, se šiba ovije 
navzgor, sicer pa navzdol. 

Huber t Jaki ima 63 let, a še vedno planinari. Pred 
kra tkim je bil na Storžiču, pred štirimi leii pa je rojs tni 
dan obhajal na vrhu Triglava. Pozimi smuča. T i d i na te-
lovadbo še ni pozabil. Kadai-koli ga obiščete, ga na jdete 
pri delu — je upokojenec lovame u-snja v Šoštanju. 

Boris Mlinar 

Naša rubrika se je ko-
maj rodila in še ni čisto 
shodila, pa je že prišlo 
prvo pismo г nasvetom 
in receptom. Pisala nam 
je Marta Golež iz Prose-
niškega in nam poslala 
naslednji recept: 

GOBICE V KISU 
Preberi zdrave jurčke, 

osnaži in operi jih! V ko-
zico deni vodo in jo osoli. 
Ko zavre, deni gobice v 
vodo. Vrejo na j dve mi-
nuti, poberi jih na reše-
to, da se odcede. Medtem 
deni v kozico močan kis, 
osoli ga in mu pr ida j dve 
šalotki, vršiček janeževe-
ga cveta, nekaj zrn celega 
popra in lovorov list. Ko 
kis zavre, da j vanj oceje-
ne gobice in pusti, da se 
ohlade v kisu, nato pa jih 
s kisom vred vlij v koza-
rec. Po vrhu vlij nekoliko 
olja in zaveži s perga-
mentnim papir jem. Hrani 
j ih na hladnem prostoru. 
Tako vložene gobice se 
priležejo k svinjskemu 
mesu. 

Draga Marta, prav lepa 
hvala za recept, če imate 
še katerega, zlasti doma-
čega^ štajerskega, kar poš^ 
Ijite' in hvaležiii vam bo-
mo! 

KAJ DELAMO 
V MESECU 
NOVEMBRU 

Novembra pognojimo in 
obdelamo zemljo okrog 

mladih dreves v tistih sa-
dovnjakih, k jer tega ni-
smo storili konec oktobra. 
Sadimo tudi mlado drev-
je. Pregledamo, če smo 
sadno drevje pred zajci 
dobro zavarovali, popravi-
mo ograjo, opazimo dre-
vesa, ki rasto izven ogra-
je, in namažemo z odbija-
jočimi sredstvi mlado dre-
vje in spodnje veje. Ne-
ka j odrezanih vej pust imo 
ztmaj nasada, da privabi-
jo zajce. Pred zimo obre-
zujemo predvsem večje 
sadovnjake, za katere je 
spomladi premalo časa. 

Na vrtu poberemo vsa 
zelišča, ki ne morejo pre-
zimiti na prostem in jih 
spravimo v z imskj pro-
stor. Zadnje endivije po-
kr i jemo v jamah ali kle-
teh. Prazen svet je treba 
pognojiti, zlasti za rastli-
ne, ki j ih uživamo zelene; 
korenske rastline potrebu-
je jo m a n j gnoja. Cvetlice 
so odcvetele in zdaj ča-
kajo na pr ihodnjo pomlad. 
Skrbeti moramo predvsem 
zi tiste, ki bodo zimaj 
prezimile, zato jih mora-
mo zaščititi pred mrazom. 
Tla zasujemo z listjem, 
deblo upognemo k zemlji, 
vrh pa pokr i jemo ali na-
redimo obod, ki pokriva 
rastlino pred snegom. 

Na polju končujemo 
dela, ki smo jih pričeli v 
oktobru. Njive pognoji-
mo za pr ihodnje leto I n 
preor jemo. V zelniku lah-
ko pose j emo rž za zgod-
n jo zeleno krmo. Z umet-
nimi gnojili močno pove- i 
čamo pridelek zlasti na I 
travnikih in senožetih. j 
Konkretne nasvete pa do- ! 
bimo, če damo zemljo v j 
analizo. Na travinju vza- \ 
memo vzorčke zemlje sa- Î 
mo do globine 6 centime- • 
trov. i 



Obljuba dela dolg. Ko smo letos februarja zaokrožili zelo uspelo akcijo 
»Iščemo najbolj podobne dvojčke«, smo obljubili novo. Ena je ravno pre-
nehala z ljubljanskimi srečanji, zdaj pa se spet vračamo v naše družine, 
v naše domove. Novi tednik začenja novo akcijo. Predstavili bomo matere, 
ki so rodile deset in več otrok. Ali so vsi otroci še živi, to ni pomembno, 
saj bi se s tem izognili materam, ki so izgubile otroke v bitki za našo 
svobodo. Tudi ni pomembno, če so otroci iz enega zakona, le da so otroci 
iste matere. Prosimo naše zveste bralce, da nam sporočijo naslove takšnih 
matp>-, ki vzbujajo zaradi svojega materinstva, vzgoje svojih otrok, zaradi 
svoje velike žrtve vse spoštovanje In priznanje. Mi iz uredništva jih 
bomo obiskali in opravili svojo dolžnost. Svečan zaključek te akcije bo 
za dan žena, 8. marca 1972. 

Kakor kača se vije cesta is Lesičnega proti Virštanju. Tam, pri ne vem katerem že ovinku, 
zavije majhna, skromna cesta navkreber in te mimo skromnih bajtic, stlačenih in razbo-
lenih, prekaljenih v trpljenju po brazdah, rebreh in obronkih privleče med gručo domačih 
stanov. Noč je že skoraj in ne vidi se dobro, a nič zato. Noč na Kozjanskem je lepa, оројпџ 
in kakor nalašč za petje in ukraden poljub. Samo to je še po teh rebreh, samo to malo 
in lepo, vse ostalo pa je pehanje in prerivanje med življenjskimi trenutki. To ni boj za 
oblast, za imetje, to je boj za kruh, za otroke, ljubezen. Ljubezen ne sme umreti. 

Pod hišo Gubetnškovih na 
Gubnem je oče popravljal 
lo j t re za voz, v majhnih ok-
nih pa je že brlela luč. Ne-
kdo je bil t am zadaj , za to 
lučjo, nekdo, ki je prenašal 
mirno in tiho to življenje, 
skrhano in zdrobljeno ob če-
reh bo ja za tisto najlepše in 
najčistejše — za otroke. 

ž e od daleč sem ga videl, 
zjvitega do zem}je z obra-
zom, skritim v klobuk, ki je 
grozil, da bo vsak čas padel 
na tla, Gubenškovega oče'-.a. 
Očeta petnajs t ih a t rok. 

Zvenela je roka starega mo-
ža v moji mladosti . Oči pa so 
še živele, o kako živele. Res-
no je pogledal vame in me 
spoznal. Odšla sva, jaz spre-
da j , oče zadaj . Obradla sva 
vogal in stopila v hišo. 

GUBENŠKOVA MAMA 

Spoštovanje je bilo v sle-
hernem mojem koraku, ki je 
tipal in iskal prostor , v kate-
rem je ležala žena. Preprosta 

soba, nič posebnega sicer, a 
čista. Skozi okna je še lilo 
življenje umirajočega dne in 
osvetljevalo tiho ženo na po-
stelj i ob oknu. 

Mogoče sem jo videl vsega 
skupa j petkrat . Ne vem, po-
zabl jam na čas in dogodke 
Stvari me prehitevajo, žena 
pa je ležala in radavedno upi-

rala vame dobre, u t ru jene 
oči. žena s petnajs t imi 
otroki. Petnajs t hudih ur, 
pe tnajs t radosti, življenj. Tri-
je. Triùe so dali življenju slo-
vo. Odšli so, da se nikoli več 
ne vrnejo. 

Prostor je spokojno dihal 
svojo sedanjost in preteklost. 
Na stenah je visela sreča do-
bre Gubenškove matere; po-
ročne slike njenüi hčera in 
sinov, tesno ena ob drugi, so 
blago mete,le v prostor t iho 
srečo in me navdajale z mi-
rom. 

Zdaj je bilo treba neka j 
reči, besedo, kakršnokoli že. 

»Dvanajst otrok še živi, te-
ta, kajne. Skora j vsi so raz-
kropljeni po svetu. To vem. 
Doma vam je ostala samo 
na jmla jša . Nekdo pač mora 
biti doma.« ženica na po-
stelji je pokimala. Tam je že 
dolgih devet let; reA^atizem 
jo daje in ne da, da bi ho-
dila po svoji izmučeni zem-
lji, Prsti, zviti v teh devetih 

letih, pa se živo premikajo 
po odeji. Mati še kar dobro 
zgleda. 

»O, sa j bi bilo vse dobro, 
ko bi me le zdravje ne pusti-
lo na cedilu. Nič mi ni žal, 
da sem imela toliko otrok. 
Danes sem srečna kot na jbrž 
ne mnogo mater. Pridejo k 
nanoa z očetom, poveselimo 

se, ced praznik je, kadar so 
doma. Pa še doma je ena, 
Marta, na jmla jša . Ta na.redi, 
kar je v n jeni moči.« 

DOLINA SE J E SMEJALA, 

Živo so se lesketale oči 
mame, ko je govorila o svo-
jih otrokih. Spomnila se je 
tudi nazaj , daleč nazaj, ko so 
pr ihajal i na svet, ' eden za 
drugim, točno kot ura . Doli-
na se je smejala, pravi ma-
m a in rekli so: »Le ka j misli 
Tončka. Spet bodo dobili 
malega.« Mali pa so prihajal i 
in vedno več jih je büo. Z 
očetom sta sd zgradila hišo, 
kozolec, svinjak. Prišla .̂ e 
vojna in vse skupaj so zažga-
li, zgorele so t-udi čebele ta^n 
za kozolcem. Vse f>kupaj so 
odpeljali ustaši. Oče je bü 
nekaij časa v partizanih, pa 
tudi hiša j im je pomagala. 
Danes se to n ik je r ne pozna. 

»Ko smo prišli po vojni na 
požgani dom, nismo imeli ni-
česar. Hudo je bilo, da ni 
za povedati. Stradali smo, da 
smo vsaj na jmla j š im nekaj 
dali. Otrok pa se nisem ni-
koli izogibala. Nobenih tablet 
nisem poznala. Ce Je bilo, je 
pač bilo; danes sem srečna. 
No, ko sem imela rojstni 
dan, se jih je nateplo v hi-
šo, teh mojih otrok, da bi 
mi jo skora j raznesli. Toliko 
darov so prinesli, da nisem 
vedela, kam z nj imi. Vse s ^ 
skora j izšolala z očetom, do-
bro so preskrbljeni , in sedaj 
nama delajo veselje že vnuč-
ki.« Kadar l judje na kmetih 
govore, skora j vedno pogle-
dajo skozi okno in tako je tu-
di Gubenškova mama. Sa j ne 
vem kam, najbrž po svojih 
poljih, kamor že devet let ne 
more stopiti. Oče je tiho se-
del ob mizi, potem pa je le 
premaknil stol, zakašljal in 
začel. 

OČETOVA TOŽBA 
»Štirinajst dni starega sd-

neka sva imela, ko so me 
triinštiridesetega leta pokli-
cali v partizana. Ostala je 
sama, Lojzek pa Je umrl . 
Zaradi revmatizma so me po-
slali domov in pa zato, ker 
da sem menda bil prepoča-
sen. Jaz sem cimerman, te-
sar se pravi po naše. Ko 
sem po svobodi delal, da sem 
preživel lačna grla, so me 
кагпол-аИ, ker sem, kot so 
rekli, delal protizakonito, 
tarez obrti . Lepe denar je sem 
plačal. Ja, kdo pa je mene 
vprašal, ko so prišli partiza-
ni in je bilo treba dati 
hrano?« 

LEPO J E BILO 
Pa vendar, k l jub vsemu 

pri Gubenškovih ne more jo 
pozabiti dni, ko so bili še 
skupaj in so se spravili na 
peč ter zapeli, čisto in ubra-

Nekdo mora ponarediti stvari pri hiši, starost gor ali dol 

Ljubezen ne sme 
umreti 

no. Pevci so pr i te j hlSl in 
pravijo, da jih je biilo vese-
l je poslušati. »Včasih pa sem 
imela težave s te.mi mojimi 

otroci, je rekla mama, ko 
sem šla po ka j na občino. 
Zapisati sem si morala vse 
p>o vrsti, da nisem katerega 
pozabüa.« 

Hitro ji je ^>ađel v besedo 
mož: »Lepo bi bilo, ko bi se 
naša Marta oženila. Sa j je ne 
silimo, amp>ak gospodarja 

»nucamo«. Težko nama je sa-
mima delatd.« 

Vse mora ta stara dva pia. 
čati, od zdravnika do naj-

manjše stvari . Nobene olaj-
šave ni pr i oblasti. Potem se 
pri tožujemo, da matere ne 
mara jo imeti otrok. Zakaj bi 
j ih le imele. 

Ura je grabila čas pohlepno 
in neutrudno. Ob bolničdni 
postelj i je visela palica, oče 
je slonel v delovni obleiki ob 

mizi, ves t ruden, na s tenah 
pa so bile slike otrok. Skupa j 
s sinom Ivanom iz Celja sva 
Se poslovila. Novih sto dinar-

jeiv je zašelestelo v očetov^l 
rioki. Hvaležno so pogledale 
drobne oči sina in -usta so 
rekla: 

»Oh, Ivan s a j ne bi bilo 
treba!« 

Treba ali ne, življenje na 
Kozjanskem ni lahko. 

MILENKO STRAŠEK 

Na tej positelji preiživlja Gubenškova mama svoje življenje zadnjih pet let 



Dobrovlje še vedno žive 
Gozd na partizanskih Dobrovljah se 

je že odel v jesenske barve, ko sem 
skupa j s štiridesetimi taborniki pre-
živeJ neka j lepih ur pri svetem Joštu, 
točneje v vasici Rovt pri kmetu (Justi-
nu Rem'cu, po domače Mežnarčkove-
mu. 

Pri jazna kmeti ja na prisojnem po-
bočju Dobrovelj je bila v nedeljo kot 
prerojena. Vsaj tako je rekel oče Gu-
sti. Taborniki celjskega odreda »II. 
grupa odredov« in njihovi mozirski 
vrstniki iz odreda »Savinjski partizani« 
so prišli med prostrane dobroveijske 
gozdove, da bi se spomnili na žalostne 
dogodke pred devetindvajsetimi leti, 
prav na sedmi november 1943. 

Pionirji taborniki so se poklonili 
vsem borcem, ki so padli na dobrovelj-
skih tleh, prt spomeniku, ki so ga od-
krili lani. Na velikem kosu pohorskega 
granita, ki se kakor ptič vzpenja v 
nebo, so vklesane besede: 

V časten spomin borcem II. grupe 
odredov, padlim v boju proti okupa-
torju 7, novembra 1942. Slava jim! 

Ob spomeniku ]e tabornikom spre-
govoril nekdanji borec druge grupe ter 
udeleženec spopada na Dobrovljah. V 
kratkih besedah je prisotnim orisal vse, 
kar Se je takrat dogajalo. Vsega, čisto 
vsega ni mogel. To najbrž ne more 
nihče. Bo¡ m bil in ni mogel biti enak. 
Štiritisoč do zob oboroženih Nemcev 
proti peščici partizanov, ki so imeli sa-
mo dve veliki prednosti: da so poznali 
svoje dobroveijske gozdove in da so šU 
v boj z dušo, ker so ljubili domovino. 

Med mladino je bil tudi prvoborec 

Gauči, pa nekdanji bračičevec Joža 
Krebs, ki je tabornike tudi pripeljal. 
Joža je že petnajst let tabornik; pove-
dal je, da je dobroveljska akcija že tra-
dicija, ki jo vsako leto vedno znova 
podoživljajo. Vsakokrat je med njimi 
tudi kakšen borec, ki skuša mladini 
približati dogodke iz slavne preteklosti. 
Pri spomeniku so pionirji recitirali še 
Borovo Novembrsko noč in Roševo Ta-
borniki II. grupe odredov, potem Pa 
so VSi skupaj zapeli še nekaj partizan-
skih pesmi. 

Kar zamrlo je mlado življenje ob 
skromnem obeležju v globoki hosti. 
Glasom so oživeli šele, ko so prišli na-
zaj h kmetiji, pospravili prapore in za-
stave, ter se poslovili od prijazne do-
broveijske domačije. Na pragu je stal 
Mežnarjev oče, preko Dobrovelj, sem 
od Vranskega pa je pihal mrzel veter 
in vrtincu listje. 

šopek nageljnov, ki so jili dekleta AD Kiadivar dobila od uredništva Novi tednik in Radio 
Celje, .ie kapetan ekipe Metoda Kastelic razdelila tekmovalkam in t rener jem. Z leve proti 
desni: Uraiikarjeva, Kastelčeva, t rener Kopitar, Samčeva in Oračeva, Foto: E. Kra jne 

Vprašuje: Jure Krašovec 

Odgovarja: Martin Frece 

Triintridešetletni Martin 
Frece, predsednik krajevne 
organizacije SZDL v Rimskih 
Toplicah in novoizvoljeni de-
legat za republiško konferen-
co SZDL, po službeni dolžno-
sti pa šef postaje v Rimskih 
Toplicah, je skorajda literar-
na osebnost. V hiši na Koncu 
je bdi deseti otrok po vrsti, 
ki je privekal na svet, pa še 
Martin je po vrhu. Od tu na-
pre j ni več podobnosti z Jur-
čičevim desetim bratom, ra-
zen te, da ga imajo l judje 
radi, vendar radi na druga-
čen način — cenijo in spoštu-
jejo ga. Vendar začnimo ra je 
razgovor: 

Na seji občinske konferen-
ce v Laškem ste med tremi 
kandidati prepričljivo zmaga-
li. K a j mislite, zakaj? O tem 
res ne morem dati odgovo-
ra jaz. Sem pa zaupanja ve-
sel. Po s t ruktur i povsem od-
govarjate željam republiške 
konference. Ste mladi in za-
posleni pri železniškem pro-
metu. Predvidevate kakšne 
posebne dolžnosti? Posebne 
ne, pač pa večje. Doslej sta 
članstvo v Laški občini v re-
publiški konferenci zastopala 
dva člana. Zdaj bom samo 
jaz. Verjetno pr ičakujejo od 
mene aktivnost v vprašanjih, 
ki zadevajo promet, hkrat i pa 
bom moral zastopati težnje 
in interese vsega članstva v 
občini. Problematika pa se 
povezuje, sa j je v občini pro-
met dokaj nerazvit, zlasti kar 
zadeva ceste, prometne zveze 
bolj oddaljenih pkrajev in ta-
ko naprej . Kakšna je po va-
šem mnenju osnovna naloga 
SZDL? Prvo to, da kot nekoč 
OF FKDlitično povezuje vse 
plasti delovnega ljudstva, 
drugo, da zbira občane okoli 
temeljnih interesov — od 
na jmanjš ih zaselkov navzgor 
k višjim družbenim skupno-
stim. Se interesi občanov v 
eni krajevni organizaciji raz 
l ikujejo? Seveda se. To je bil 
tudi glavni razlog, da smo 
našo v Rimskih Toplicah raz-
delili na več odborov. Poleg 
osrednjega v Rimskih Topli-
cah je še odbor v Lokavcu, 
letos pa ga bome ustanovili 
tudi na Lazišah. Dober del 
članov SZDL v vaši organi-
zaciji so kmet je . K a j menite 
o njihovih problemih? Ker so 
ti kmet je zvečine še na koz-
janskem območju, bi bilo 
treba pospešiti oblike druž-
bene p>omoči za hi trejši raz-
voj zasebnih kmeti j . Pred-
vsem s krediti za tržno us-
mer jeno proizvodnjo, za stro-
je za popravilo gospodarskih 
poslopij, za nakup pasemske 
živine. Treba se je enkrat 
sprijazniti tudi s tem, da ne-
nehni kri teri j i in pogoji pri 
kredi t i ranju še bolj poveču-
je jo socialne razlike, ker 
kmet, ki ni zmožen lastne 
udeležbe, pač ne dobi nič. In 
ker nič ne dobi, ne bo ni-
koli nič imel. 

ŠTEVILNE 
NALOGE MLADIH 
v dneh do konca meseca 

čaka predsedstvo občinske 
konference ZM Celje glede na 
njihov akcijski program še 
precej pomembnih nalog. 
Pričele so se priprave na 
sprejem mladih v ZK ter 
ustanovitev aktiva mladih ko 
mimistov, nadalje priprave 
na tradicionalno kulturno 
manifestacijo »Naša beseda 
72« ter posvet o delu mladili 
v delovnih organizacijah. Za-
nimiva bo tudi skupna raz-
prava z Zvezo sindikatov o 
delu, vlogi ter odgovornosti 
odbornikov zbora delovnih 
skupnosti . Pripravili bodo še 
seminar za mlade na osnov-
nih šoliah ter politično šolo 
za učence srednjih Sol. 2e 
sedaj pa se bo pričela raz-
prava o mladinskih delovnih 
brigadah, ki jih je na žalost 
mladih, čedalje man j . 

CENTER INTERE-
SNIH ORGANIZACIJ 

V prihodnjih dneh bodo v 
Celju na pobudo občinske 
konference ZM ustan<jvili cen-
ter specializiranih interesnih 
organizacij in društev. Tako 
bodo skušaU v okviru centra 
opraviti s problemom nede-
javnosti nekaterih socializira-
nih mladinskih organizacij, 
kot je na to opozorila nedav-
na konferenca mladine. Sred-
stva iz občinskega proračima 
ne bodo več dodeljena posa-
meznim organizacijam, tem-
več centru, ki jih bo razpo-
rejati med nj imi ter lako laž2 
koordiniral posamezne ak-
cije. 

VELIKO. A ŠE 
VEDNO PREMALO 

ZA SLEPE 
Jut r i bodo v posebni učilni-

ci osnovne šole Prve celjske 
čete zaprli razstavo ob 25-let-
nici Zveze slepih Slovenije. 
Razstava, ki je bila pod рк)-
kroviteljstvom občinske kon-
ference SZDL, je opozorila ne 
samo na uspehe pri vključe. 
vanju na vidu prizadetih lju-
di v iaobraževanje, delo in 
življenje, marveč tudi na vso 
problematiko, ki se javlja v 
tej zvezi. 

Uspehi so lepi in družbena 
skrb za slepe izredna. Nav-
zlic temu pa se zlasti na šir-
šem celjskem območju po-
javl ja jo težave pri odpiranju 
delovnih mest za slepe. Tako 
se odbor osnovne organizaci-
je Zveze slepih v Celju sicer 
ponaša z izrednim vključeva-
vanjem slepih v šolanje, ne 
more pva se postaviti z zapo-
slovanjem tistih, ki so končali 
ustrezne šole in ki bi se mo-
rali vključiti v redno delo in 
življenje. Očitno so v mno-
gih delovnih organizacijah si-
rom po celjskem območju 
napravili premalo, da bi od-
prli takšna delovna mesta, ki 
bi jih lahko zasedli na vidu 
prizadeti l judje; četudi izjem 
ne manjka . 

USPEŠNO 
SODELOVANJE 

Kolektivu celjske Žične, ki 
naroča časnik za vse člane 
kolektiva, sta se pred dnevi 
pridružila tudi Alpos v Šent-
j u r j u in Savinjski magazin 
v 2aicu. Oba kolektiva sta 
naročila več izvodov našega 
časnika za zap>oslene, ki bodo 
na ta način kar najbol je ob-
veščeni o dogajanj ih na na-
šem območju. 

K sodelovanju smo v ured-
ništvu povabili tudi še neka-
tere druge delovne kolektive. 

KLAVRN OBIS^ 
Minuli teden je v neka 

kra j ih Gornje Savinjske 
ne gostovala potujoča k 
nica Partizanske knjige 
Ljubljane. V S'kapini so 
tudi nekateri naši knjižei 
ter oktet GALUS. Nastop 
Ljubnem pa bi bil kmali 
prazni dvorani, icer so 
prepozno obveščeni od c 
nizatorja iz Mozirja, da 
lahko zagotovili dobro 
ležbo. Resnici na ljubo 
povedano, .da I,jubenci 
hodijo na kul turne p r i r 
ve, tokrat pa je obisik izc 
in samo šolski . mladini 
hvala, da v dvorani ni 
več nastopajočih kot i>a 
raslih poslušalcev. Resn 
velika škoda, kaj t i prired 
je bila kvalitetna. Za org 
zacijo gostovanja tega nc 
mogli trditi. 2al! 

IZVOLJEN MATE 
POŽARNIK 

Na zadnji seji Občir 
konference SZDL Mozirje 
v osrednji točki dnevnega 
da obravnavali temeljna i 
dišča za bodočo urbanisti 
politiko v mozii'ski obč 
Tako v gradivu kakor tud 
razí>ravi je bilo še zlasti 
udar jeno to, da bo potrei 
v bodoče predvsem skrbetì 
čimvečje možnosti zaposle 
n ja prebivalstva, kaj t i k 
bo omogočalo, da bodo Џ 
je ostajali doma. 

Poleg obravnave izhod 
za bodočo urbanist ično pl 
tiko pa so člani občHM 
konference izvolili izq 
dveh predloženili kandidđ 
tudi novega člana republij 
konference SZDL. Izvoljen] 
bil MATEV2 POŽARN 
gozdarski tehnik iz Nove Ž 

STROKOVNA 
EKSKURZIJA 

Vsi uslužbenci mozirske 
činske uprave so brli mia 
petek na strokovni ekskur 
po nekaterih podje t j ih v 
čini. Obiskali so obrat Gc 
n ja , Elkroj in tovn.mo ivfi 
v Nazarj ih in podje t je Sir 
ko v Gornjem gradu. Ogle 
li pa so si tudi eno izn 
mnogih moderniziranih ki 
tij , in sicer pr i GLOJEKU | 
šmar tnem ob Dreti. Nan i 
ekskurzije je bil predvsen i 
tem, da se tu-ii delavci obč ^ 
ske uprave kar na jbo l j n€( \ 
sredno seznanijo s celol 
problennatitoo posameznih i 
spodarskih organiizacij v i 
čini. 

i 

ASFALT OD IGU 
DO LOGARSKE 

Problem asfal t i ranja ce 
od Igle nad Lučami proti 1 > 
garski dolini je skora j v 
loti rešen. Vsa potrebi 
sredstva, okoli 600 milijoc 
starih dinarjev, so zago« 
Ijena. Meritvena dela so u 
praKticno zaključena, tw 
da bodo z zemelj.skimi à % 
pričeli na jkasneje sp>aml2 » 
če pa bo dopuščalo vrel 
pa seveda že pre j . j 

Žal pa cesta še vedno ^ 

da se natakarica v ' 
mu na Svetini boji i^V 
Bilo je pred dnevi, ko ^ 
trije gostje naročili piP 
in jedačo. Lepo so рој^ 
in popili, bili zadovC^i° 

Tako lepo se je začelo. Z 
Metko sva znosila stole v 
največjo sobo, ki jo v našem 
uredništvu imamo, kaj t i pri-
čakovali smo dvajset ljudi, 
ki so bili v nagradnem glo-
busu izžrebani in bodo pre-
jeli hranilne knjižice z za-
četno vloženo vsoto od Ju-
gobanke- Prišli so vsi, razen 
treh, na kuhalniku je že za-
čela vreti voda, da bi sku-
hali kavo, vse navzoče smo 
lepo pozdravili — pa je nare-
dilo p rk in znašli smo se v 
temi. 

Bila je namreč tista ura, 
ko so na območju, k je r je 
tudi naše uredništvo, izklju-
čili elektriko za eno uiro. Ka j 
pa zdaj? Se bomo morda po-
govarjali v temi? š e dobro, 
da imamo v stavbi tudi mi-
ličnike in eden iamed n j ih — 
Tone Magrič — nam je takoj 
posodil večjo bateri jo, da 
smo lahko opravili najpo-
membnejš i akt našega sre-
čajna: prevzem in podpis hra-
nilnih knjižic Jugobanke. To-
netu v imenu vseh hvala! 

Delali smo kot v ilegali. 
Predstavnik Jugobanke je 
klical posameznike, ki so se 
dvigovali s stolov in prihajal i 
k mizi in prevzemali nagra-
do. Bili so veseli. Upraviče-
no. In mnogi so rekli, ko bi 
bilo bo še večkrat- Verjame-

mo. Vse skupaj pa je bilo 
zelo zabavno! Potem sta na-
grajenca iz prejšnjega kola 
65-letni Norbert Drugovič iz 
Celja (kot najs tarejš i ) in Pe-
ter Jeršič iz Teharij (tisti, ki 
v vsakem kolu pošlje po več 
kot dvajset »globusov«, v 
zadnjem kolu jih je kar 30!) 
izžrebali pet novih nagra-
jencev, katere je obdarila 
Kovinotehna. Sledil je pogo-
vor, ki je bil kl jub temi iz-
redno zanimiv in za nas ko-
risten. Predlagali so, da bi 
več pisali o kmetijstvu, da 
na j izpopolnjujemo posames> 
ne rubrike, da na j več pro-
stora posvečamo malemu 
človeku, da na j damo več 
prostora mladini, križankam, 
humor ju , imrtizanskih zgod-
bam v nadal jevanju in da 
naj , kot je rekel Norber t 
Drugovič, z n j im pa so se 
str injal i tudi drugi, pišemo 
še bolj odkrito, ostro, brez 
ovinkov in zavijanja v tanči-
ce, s polnimi imeni, skratka 
kritično in pošteno do vsa-
kega. Izjem ne smemo po-
znati! 

Ko smo jim govorili o per-
spektivi Novega tednika in 
o tem, da ga bomo še iz-
boljšali, ob določenih možno-
stih povečali njegov obseg, ga 
grafično in vsebinsko obogati-

ti, so vprašali, če bomo spreme-

nili tudi ceno. Odgovor je bil 
odkrit: bomo. Naročnik bo 
prejemal Novi tednik za 80 
para, v kiosku pa bo stal di-
nar . Bali smo se ugovorov, 
češ ob vseh p>odražitvah pa 
še vi- Bilo pa je drugače. 
Kajt i — kot je nekdo pri-
pomnil, včasih tudi »duševna« 
hrana da več kot vse ostalo 
in da Novega tednika ne 
bodo odpovedali. Nasprotno: 
še napre j bodo njegovi zve-
sti bralci. Veseli smo bili 
tega, kaj t i to je del prizna-
nja , tistih, za katere delamo 
tudi nam in zagotovilo, da 
smo na pravilni poti. Oblju-
bo, da bomo Novi tedmk 
stalno izboljševali, pa bomo 
iapolnili. Kot soudeleženec 
razgovora »v temi« lahko re-
čem, da je bil prisrčen, od-
krit in da so bralci dali mno-
ge dobre napotke za naše 
delo. 

Ko smo se razhajali , je 
Peter Jeršič vprašal, če gre-
do vsi kuponi, ki jüí i)ošlje v 
boben, ali samo določeno 
število. V boben gredo vsi, 
lahko tudi trideset ali pa 
sto. S tem se pKJvečajo tudi 
možnosti za nagrado. Pristo-
pil j e mlad fant: »Tudi jaz 
bi j ih poslal trideset, pa ted-
nika ni bilo več v kiosku! 
Drugič pa bom!« 

T. VRABL 



¡sfaltirana do same Lo-
če doline. Makadama tx) 
o še okoli 3 km, to je 
lostu preko Savinje v so-

med Logarsko in Sol-
Z ozirom na to, da bo 

. vsa mehanizacija in de-
ter da gre za sorazmer-

ratek odsek, bi prav go-
kazalo angažirati vse si-

ft bi se našel denar tiidi 
, odsek. Sicer pa bodi že 
rski dolini in Solčavi ss 
citirano cesto prav goto-
4pira jo novi časi. 

^ROMSKE TOPLICE 
' NOVIH ROKAH 
' nekaj dni imajo Atom-
. toplice v Podčetrtku no-

upravitelja. Po sklepu 
stiske skupščine je toplice 
' zelo Trgovsko podje t je 
' ia« iz Šmar ja pri Jelšah, 

»o odslej napre j nosilec 
I kreditov. Podje t je je ob 

, rzemu dobilo tudi vse ak-
I in pasive in se zavezalo, 
i bo skrbelo aa naçlaljnji 
foj atomskega nedonošenč-
V̂ na jk ra j šem času name-
r o urediti sanitari je, po-
Ibeno vezati enega zdrav-
i, poskrbeli pa bodo tudi 
(Simprejšnji razvoj preno-
. Za upravnika Atomskih 
io je po sklepu skupščine 
avljen Franc Renir, do-
ßji predsednik turistične. 
Iruštva Podčetrtek in upra-
Ij toplic od ustanovitve 
rej. -mis-

POSLEDICE 
POMANJKANJA 

VODE 
pomanjkanju vode na 

irskem območju smo že 
Ji. Največji problem te 
Ä pa je prav gotovo v Ro-
ki Slatini, ki je imela v 
večji sezoni vrsto izpadov, 
so alasti prizadeli terapijo 
pa športno kopališče, sko-
ki je nastala, ima velike 

sežnosti. Ker v prospektu 
avilišča piše, da ima zdra-
šče športno kopališče, je 
I zaradi tega več pritožb, 
pa so tudi čisto drastični 

epi s s trani gostov, pred-
m Nemcev, ki so zdravili. 

zapustili. Nekateri med 
ni so zagrozili tudi s tož-
skoraj gotovo pa bo pri-
do sporov. 
e bi mogli reči, da šmar-
občina pri izgradnji vodo-

•ov letos ni naredifla do-
i- Nasprotno. Vendar bi 
fali urediti na jp re j stvari, 
àkodijo našemu ugledu, 
v gotovo letošnje pomanj-
ije vode v Rogaški Slatini 
bo najlepša reklama za to 
tovno znano zdravilišče. 

NESTL ŽGANK 
A ZDRAVLJENJU 
•^dsednik velenjske občin-

skupščine Nestl 2ganik 
® nekaj časa na zdravlje-

Vse kaže, da bo odsoten 
dni. V vem času ga 

nadomestuje podpredsednik 
skupščine Drago Tiatnik. 

fcv 

POSVET 
PREDSEDNIKOV 

Jutri v petek bo Občinska 
konferenca zveze mladine 
Žalec sklicala posvet s pred-
sedniki mladinskih organiza-
cij v delovnih organizacijah. 
Na posvetu se bodo dogovo-
rili o vsebini dela mladih v 
delovnih organizacijah in o 
akciji 13. 

t t 

MLADINA O 
REFERENDUMU ' 

V akcijo za referendimi o 
samoprispevku za šolstvo se 
je vključila tudi mladina ob-
čine Žalec. V tem mesecu 
bodo imeli razprave po vseh 
mladinskih aktivih, ki jih je 
38. Doslej so imeli že 12 se-
stankov, na katerih so mladi 
z vso zavzetostjo podprli 
akcijo, da bi referendum 
uspel, kei^ smatra jo , da je 
to nu jno potrèbno. 

t t 
PORAST ŠTEVILA 

ZAPOSLENIH 
Po I. koferenci žalskih sin-

dikatov so njeni sklepi tudi 
v praksi dosegli lepe uspehe. 
Njihova želja, je da bi mora-
li imeti vsi zaposleni naj-
man j 800 din mesečnega 
osebnega dohodka, se je že 
skora j v celoti uresničila-
Trenutno je po zadnjih po-
datkih v žalski občini še 156 
delavcev, ki imajo m a n j kot 
800 din osebnih dohodkov, 
medtem ko jih je kar 940, 
ki imajo m a n j kot 1000 din 
mesečnih osebnih dohodkov, 
žel ja je, da v naslednjem 
letu ne bi bilo v žalski ob-
čini zaposlenega, ki bi imel 
pod 1000 din osebnih dohod-
kov. 

Po nekajletnem upadanju 
števila zaposlenih se je v 
zadnjem času cačelo tudi to 
ponovno dvigati in znaša in-
deks zaposlenih v devetih 
mesecih letošnjega leta 104. 

Poseben problem še vedno 
predstavlja izobraženost de-
lavcev. Učni uspehi v osnov-
nih šolah se sicer izboljšuje-
jo, vendar pa v zadnjih letih 
niso zabeležili bistvenih re-
zultatov v oddelkih za odra-
sle. Redki so primeri , da za-
ixxsleni delavec, ki nima do-
končane (miovne šole, le — 
to tudi kasneje opravi. 

Sidikat si tudi prizadeva, 
da bi izboljšali otroško var-
stvo, da bi v vseh delovnih 
organizacijah (predvsem v 
gostinstvu) prešli praktično 
na 42 u m i delovni teden in 
da bi vse delovne organizaci-
je formirale sklad za rekrea-
cijo ter oddih in odvojile 
n a j m a n j 300 in največ 600 
din za zaposlenega. Aktivnost 
sindikata mora biti bolj pri-
sotna tudi pri reševanju sta-
novanjske problematike-

Poseben problem je, da je 
bilo sprejet ih zelo malo raz-
vojnih programov. Večina jih 
je namreč še vedno v fazi 
priprav oziroma spre jemanja , 
so Pa vse delovne organiza-
cije sprejele stabilizacijske 
programe, ki že kažejo prve 
pozitivne rezultate. 

okusom in postrežbo, 
' je neruidoma zmanjka-
elektrike. Saj veste, ti-

^ ura, ko v Celju jem-
•h elektriko. Naročili 
Se litrček, toda ... »Ne, 

sedaj ko je tema pa ne 
strežemo več. Nič ne do-
hite.« No, malo prej pa 
so zapravili nekaj starih 
tisočakov. 

Komunisti 
so se sestali 

Včeraj popoldne je bila v 
Šen t ju r ju redna seja občin-
ske konference Zveze komu-
nistov, na kateri so obravna-
vali poročila o delu konfe 
ter razpravljali o socialnem ' 
renče, komiteja in komisij 
razlikoavnju oziroma njego-
vih problemih. 

To je že sedma seja občin-
ske konference, katere člans 
so izvolili pred dvema leto-
ma. Na zadnji so obravnava-
li angažiranost članov ZK in 
gospodarska gibanja v obči-
ni. Povod za včerajšnjo raz-
pravo sta bili 1. in 2. konfe-
renca, sa j so že na n j ima — 
pa tudi na vseh drugih — po-

svetili vprašanjem socialne 
diferenciacije precej časa. 

Nedvomno je socialno raz-
likovanje za nerazvito obči-
no, kot je Šentjur , še toliko 
bolj aktualno. Se vedno izra-
zito kmeti jsko področje z ne-
zadovoljivo razvito industri-
jo, brez večjega števila stro-
kovnih kadrov in s tem brez 
izdelanih programov razvoja 
delovnih organizacij ter mno. 
go socialno ogroženih ljudi, 
beg z vasi v mesta, slabo 
opremljene šole, možnosti za 
šoilanje otrok s hribovitih 
predelov — o teh in drugih 
vprašanjih so spregovorili 
komunisti . 

Mladi, a prizadevni 
V osnovno šolo Ljuba Ser-

cer ja v Loče pri Poljčanah 
hodijo otroci iz bližnjih vasi 
in daljnih zaselkov. Za to ob-
močje je bil še pred leti zna-
čilen velik osip učencev (45 
do 50 odstotkov), v lanskem 
letu pa je znašal že 37 odstot-
kov. 

Na centralni loški šoli po-
učuje 19 učiteljev, na po-
družničnih pa osem. Vsi pri-
dno poleg rednega šolskega 
dela sodelujejo v izvenšolski 
dejavnosti . Vodijo kar 16 
krožkov in beležijo uspehe, ki 
nekaj pomeni jo tudi v repub-
liškem merilu (planinski kro-
žek). 

Ravnatelj šole, tovariš Fi-
lip Beškovnik, je nanizal ne-
ka j problemov, ki ta re jo lo-
ške šolnike. 

Na jhu je je s telovadnico, 
kaj t i prostor , ki ga za to 
uporabl ja jo , je neustrezen in 
proti vsem sanitarnim pred-
pisom. 

Velik problem pa predstav-
l ja jo stanovanja za učitelje. 
Učiteljski blok je že zdaleč 
premajhen, p remajhna pa je 
tudi loška šola, v kateri je 
dvoizmenski pouk. 

Na šoli se pogosto srečuje-
jo s perečimi socialnimi pro-
blemi. V šoli sprejema okoli 
70 otrok brezplačne malice, 
najrevnejši pa dobijo vsako 
leto oblačila RK. 

Kadrovski problem na šoli 
še vedno ni zadovoljvo re-
šen. Na predmetni stopnji 
večina učiteljev še nima 
ustrezne izobrazbe. V glav-
nem so absolventi pedagoške 
akademije. Vsi pa redno in 
uspešno š tudirajo ter poma-
gajo oblikovati življenje svo-
jega kra ja . 

Tako so Ločani lahko po-
nosni na šolo in na svoje uči-
telje, ki uspešno vzgajajo in 
izobražujejo njihove otroke. 

F. M. 

ljubljanska banka 
Podružnica za kmetijstvo 
CELJE, Vrunčeva 1 

NAŠI STROKOVNJAKI VAM ZAGOTAVLJA-
JO NAJUČINKOVITEJŠE UREJEVANJE VSEH 
DENARNIH ZADEV. 

Ločitev in 
osamosvojitev 

Pred dnevi je bil v Lazišah nad Rimskimi Toplicami 
sestanek članov SZDL. Cilj, ki so ga imeli, je ustanovitev 
lastnega odbora SZDL v okviru krajevne organizacije 
SZDL, kakršna že imajo v Rimskih Toplicah in Lokavcu. 
Na sestanku so bili številni člani iz zaselkov okoli La-
ziš, ki pa sc za sedaj še v spisku članstva krajevne orga-
nizacije SZDL Marijagradec. Le-ti so na sestanku izrazili 
željo, da se kraj i v neposredni okolici Laziš z Lazišami 
v red 'p r ik l juč i jo krajevni organizaciji Rimske Toplice. Po. 
vprašali smo nekatere med njimi, zakaj takšna odločitev. 

VINKO VRBOVŠEK, Konc 
6; Zakaj sem za Rimske? Iz 
Rimskih ste se z avtjom pri-
penjali, iz Laškega pa bi še 
peš težko prišli. In šolo ima 
mo v Rimskih, ambulanto. 
V Mari j agradcu smo bili ved-
no potisnjeni na stran. V 
Rimskih smo vselej dobili za 
razvoj teh vasi več kot v 
skupnosti, ki smo ji pripa 
dali. Mislim, da bi morali 
premaknit i tudi mejo krajev-
nih skupnosti . Sicer se pa ni-
smo skregali, sa j smo sosedi. 

CIRIL SOKLIČ, Laziše 17; 
Za Rimske Toplice smo se 
odločili, ker je za nas na to 
s t ran vse bolj p r imemo. Ko 
sem bil še odbornik SZDL, 
sem pogosto odhajal v Mari-
jagradec, tako da sem napre j 
sel v Rimskih na vlak, se od-
pe.itjal v Laško, od tam pa 
pes v Marijagradec. Moram 
tudi povedati, da nas v Ma-
rl jagradcu niso vedno radi 
poslušali. To, kar se je zgo-
dilo pred dnevi, bi se moralo 
se mnogo prej . 

MATEVŽ DEŽELAK, 
mlajši . Lože 1: Mi smo vedno 
spadali pod Rimske Toplice. 
Zdaj, ko so se pridružili v or-
ganiiLacijo SZDL še člani z 
Laziš in ostalih zaselkov, bo-
mo imeli lastno oroganizacijo 
v okviru krajevne organizaci-
je SZDL. Tu nas družijo 
skupni problemi. V Lazišah 
imamo štirirazrednico, osem-
letko v Rimskih, cesto smo 
si zgradili po te j prisojni 
strani. Preprosto povedano 
— bolij zaokrožena celota 
bomo. 

MATEVŽ DEŽELAK, sta-
rejši, Lože 1: Enainosemde-
set let sem star m r pom 
nim, so l jud je v tem okolišu 
od Gračnice do Konca vedno 
sodili skupaj . Smo že pred 
leti predlagali spremembo, 
toda ko se je samostojni od-
bor v Gračnici združU z rim-
skim, je vse zastalo, č e ho-
čete še en pr imer — tudi 
mrtvi nas vežejo na pokopa-
lišču v Lazišah. V Marija-
gradcu imajo gotovo veliko 
problemov. Bo pač zanje 
eden m a n j . 

Odcepitev zaselkov in Laziš od krajevne organizacije 
Marijagradec je tore j že dolgoletna želja. Kot smo spoz-
nali, v sedanji organizaciji niso bih čisto zadovoljni, da 
ne omenjamo vrsto drugih razlogov, ki jih naštevajo. 
Predvsem pa je značilno, da z ločitvijo in priključitvijo 
drugam dobivajo tudi večjo samostojnost , o čem takem 
pa v krajevni skupnosti Marijagradec še ne razmišljajo, 
čeravno bi spričo različnosti interesov občanov morali že 
zdavnaj. 



Ljudje se čutijo 
zapostavljene 

Kot väi k ra j i v Gorn j i Sa-
vinjski dolini je tudi Loubno v 
zadnj ih letih zelo lepo napre-
dovalo. Nove hiše da j e jo 
k r a j u modernejšo podoibo, 
svoje pa je opravil tudi as-
falt , čeprav se mnoge t rške 
ulice še kade od sivega pra-
hu. No, tudi te še pr ide jo na 
vrsto, s a j l jud je tod ne drže 
križem rok in radi popr imejo 
z vsemi močmi, kadar gre 
seveda za skupno stvar In 
k ra jevne ceste sO že ena ta-
kih. 

No, k l jub temu, pa poleg 
oest obstoje v k r a j u še dru-
ge težave. Da bi zvedeli k a j 
več o delu in življenju v 
L jubnem, smo se o tem po-
menkovaU z ROKOM KLE-
MENŠKOM, ki je odbornik 
mozirske skupščine že drugo 
manda tno dobo. 

»Po uspehih zadnjih let 
sprašujete?« je za mano po-
novil vprašan je ROK in na-
daljeval: »So, so, kar poglejte 
naokoli. K r a j se je zelo spre-
menil. Ob pomoči občanov in 
sodelovanju kra jevne skupno-
sti smo potegnili asfalt na 
Foršt , na gornj i del trga. 
Poleg tega pa smo v celoti ob-
novili vodovod, ki je bil ob-
nove že močno potreben. No, 
pomagala je tudi občina, ko-
likor pač more.« 

»Kakšna oa je povezanost 

k r a j a z občinskim središčem? 
»Ni slaba, pa vendarle so-

dim, da bi bila lahko še bolj-
ša. Tesni stiki u s tva r j a jo 
medsebojno zaupanje , to pa 
je osnova za kakršnokoli 
uspešno delo. š e bolj važno 
pa bo to v bodoče, s a j sto-
j imo v k r a j u še pred mnogi-
mi problemi, ki j ih bo t reba 
rešiti.« 

»Govoril sem z l judmi, pa 
so mi mnogi rekli, da se ču-
ti jo zapostavljene. Kako vi 
ocenju je te to?« 

»Ljudje resnično tako mi-
slijo«, pravi Rok Klemenšek. 
»čeprav osebno mislim, da 
ni razlogov za to. Ni mogoče 
vseh problemov povsod reše-
vati istočasno, š e zlasti ne, 
če je teh veliko. Tako kot v 
na§i občini, k j e r jih pravza-
prav nikoli ne zmanjka , pa 
čeprav se človeku zdi, da jih 
kar uspešno rešu jemo. Po-
sebno v zadnj ih letih je po-
vsod opazen velik napredek.« 

»Kaj pa mislite, da Ljuben-
ce na jbo l j žuU?« ga pobaram. 

»Nobenega dvoma ni, da je 
to problem šole, ki je še ve-
dno taka kot ob osvoboditvi. 
P o m a n j k a n j e p ros tora je to-
likšno, da grozi celo t r e t j a 
izmena pa doslej dl je kot do 
načrov še n ismo prišli. Ni 
dena r j a in kot vse kaže ga še 
tudi tako kmalo ne bo.« 

»Kaj pa kra jevni samopri-
spevek. Bi po vašem uspel?« 

»Kolikor jaz poznam Lju-
bence bi! č e bi občina dala 
svoj delež, sem prepričan, da 
bi tudi občani pomagali, v 
okviru svojih možnosti seve-
da. Da ima jo naši l j ud j e ra-
zumevanje za take reči, so že 
vehkokrat dokazali, čeprav 

po te j plati zaos ta jamo za Lu-
čani. Ti znajo še bolj.« 

»Omenili ste sodelovanje 
ljudi. Pa v kra jevnih akci jah 
sodeluje jo vsi?« me je zani-
malo. 

»Problem je m o r d a ravno v 
tem, da imamo nmoge spo-

sobne l judi , k i pa s to je ob 
strani , ne odzivajo se in naj-
večkrat j ih ni poleg, ko drugi 
pop r i j ema jo za delo. Ti ljud-
je niso vezani na drugo kot 
na sivojo službo s pril ičnimi 
dohodki Ustvarili so si svoj 
s tandard, za d rugo se ne za-
nimajo.« 

»In tur izem na Ljubnem? 
Ta napredu je , m a r ne? 

»Da, napredu je , čeprav ga 
sp reml j a jo mnogotere težave. 
Bazen je odslužil in bo potre-
ben temel j i te obnove, če že 
ne kaže napravit i kar novega, 
v času sezone še vedno ni-
m a m o informaci jske pisarne, 
kar povzroča pr i gostih mno-
go nepotrebnih negodovanj . 

»Kakšno pa je kul turno 
življenje v kraju?« 

»Joj, tu ste p a slabo zadeli. 
Kino, tu in t a m kakšno go-
stovanje, pa proslave šolske 
mladine, po tem pa je konec. 
V okviru domačega prosvet-
nega društva so ostali le še 
pevci, drugo je menda že vse 
zamrlo. Svoje je po vsej ver-
jetnosti opravila tud i televi-
zija.« 

š e in še je tekla beseda o 
dosežkih in problemih, o lju-
deh in vsem, kar je vezano 
za Ljubno in njegove Ljuben-
ce. Odbornik ROK KLE-
MENŠEK dobro pozna svoj 
k r a j in občane in rad bi po-
magal, da bi se č impre j vse 
uredilo. Pa ka j , ko ne more, 
kot ne more jo vsega opraviti 
Ljubenci sami Zato j im bo, 
vsa j kar se šole tiče, potreb-
no izdatno priskočit i na po-
moč. 

B. STRMČNIK 

ROK KLEMENŠEK 

i Januš Goleč 

Le-tu in tam je prišel pogledat v Lesično in dal nova povelja za izdelavo 
vite.ške opreme. 

Ljudje so kmalu izvedeli, da je postal njihov ljubljenec iz Lesične kar celi 
vitez in učitelj mladih grofov v rabi orožja in v boju na konju. Po cele dneve 
je odmeval iz grajskega dvorišča žvenket orožja, peket konjskih kopit, krik 
ter navdušeno ploskanje z rokami. 

Vča.sih so prijezdile na Hartenštajn kar cele čete do ušes oborožene pleme-
nite gospode. Ob večjih obiskih je bilo na grajskem dvorišču posebno burno 
in celo ob plamenih gorečih bakelj so se zaganjali plemiči na konjih drug proti 
drugemu in se suvali s topimi sulicami. Duša in središče vsega hrupnega diren-
daja na grajskem dvoru je bil Pavel, ki je jezdil z mladimi grofi okrog v svetli 
viteški opremi. 

Kmetje so brž uganili, da ne pomeni neprestano zbiranje oborožene gospode 
za nje nič dobrega. Poročil o kakih turških vpadih ni bilo od nobene strani; 
pač pa so se širile govorice, da so hrvaški kmetje napadli Tahljevo najožjo 
žlahto iz Susedgrada in Stubice ter si pripomogli sami do obračuna in pravice. 
Kaj, ko bi tele gosposke fantiče vežbal grajski kovač, da bodo mlatili v kratkem 
po že itak do tal upognjenih kmečkih hrbtih? Bog znaj, če ni bila Pavlova pri-
jaznost le vaba za blebetave jezike lahkovernih tlačanov? Zvedel je vse njihove 
težnje ter sovraštvo do nenasitne gospode in bo lahko pokazal s prstom na 
vsakega, ki je zabavljal na oblast in cesarja, ki ima za vse kmečke pritožbe le 
gluha ušesa! 

Kar strah je postalo hartenštajnske podložnike, kaj bo z marsikaterim 
izmed njih, če je grajski kovač izdajalec in jih bo izdal. 

Kakor je bila pred kratkim vera tlačanov v domačina Pavla šterca trdna 
in si je štel vsakdo v čast, da si je iztresel srce vpričo izkušenega graščinskega 
uslužbenca, tako je sedaj preklinjal uro, ko je nasedel temu gosposkemu peto-
lizcu, ki je bil med njimi navaden vohun v težkih časih bojev za staro pravdo. 

Javno ljudsko mmenje se je glasilo: kar je kvantal Pavel o Tahiju in nje-
govem trinoškem početju, je bil le trnek, na katerega je ujel pilštanjske ščupe, 
katere bo pomagal sam peči na grajskem ražnju. 

Kdo bi bil tudi zameril kmetom ta preobrat, da Pavla že tedne in tedne 
ni bilo mednje, če je pogledal v delavnice ob B'strici, se mu je tako mudilo 
med mlade plemiče, da se je večkrat spotaknil ob kakega kmečkega dobrega 
znanca, ne da bi ga bil pogledal, kaj šele ogovoril. 

Da je Pavel izdajalec ter ovaduh, je stalo trdno kot skala. Povod za sum 
je dala tale nova prikazen v pilštajnski okolici. 

Ta bo sedaj lepa na Piljštanju! Ker so lahkoverni tlačani zaupali svoj 
punt v mislih proti gospodi prijaznemu izdajalcu, jih bodo pometali v ječo. 
Tako in enako so mislili podložniki v neprestani bojazni, zdaj pa zdaj bo planil 
po njih grajski valpet z biriči in jih odtiral na odgovor zaradi punta proti 
oblasti. 

Po nekaj mesecih sta zapustila Hartenštajn graščakova sina in se vrnila 
v Celje, kjer je bil njun oče v cesarski službi. 

Grajski kovač se je zopet preselil v Lesično in prevzel z vso vnemo vodstvo 
delavnic, ki daleč niso mogle dohajati vedno novih naročil glede orožja ter 
viteških oprem. Ubogi Pavel je gledal in se čudil, ko je naletel povsod le na 
tuje obraze. Kmetov sploh ni bilo več blizu, ko so zvedeli, kdo je zopet gospo-
dar kovačnic. Tisti, ki je moral v Lesično, je skušal, da je opravil hitro in se ni 
spustil z grajskim kovačem v noben drug pogovor. Pavle si ni mogel razložiti 
preobrata iz tolike prijaznosti ter zaupljivosti v — strah ter pobeg pred njim. 
Uganko mu je pojasnil šele stari Belakov Andrej, kateremu se tudi ni nič boljše 
godilo kot Pavlu. Odkar se je klatila tod ta vražja gospoda, mu ni plačal nikdo 
niti enega poliča, četudi je še tako zabavljal nad Tahija ter plemenitaše po 
gradovih. 

Po tem razodetju je uvidel v življenju izšolani ter preizkušeni šterc, da 
bo v sedanjih časih tihega in odkritega boja za staro pravdo nemogoče služiti 
gospodu in tlačanu. Za koga se je odločiti njemu, mu je bilo jasno, to mu je 
narekovala vest, saj je bil sin kmečke matere! Nikakor še ni bil pozabil udarca 
Tahijevega biča. Kakor psa ga je bil oplazil, ta pijavka, kot plačilo za delo. že 
davno zaceljena brazda mu je klicala v spomin osveto nad -gospođo, kadarkoli 
si je potegnil z roko po obrazu. Vendar, kaj je bila njemu storjena krivica v 
primeru s tisočerimi in tisočerimi, katerim je iztiskal grad kri in solze. Pavel 
ni bil trstika, katero bi b'J z lahkoto zibal sem ter tja veter dobrega zaslužka in 
grajske blagajne, bil je neomajan hrast, katerega korenine so segale globoko 
v prepričanje, da kmet ni pes. 

čeprav v grajski službi, je bil z vsakini utripom srca za kmeta in njegovo 
svobodo, pa kolikšno razočaranje! Bratje iz kmečkih vrst so ga osumili za 
izdajalca brez vsakega dokaza le zaradi dejstva: služba ga je iztrgala za nekaj 
časa iz njegove sredine in ga preselila iz kovačnice na grad! S čisto in odkrito 
dušo si je pridob''l zaupanje tlačanov, zagrešil ni ničesar, kar bi ga tiralo na 
prag izdajstva, mirna vest, pravica ter resnica bodo zmagale in mu pridobile 
nazaj čast ljudskega buditelja! 

II. POGLAVJE 
V letih, ko se je pripravljala zadnja kmečka vstaja, je štela pilštanjska 

župnija 19 podružnih cerkev. K Pilštanju so spadale tedaj še tudi tele fare: 
Kozie, Buče. ОГтје, Prevorje in Za.gorje. 

Z.godovinski podatki nam povedo, da je b'la šentmihelska nedelja na Pil-
štanju, ko so obhajali farnega patrona sv. Mihaela leta 1571, izredno dobro 
obiskano cerkveno slavie To nedelje so prihiteli verniki k slovesni službi božji 
iz območja vseh podružnic in se je nabralo ljudstva, da ni bila premajhna samo 
farna hiša božja, celo trg. 

Kljub dejstvu, da sta dičila Pilštanj dva lepa ter velika gradova, trška na. 
selbina ni bila razsežna. ker tudi ni mogla biti zaradi ozke lege na grebenu. Pač pa 
je bilo v trgu nekaj prav čednih in za tedanje razmere lepih in v denarnem 
oziru dobro podkovanih h'e. Pisštanj je bil središče cele bistriške doline v cer-
kvenem ter vsakem oziru in kar se tiče trgovanja z živino. Na zelo stare trške 
pravice nas snominja še danes pranger nad rotovžem. 

Po maši so imeli trški ter okoliški krčmarji preko glave opravka in tudi 
lep zaslužek jim je zapustila proslava farnega zaščitnika. 

(Se nadaljuje) 



Telesna 
kill Ilira 

v krajeMiih 
skupnostih 

• v razvijanju občinske sa-
' mouprave pripada vloga in 
j pomen krajevnim skupiio-
! stini kot oblikam, v katerih 
I občani neposredno odločajo 

o zadovoljevanju skupnih po-
I treb. Gre za reševanje vpra-
1 šanj, ki so v neposrednem 

interesu za življenje obča-
nov. V ta okvir sodijo šte-
vilni problemi komunalnega 

I standarda, otroškega, social-
[ nega in zdravstvenega var-
j stva kulturnoprosvetne in te-
[ lesnokulturne aktivnosti, gra-

ditev in usposabljanje objek-
! tov družbenega standarda, 

med katere sodijo objekti za 
' reakcijo in šport. 

Od 18 KS je na anketni list 
, odgovorilo 14 KS. Tako o 

kompletni analizi še nemore-
mo govoriti. Iz odgovorov na 
postavljena vprašanja lahko 
sklepamo, da je področje te-
lesne kulture v primerjavi z 
ostalimi nalogami v KS tre-
nutno še najmanj obdelano 

: in šele v obdobju začetnega 
gibanja. Mesto in vlogo te-

• lesne kulture ima doslej 
namreč podčrtano v svojih 

. statutih le 7 KS, posebno ko-
I misijo za telesno kulturo le 
I 2 KS (Štore in Giiberje), 7 

K S pa nima opredeljene vlo-
ge o tej dejavnosti v svojih 
temeljnih dokumentih! 

C.e pogledamo možnosti za 
razvoj teh dejavnosti v KS 
ne moremo biti zadovoljni-
Glede površin za športno re-
kreacijo smo v občini šele 
na začetku poti. V vsej ob-
čini še nimamo nobenega re-
kreacijskega športnega cen-
tra! Trenutno je tudi drugih 
površin izredno malo, saj 
odpade le 1,97 m^ koristnih 
odprtih površin na občana in 
komaj 0,05 m^ koristnih za-
prtih površin, kar je znatno 
manj od republiškega pov-
prečja- Omeniti velja napore 
nekaterih KS in Sob Celje, 
ki so v tem letu vložile ca 
100 ODO din za vzdrževanje 
obstoječih manjših igrišč. Tu 
velja še posebej omeniti KS 
štore , ki je pred leti z ob-
čani in železarji zgradila ob 
solidarnostni akciji športni 
stadion železarjev na LIPI, v 
zadnjem letu pa KS OTOK, 
Dolgo polje in Trnovlje, ki 
so s sredstvi občanov v treh 
skupnostih in lastnimi sred-
stvi zgradile mladini v sta-
novanjskih soseskah manjša 
športna igrišča. Tudi KS 
Aljažev hrib z Zavodno je v 
sodelovanju z delovnimi or-
ganizacijami zbrala sredstva 
za nakup smučarske vlečnice, 
ki bo že v tej zimi obrato-
vala na šolskih terenih pri 
MAROVŠKU. 

Ob problematiki športne 
rekreacije v občini so člani 
Sveta za telesno kulturo na-
čeli vrsto vprašanj in tudi 
predlagali določene rešitve. 
Izluščimo le tiste misli , ki so 
bile sprejete med sklepe tega 
zasedanja: 

— vse KS naj dopolnijo 
svoje statute tudi z mestom 
in vlogo telesne kulture, 

— vse KS naj ustanovijo 
ustrezne komisije za telesno 
kulturo, 

— vse KS naj se povežejo 
2 ustreznimi nosilci telesne 
kulture in športa, še posebej 
z odborom za športno rekre-
acijo, 

— Svet za komunalne, 
gradbene in stanovanjske za-
deve Sob Celje naj v skla-
du z urbanističnim in zazi-
dalnim načrtom planira in 
skrbi z ostalimi dejavniki za 
izgradnjo športno rekreacij-
skih površin, 

— pri realizaciji načrtov za 
športna rekreacijska centra 
na Golovcu in pri Mlinarje-
vem Janezu na Teharjih naj 
sodelujejo tudi vse KS. 

K. JUG 

Nageljni na prsih 
zmagovalk 

K o n č n o so a t l e t in je K l a d i v a r j a tud i 
u r a d n o proglašene za ek ipne drža^/ne prva-
k i n j e za l e tošn je leto. P reds tavn ik AZJ 
ing. Vasi l i je G o j t a n je kape tanu ekipe Me-
todi Kastel ic izročil p r e h o d n o zas tavo, 
p r a v t ako tudi m l a d i a s k i ekipi , pokal in 
tople čest i tke. Ing. Go j t an je tud i pove-
dal , da vsa ta a f e r a okoli p rvega m e s t a ni 
bi la p o t r e b n a jugoslovansld at le t iki in da 
so jo hotel i doseči t isti , ki ne l j u b i j o atle-
t ike. Klad ivarčanke so zbra le po f insk ih 
tab l icah na jveč točkam t a k o tudi zas luženo 
osvoj i le p r v o mesto*. 

Na s p r e j e m u za ekipi , ki s ta osvoji l i 
nas love ekipnih d ržavnih prvakov , j e go-
voril tudi v. d. p redsedn ik skupšč ine ob-
čine Celje ing. Dušan Burn ik , ki j e ome-
nil p rve večje rezu l ta te pravi lne odloči tve 
o naložbi v t a r t a n in obl jubi l , da bo skup-
šč ina tud i v bodoče podp i r a l a in omogoča-
la razvoj kval i te tnega in množičnega špor-
ta v n a š e m mes tu , p o s e b e j še na jkval i te t -
ne j šega , to je at let ike. 

Uradn ik Spor t sk ih novos t i Vilko Luncer 
je p r e d s t a v n i k u Klad iva r j a izročil lep po-
kal kot d ruš tvu , ki je v l e to šn jem letu 
imelo v ek ipn ih t e k m o v a n j i h na jveč uspe-
ha. Pokal b o d o ods le j podel jeval i vsako 
leto, Vilko Limcer pa o b tem ni pozabil 
omeni t i , da bi ta pokal , če bi ga podel je-
vali že p r e j š n j a leta bil že večkra t v vi. 
t r i nah n a j v s e s t r a n e j š e g a a t le t skega kolek-
tiva v Jugoslavi j i in želi te r u p a oz i roma 
je p r ep r i čan , da bo t ako tudi v p r i h o d n j e . 

P reds t avn ik Cel jske podružn ice l jub-
l j a n s k e b a n k e Milan H o h n j e c je č l a n o m 
obeh zmagovaln ih ek ip in dvigalcu uteži 
Jože tu U r a n k a r j u izročil h ran i lne knjižice. 

S lav ju se je p r id ruž i l a tudi r edakc i j a 
Novega t edn ika in Rad ia Celje, ki že v r s to 
let s p o z o r n o s t j o s p r e m l j a delo vzornega 

špo r tnega kolekt iva . Ob želji , da b i ko-
lektiv s p o m o č j o pr izadevnih a m a t e r s k i h 
a t le t sk ih delavcev, sorodnikov, t r e n e r j e v 
in a t le tov dosegal tud i v p r i h o d n j e t a k š n e 
in še bo l j še u spehe , s m o izročili k a p e t a n u 
ženske ek ipe Metod i Kastel ic šopek nagelj-
nov, ki so se t a k o j za t em ;'našli p r ipe t i n a 
p r s ih zmagovalk in nj ihovil i t r e n e r j e v te r 
vodi j . 

S p r e j e m so pr iprav i l i Obč inska skup-
ščina, ObZTK in Občinska kon fe r enca 
ZMS. Nj ihova pozornos t je vsem pred-
s t avn ikom K l a d i v a r j a vlila novih moči p r i 
de lu t a k o z n a j m l a j š i m i po šolali, ko t tu-
di z na jkva l i t e tne j š imi at let i . Pr i Kladi-
v a r j u vedo, da j e s a m o to po t , ki vodi k 
u s p e h o m . Za vse d o b r e žel je in pozornos t i 
se je zahvali l p r e d s e d n i k d ruš tva J u r e Kis . 
l inger t e r omeni l , d a je u speh tol iko večj i , 
ker so kr izo m e n j a v e generac i j v g lavnem 
prebole l i , m lad i atileti pa so že doseg'd 
s t o p n j o , ki omogoča rea len op t imizem. 

T O N E VRABL 

JOŽE BI 
LAHKO GORE 

PREMIKAL 
. . . če bi imel sposob-

nejšega trenerja in boljše 
pogoje za trening ter se-
veda, če bi bile gore pre-
makljive. Ker pa niso, bo 
Jože Urankar, najmočnej-
ši mož v Celju, ostal kar 
pri dviganju uteži in že-
lji, da izpolni normo — 
430 kg! -— za nastop na 
olimpijskih igrali v >Iiin-
chnii. 

Nastopil je tudi na 
Sredozemskih igrah v Iz-
miru ter bil šesti. Dvi.gnil 
je »samo« 400 kg; pravi, 
da predvsem zaradi neu-
strezne hrane. Ko so ga 
pri trenin.gu opazovali 
znani trenerji, so začeli 
popraševati po njem: kdo 
je, kdo je njegov trener, 
koliko dvigne, kako tre-
nira. itd. Na vse so mu 
odgovarjali, da vse to de-
la sam v manjši telovad-
nici v Celju. Pa je nekdo 
rekel, da bi iz njega na-
redil moža, ki bi gore 
premikal, škoda, da tega 
ne uvidi naša zveza za 
dviganje uteži. 

Vlanj uspešni kot lani 
v L jub l j an i j e bil t rad ic ionaln i j esensk i k ros , ki ga vsa-

ko leto p r i r e j a DELO. Na n j e m je nas topi lo p r e k o 300 atle--
tov iz večih p rede lov Jugos lavi je . Cel jski at let i n i so ponovil i 
uspehov , ki so j ih dosegali p r e j š n j a leta, s a j so le tos osvo-
jili s a m o dve prv i mes t i in bili z last i s labš i t am , k j e r so ne-
koč bili n a j m o č n e j š i , to je v mlad insk ih k o n k u r e n c a h in 
me d č lanicami . Med m l a d i n k a m i j e ekipa Obč inske zveze 
za te lesno k u l t u r o Celje, k a t e r o so zastopal i a t le t i Kladi-
va r j a , osvoj i la p e t o m e s t o s 54_ točkami . Med č lan icami j e 
bila U r a n k a r j e v a p resene t l j ivo d ruga , Vin te r j eva četrca, eki-
pa p a pr \ ' a . 

Med mlad inc i j e Kovačič osvoj i l šes to mes to , ek ipa j e 
bila p r a v t ako šes ta . Svet je zma.gal m e d člani v t eku n a 
5000 me t rov , k j e r j e bil Lisec t r e t j i , U r a n k a r p a če t r t i . Eki-
pa je bila d ruga . tv 

Rekordna udeležba 
Občinska zveza za telesno k u l t u r o Žalec j e minu l i te-

den pr iprav i la dva k rosa . V Bras lovčah so nas topi l i učenc i 
šolskih špo r tn ih d ruš t ev , v P rebo ldu p a člani TVD Par t i zan . 
Nas topi lo j e p r e k o 220 posamezn ikov in 20 ekip. 

Rezul ta t i p ion i r j i : 1. S t a n t e r (Žalec) , 2. Likar (P rebo ld ) 
3. Plevčak (P rebo ld ) . P ion i rke : 1. Mančec (Bras lovče) , 2, 
Lovrač (Vransko ) , 3. Žolnir (P rebo ld ) . E k i p n o p ion i r j i : 1. 
Žalec, 2. P rebo ld , 3. Pe t rovče i td . P ioni rke : Í. Bras lovče , 2. 
Žalec, 3. Polzela i td . Mladinci : 1. Plevčak (P rebo ld ) , 2. Laz. 
nik (P rebo ld ) , 3. ž u ž a (P rebo ld ) . Mladinke: 1. Brezovnik , 
2. Br ine r , 3. Terglav (vse P r e b o l d ) . Člani: 1. š u š a k , 2. Go. 
vek, 3. Divka (vsi P rebo ld ) . 

E k i p n o j e p rvo m e s i o osvoj i la ek ipa Prebolda , ki j e 
p re je la t u d i poka l ObZTK Žalec. T, Tavčar 

# Rokome ta š i Pa r t i zana 
Griže so v n a d a l j e v a n j u pr-
venstvenega ^ k m o v a n j a do-
m a s težavo p r emaga l i ek ipo 
K o v i n a r j a iz M a r i b o r a z 
18:17, N a j b o l j š i s t re lec p r i 
d o m a č i h j e bi l P i rna t , ki j e 
dosegel 9 golov-

9 N a b r z o t u m i r j u šahov-
skega k l u b a Sav in j čan iz 
Š e m p e t r a j e zmagal Skok s 
14,5 točke p r e d V o š n j a k o m 
13, S t o r m a n o m 12,5 točke i td . 
Nas top i lo j e 16 šahis tov . 

Ф V n a d a l j e v a n j u š ta je r -
ske r o k o m e t n e lige j e Par-
t izan iz Pe t rovč d o m a izgubil 
s r e č a n j e s Po le tom iz Mur-
ske So^bote s 22:16. N a j b o l j š i 
s t re lec t e k m e je bi l d o m a č i n 
Kline, ki j e dosegel 9 golov. 

T. TAVČAR 

.CELJANI PRVAKI 
v z a d n j e m kolu tekmova-

n j a ce l j ske keg l j a ške skupno-
st i v b o r b e n i h p a r t i j a h so bi-
li doseženi n a s l e d n j i rezulta-
ti . 1- Žalec I . 927 p o d r t i h 
kegl jev, 2. Cel je 925, 3. In-
g rad 858, 4. Š to re 830, 5. Aero 
813 i td . Končn i v r s tn i r e d : 1. 
Cel je 83 točk , 2- Žalec I . 76, 
3. Aero 70, 4. Š to r e 63, 5. Ko-
v ino tehna 59, 6. Š e m p e t e r 51, 
7. š o š t a n j 50, 8. I n g r a d 40. 
9. Inva l id 31, 10. Žalec I I . 29, 
11. V r a n s k o 18 in 12. Libela 
17 točk . 

T. TAVČAR 

BOJAN LEVSTIK 
V TUNISU 

član RK Celje Bojan 
Levstik je dobil vabilo 
zveznega kapetana Jo-
žeta Snoja, da bo kot 
član B-reprezentance Ju-
goslavije nastopil na 
turnirju v Tunisu. Če-
stitamo! 

Nogomet 

PORAZ VODEĆEGA " 
Prvenstvo na področju celjsko nogometne podzveze se končuje. 

V I. skupini so odigrali 9. l̂ olo Doseženi rezultati niso bili priča-
kovani. Ekipa šmartnega je s Celulowrjem doživela drugi poraz 
ter bo morala zaigrati bolje, če hoče obdržati vodstvo na lestvici. 

Rezultati 9. kola I. skupine: Žalec — Ljubno 1:2, Opekar — 
Zreče 1:0, Celulozar — Šmartno 4:1, Straža - - Brežice 1:0, Senovo 
— Vojnik 4:i in OsanKarica — Papirničar 2:0. 

rekmovanje v pionirskin iigan je pptekaio zeio nereano, ker 
imajo nekateri klubi premalo zanimanja za najmlajše nogometaše. 

TONE TAVČAR 

DVE TOČKI OLIMPU 
Nogometaši Olimpa so na igrišču pod Golovcem v prvenstveni 

tekmi premagali Rakičana 2:1 (0:0). Strelca: Župerl in Ubavič. jk 

KLADIVAR IZGUBIL V IZOLI 
čeprav so nastopili brez najboljših so celjski nogometaši pokazali 

v Izoli zadovoljivo igro. Dolgo časa so se upirali domačinom, toda 
ene točke nisc megli osvojti. Domačini so zmagali 1:0. Poraz pa 
je Celjane, vsaj za jesenski del prvenstva pripeljal v drugi del raz. 
predelnice. jk 

KOVINAR ČETRTI 
Nogometaši Kovinarja iz šior so nadaljevanju conskega prven-

stva presenetili. V gosteh so premagali Pohorje 4:2. S tem so na 
razpredelnici t№nu no četrti Ker v zadnjem kolu igrajo doma ima-
jo realne možnosti še za boljšo uvrstitev. jk 

i l o k e j na ledu 

PmšEL TRENER IZ ČSSR 
Dolgo napovedan prihod češkoslovaškega trenerja se je uresni-

čil. V nedeljo zjutraj je prišel v mesto ob Savinji novi trener celj-
skih hokejistov np ledu. Josip Kus iz Prage. 

Takoj po prihodu je odžel v Ljubljano na ogljd tekme Celje — 
Olimpija (mladi), v kateri so Celjani igrali precej neresno in izgu-
bili 1:4. Zadetek za Celje ji dosegel Kolenc. Prvenstvo v B' skupini 
zvezne lige se pr-čne 20. novembra, ko Celjani gostujejo proti Cr-
veni zvezdi. 

Hokej na travi 

SIGURNA ZMAGA V ZAGREBU 
Počasi se celjski hokejisti na travi vračajo v standardno formo. 

V nadaljevanju zvezne lige so v Zagrebu premagali istoimenski 
klub 3:0. Zadeti e sta dosegla Bratec dva in Gril. Po'tem uspehu so 
se na razpredelnici Celjani uvrstili na šesto mesto s šestimi točka-
mi. V nedeljo pa igrajo doma proti Trešnjevki. jk 

BORI BELCER ZVEZNI SODNIK 
Celjski hokejisti na ledu so dobili novega zveznega sodnika. Po 

Albertu Kerkošu in Rajku Jurišiču je v soboto v Ljubljani postal 
nov zvezni sodnik tudi mladi, toda izredno nadarjeni Bori Belcer. 
Pred nekaj sezonami je še aktivno sodeloval v hokeju. jk 

košarka 

LEP USi^H MLAmÑCEV ™ 
v finalu letošnjega prvenstva za mladince so Celjani dosegli lep 

uspeh. V močn konkurenci so zasedli drugo mesto. V prvi tekmi 
50 premagali domečina Maribor 66 z rezultatom 71:62 (33:24). Koše za eki-
po Celja so dali: Sagadin Miloš 28, Pejanovič 20, Jančič 13, Djuričič 
10. 

V tekmi za prvo mesto pa so bili igralci ljubljanskega Slovana 
premočni za mlado ekipo Celja. Ljubljančani so dosegli visoko zma-
go 105:67 (50:30). Celjani se nisc mogli resneje upirati lanskemu 
državnemu prvaku, ki je v glavnem nastopil z isto ekipo kot lani. 
Koše za Celje sc dali: Sagadin Miloá 29, Jančič 15, Pejanovič 10, 
Djuričič 6, Ramšak 5, Jeriček 2. CEPIN JANEZ 

-

CELJANI OB PRVO MESTO 
Celjski šahisti oc izgubili vse možnosti, da osvojijo prvo mesto 

v republiški ligi. V zaostalem srečanju so doma komaj premagali 
Branik iz Maribora s 4,5:3,5 (celo točko so osvojili Studnička, Oj-
strež in Pertinač, polovico pa Bervar, Strajher in Pongrac), na go-
stovanju v Murski Soboti pa so z domačini remizirali 4:4. Zmagali 
so Bervar, Studnička in tržmahova, rcmizirala pa Pertinač in Bo-
gadi. Z zadnjima rezultatoma so (jeljani izgubili tudi teoretične 
možnosti, da bi bili prvi. S. PEr.TINi.č 

ŽARE 
PRESINGER 

DIPLOMIRAL 
Mnogi so se spraševali, 

sakaj v jesenskem delu 
II. zvezne lige ni zastopal 
eden najboljših igralcev 
RK Celje Žare Presinger. 
Odgovor smo dobili pred 
dnevi: žare je namreč 
imel »zaključne« pripra-
ve, ki pa tokrat niso bile 
na igrišču in z žogo v ro-
ki, temveč v zaprtem pro-
storu Ob knjigah in načr-
tih ter študiju, žare Pre-
singer je diplomiral na 
fakulteti za arhitekturo v 
Ljubljani ter tako šport-
nim uspehom dodal še 
najvažnejšega, tistega, ki 
mu bo omogočal kvalitet-
no delo. Poslej pa ga bo-
mo lahko ponovno videli 
tudi na rokometnem igri-
šču. Vzglednemu športni-
ku naše iskrene čestitke! 



Anekdote 
T 

Neka občudovalkd je vpra-
šala slovitega krotilca živali 
Gilberta Houcliea, če ga ni 
strali, kadar stopi v kletko 
med leve in tigre. 

— Seveda, je rekel, — 
vedno nekoliko drgetam. 

— Zaradi tigrov ali levov? 
— Oh, ne, ne Ijojira se 

zveri, toda bolh je veliko. 
* 

Starejša gospa je zbolela 
in ni mogla k maši. Zato je 
poslala v cerkev svojega mo-
ža. Ko se je vrnil, ga je vpra-
šala, o čem je duhovnik pri-
digal. Mož ji je odgovoril, da 
o grehu. 

— In kaj je povedal? 
— Bil je proli! 

* 
Ne preveč mla-Ja, pa ven-

dar lepa ženska vstopi v 
tramvaj. Ko je pre.sla že po-
lovico vozila, je vstal nek 
petdesetletnik In ji ponudil 
prostor. 

— Zelo ste prijazni, toda 
raje stojim. 

— T o d a . . . je znova začel 
moški. 

— Ni vam treba vstati, ho-
čem stati. 

— Toda . , . hočete . . . ho-
tel s e m . . . je poskušal reči 
moški. 

— Najlepša hvala, toda 
prav rada stojim, ^este ves 
dan presedim v službi. 

— Razumljivo, reče mo-
ški, — toda želel h i . . . 

2enska mu položi roko na 
ramo in .ça potisne naza.i na 
sedež. 

— Zelo ste ljubeznivi, ven-
dar kot sem rekla: prav pri-
jetno mi je stati. 

— Seveda, razumr^m vas, 
pride moški končno do bese-
de, — toda že na ore jš nji 
postaji sem hotel izstopiti. 

* 
Francoski kuhar je prišel 

na obisk v London, pa ni bil 
nič kaj zadovoljen z angleško 
hrano: »Toliko ver, pa samo 
ena vrsta omake. Mi imamo 
samo eno vero, iato pa na 
stotine raznih omak.« 

Vsajeno srcc 
je vzdržalo 

Črnopolti ameriški učitelj l.^uis Ru-ssel je mož, ki 
od vseh, ki so jim zdravniki v prsi vsadili drugo srce, 
živi najíDje, Od 24, avgusta 1968 poganja kri po njego-
vih žilah srce, ki so ga presadili iz prsi ponesrečenega 
darovalca Roberta ßrovvna. Rüssel od takrat trikrat na 
leto praznuje rojstni dan. Svojega, rojstni dan daroval-
ca srca in dan, ko se je po presaditvi zbudil iz narko-
ze s tujim srcem. Učitelj Rüssel je že dva meseca ležal 
na klin-ki v Richmondu. Njegovo življenje je viselo 
tistega avgustovskega dne 1968 na nitki in le z injekci-
jami^ so preprečili, da se mu oslabelo srce ni ustavilo. 
Ravno takrat pa je v neki gostilni bil hud pretep in 
krogla je smrtno zadela 17.1etnega črnca Roberta 
Browna, ki se je čisto po naključju nahajal blizu gang-
sterjev, ki so se obstreljevali. Brownova mati je dovo-
lila vzeti srce sinu, ki mu ni bilo več pomoči, strel mu 
je šel skozi glavo in tako je bil bolnik Rüssel rešen. 

Mož s tujim srcem živi čisto normalno, dela in pre-
naša vse napore kot vsak zdrav človek. Tvegal je celo 
to, da se je kot član žirije udeležil tekmovanja za 
»Miss nagico 1971«. Glasoval .je za črno lepotičko Debro 
Williianiis iz Chicaga, ki je tudi zmagala. Mož je pri 
svojih 45 letih priznal, da mu je ob pogledu na prikup-
no Debro srce hitreje jioskočilo. Kako ne, saj .je srce 
v njegovih prsih zares mlado. 

iMAM GRDE MISLI 
.Mlad sem, poln življenja in kakšnih posebnih težav 

nimam. Sem fant s s rednjo izobrazbo in imam veliko de-
la, l-.tr želim v službi napredovati. Zaradi pret)breinenje-
nosti v službi in še dodatnega študija dekleta nimam. Do 
sem Je vse lepo in prav, pojavijo pa se težave, ko se vle-
žein in ne morem zaspati, ker se mi čudne misli motovi-
lijo po glavi. Ce pa mi uspe zaspali, je še huje. Prebud-m 
se ves poten in nepri jetno se počutim. So moje misli o 
dekletu, ki ga stiskam k sebi, greh aH to doživlja vsak 
dvH.isetlerni fant? 

Vlado 
Dragi Vlado, 
¡Misli še niso ;;reh. težave pa nastopijo zato, ker imaš 

želje po (Ukletu, kar je čisto normalno. Verjetno tvoja 
službena preobrenirnj(>nost le iii tolikšna, zato želje osta 
ja jo in ne bi bilo napak, da bi jih realiziral. Ob dekletu 
bodo vse 1'žave iz.ginile, pa čeprav bo od kraja ta Ijiilje. 

zen samo romantičaa. 

TEŽAVE S POSTELJAMI 
Srtxinje si tuirana družina smo, zato svoje hiše nimam. 

Imam dva otroka, deklico in fanta. Prva je stara 12, fan 
tí*k pa o.sem let Zaradi iioniianjkanja prostora .spita oba v 
i m sobi. Zeni pa se to ne adi prav, zato hoče sinka pre-

niestaiti v naj ino spalnico. Jaz pa temu nasprotujem, ker 
sem v najbol jš ih letih in bi me otrok oviral pri »nočnem« 
delu. Ali je res taiko napak, če otroka različnih spolov 
spita skupaj? č"esa na j bi se bratec slabega naučil od se-
sirice? Ima žena prav? 

Karli 
Dragi Karli, 
Vsa \aša vprašanja shodijo pod skupni imenovalec, ki 

se glasi: jaz ali sin. Pri ženi ali mamici, .sevetla. Vpra-ša. 
nje .je, kdo bo v tem boju močnejši. Sin ima že pomoč 
pri materi , vi pa ste zaenkrat sami. pripisujem vam to-
Гко vztrajnosti , da se boste obdržali v ženini bližini bre/ 
nepotrebnih pr i t . 

S prostorom je v vseh stanovanjih težko, zato ni na j 
huje (najbol je pa tudi ni), da spita bratec in sestrioa sku-
paj . Da sta (Iva spola na svetu, že tako vesta, da se pa 
zgodaj ogiedata, pa tudi nI slabo. Današnja svoboda ,je 
tudi v te odnose prinesla nekaj novega Otrokoma skušaj-
te tudi vi ka j razložiti, o spolnosti na primer, če ste do-
volj o tem podkovani. 

Pa še enkrat dobro raziščite, zakaj želi žena sina k 
sebi. Morda .je to samo izgovor za vzrok, ki tiči drug.je? 

TEŽAVE Z BRIHTNO ŽENO 
Stanujem v Ljubljani, doma pa sem iz Štajerske, 

zato se pogosto vračam domov, k jer mi je prišel v roke 
vaš č-asopis z rubriko, ki me je navdušila. Domača je 
in pri jetna, zato se ra je obrnem k vam po nasvet kot pa 
v kakšen strokovni časopis. 

Izhajam iz km.3čki družine, ki je stiskala zno.j, da 
smo Otroci laliko studii ali. Bi at in jaz sva končala vÌM>ke 

šole, sestre pa so se zadowlj i le s s rednjo m se hitro 
pomožile. 

š e v študentskih letih sem spo2aaal deikle, ki je postala 
moja žena. Všeč mi je bila zato, ker ni bila »goska« in je 
svoj š tudij jemala z vso resnostjo. Tako sva bila na jp re j 
dobra kolega, potem pa je vse skupaj preraslo v ljubezen, 
2e pet let sva poročena in otrok nimava. Mene danes v 
zakonu moti nekaj — ne počutim se glava družine, tako 
kot stnri bil takih odnosov navajen od doina. Moj oče je 
šs danes dome avto^riteta in mati mu je v celoti poslušna. 
Moja žeim pa ima doma pri meni veliko be.sedo. čeprav 
vedno no obvelja njena. Moram pa priznati, da .]e zelo 
inteligentna in ima velikokrat prav Je dolžna utihniti in 
ne uveljavljati svoj prav samo zato, ker sem po tradiciji 
glava druž ne iaz? Odgoa^irite! Stane 

Spoštovani, 
tako kot ste meni /aukay.aii, na j vam odgovorim, najbrž 
ukazujete tudi svoji ženi. Kje pa živite, \endar! škoda , da 
ste napra'. ili toliko šol, ker o enakopravnih odnosih k a j 
malo veste. Poleg tega inuite brihtno ženo in čudno ,ie. 
da vam še ni ušla, ne pa dr. n a j bi i>ila vam v v;>;nn še 
tiho Patriarhalne navade si izbi.jte i/ glave. Sliriit.i oba, 
tore j tudi odločala lahko oba. Spoštovanje ni dano s (»a. 
tr iarhalno vzgojo, ampak si ga moramo zaslužiti. Radi bi 
bili »glavač družine, pa je sploh nimate! Vajin zakon je 
sožit.je dveh enakopravnih ljudi! 



Uspešno kmetij sivo 
Ob poiročilu Ü rekordneni 

jx.)slovnem uspehu črnomalj-
ske kmet i j ske zadruge sem se 
spomnil besed kmeta iz Slo-
venskih goric, ko je na seji 
občinskega sveta za kmetij-
stvo pripomnil: »Slišali smo 
analizo gospodar jenja kmet i j 
skih organizacij . Kda j bomo 
dobili podobno analizo o 
kmečki proizvodnji? Tudi p 
n j e j bi moral i razpravljat i , 
saj je v naši občini veliko 
večja in zato pomembnejša 
od družbene.« 

Teh besed sem se spomnil 
predvsem zato, ker je bilo v 
poročilu omenjeno, da je 
kmeti js tvo v okviru občinske 
ga gospodarstva doseglo ene-
ga največj ih napredkov — 
zvedel pa sem le o uspešnem 
gospodar jenju kmet i j ske za-
druge in čisto nič o kmetih. 

Ali sestavljavci takih analiz 

meaiijo, da je le kmet i j ska 
¿adruga del občinskega go-
spodarstva, kmeti je , na ka-
terih živi še veMko ljudi, ki 
pr ide lu je jo živila tudi za dru 
ge delovne ljudi, pa ne? 
Upam, da ne, kaj t i tako 
mnen je bi pomenilo, da za 
kmete ni n ikomur mar . Mor-
da dela jo tako le zaradi po-
vršnosti in težav pri zbira-
n ju podatkov o gospodar jen ju 
kmetov. Nekateri pa tudi za-
to, da si laže zagotovijo 
uspehe. 

Kmetom je težko razlagati, 
kako je zadruga zvečala svo-
je dohodke pri odkupu, pro-
daj i mesa in raznega blaga v 
prodajalnah,- pa tudi pri po-
godbenem pi tan ju živine, 
s t ro jnih stori tvah in podob-
nem. Morda bi nekater i skle-
pali ali sumili, da j ih je zve-
čala z večjimi razlikami v ce-

nah, ne le z večjim prome-
tom blaga, tore j v njihovo 
škodo. Zato je uspehe v 
kmet i js tvu t reba merit i v tes-
ni povezanosti proizvodnje in 
proda je . 

V občini, v kateri je več 
kmet i jskih organizacij , je 
analiza njihovega gospodar-
jen ja pokazala, da razlike v 
uspehih ne izvirajo iz njihove 
proizvodnje, ampak^ iz pro-
meta s kmečkimi pridelki in 
potrebščinami. Kmeti jske za-
druge_ ki imajo malo lastne 
proizvodnje, so imele veliko 
več os tanka dohodka — do-
bička kot kombinat , ki se z 
odkupom m a n j peča. Z letoš-
n j imi uspehi kmeti jskih za 
drug se kmet i js tvo tore j ni 
otreslo težav — nekatere 
kmet i j ske organizacije se le 
o t resa j o lastne proiz\ 'odnje, 
da bi bol je uspevale. 

AÜ tak razvoj kmet i jskin 
organizacij kor is t i vsemu 
kmeti js tvu? Gotovo ne. Z 
n j im se rešu je jo le kmet i j ske 
organizacije, kmetom pa ni 
nič pomagano. Včasih so še 
na slabšem, npr če odkupo-
valci natezajo razlike v ce-
nah. Brez večjih razlik nam-
reč ne more jo zvečati svojih 
dohokov bolj kot poras te jo 
odkupl jene količine. 

Tako na j bi ocenjevali u-
spehe v kmeti js tvu občinski 
organi, ki se pečajo s kmeč-
kimi vprašanji . Ali so uspehi 
kmet i j ske organizacije, izra-
ženi v dôhodku, koristili tudi 
zasebnim pridelovalcem ali so 
v obratnem razmer ju : čim 
več zasluži zadruga, tem m a n j 
dobi jo kmet je? O tem n a j bi 
razpravljali in odločali tudi 
kmet je . Taka nj ihova pravica 
izvira iz javno priznanega sa-
mouprav l j an ja in nagrajeva 
n j a po delu. 

K je r so te stvari urejene, 
jih ni t reba natezati in vzne-
mir ja t i kmetov. Urejene pa 

na j bi bile tako, da bi za-
družni delavci lahko ob vsa 
kem času prepričl j ivo razloži 

li kmetom, da nihče ne živi 
na račun drugega. 

JOŽE PETEK 

KOMUNALNO OBRTNÏ 
CENTER VELENJE 

v a b i 

k sodelovanju 

VEČ NEKVALIFICIRANIH 
DELAVCEV 

Nudimo možnosti priučitve za poklic z idar ja in 
tesar ja . 

Mlajši moški, ki niste konč-ali osemletke, izkori-
stite priložnost. 

Samska s tanovanja so zagotovljena. 

Kandidat i n a j se osebno zglasijo v ta jniš tvu pod-
je t ja . 



5. »Odslej le še peš po New Yorku!« je bil modri 
sklep, ki sta ga naša zakonca sprejela po tem dogodku, 
ko sta malce prišla do sape. 

In kar kmalu je bilo t reba odriniti v mesto, dragi 
bralci . Kratek račun je pokazal, da za globo, prevoz in 
popravilo avtomobila ne bo dovolj zelenih dolarjev v de-
narnici . Nič drugega ni preostalo Paradižnikovima, kot 

oditi nemudoma v banko in dvigniti še preostali del tetine 
zapuščine. 

Odšla sta to re j čez cesto v bližnjo banko, čeprav se 
je dan že nagibal in so tu pa tam že zapirali lokale. Tudi 
v banko so že korakale s t rumne snažilke. Paradižnik jih 
je naštel devet! 

No, dobrodušni blagajnik, ki je že stal s kl jučem pri 

vratih banke, je napravil izjemo in spusti l noter še naša 
dva pr i ja te l ja . Kako prav je storil! Sicer pa o tem po-
zneje . . . 

Stopila sta Paradižnikova k okencu, blagajnik je pre-
števal dolar je , snažilke pa so mahale po poslopju z met-
lami in ropotale s sesalcem za prah . Nenadoma pa . . . 

Ne berite dalje, dragi bralci, če ste rahlih živcev! 

Odgovor hišnemil svetu Drapšinova ulica št. 7 
Hišni svet in stanovalci stolpiča Drapšinova 7 v 

Celju so postavili javno vprašan.je S tanovanjskemu 
podje t ju in gradbeni inšpekciji Skupščine. občine Celje 
glede razpok in deformaci j , ki nas ta ja jo na stolpiču, v 
liiaterem prebivajo. 

Na to vprašanje aa je ta Stanovanjsko pod je t j e in 
gradbena inšpekcija naslednje pojasnilo: 

Drugi člen zakona o tehničnih inšpekci jah na pod-
ročju indus t r i je in gradbeništva (Ur. list SRS št, 12/70) 
ome ju je kompetenco gradbene inšpekcije na objekte, 
ki so še v gradnj i . Tako preneha ingerenca gradbenega 
inšpektor ja s tehničnim prevzemom objekta . 

Vzdrževanje obstoječih, že zgra,ienih objektov, spa-
da v dolžnost upravnih organov teh objektov, oz. Sta-
novanjskih podje t i j . 

V pr imeru eventuelnih poškodb in de fo rmac i j na 
objektih, so pr is tojni za presojo in določitev ukrepov 
ustrezni Zavodi za raziskavo konsti^ukcij, ki j ih uprav-
Ijalci stavb angažirajo v ta namen. 

Stanovanjski stolpič Drapšinova 7 je zgra jen v letu 
1962 — 63. Od tega da tuma do leta 1971 so na ob.iektu 
nastajale man j še razpoke, ki so bile delno sanirane, 
V letu 1971 so te razpoke postale vidnejše, zato je Sta-
novanjsko pod je t j e na podlagi opozorila Hišnega sveta 

ze v m a j u mesecu letos izvrsno ogtetl stanjia m taKoj 
naročilo pri projekt ivnem pod je t ju strokovno mnenje 
in predlog sanacije. To mnen je ni prikazalo, da so raz-
poke krit ične. 

Ob nastanku, v članku omenjenih de formac i j pre 
delnih sten dne 17. 10. 1971, je Stanovanjsko podje t je 
t ako j obvestilo gradbeno inšpekcijo, ki se je udeležila 
ogleda dne 19. 10. 1971 ter je svetovala invest i tor ju, da 
okliče statike—izvedence oz. da se obrne na ustrezni 
zavod za raziskavo konstrukci j . 

Ker so za presojo in uk repan je potrebne določene 
raziskave, se je Stanovanjsko pod je t j e obrnilo na Za-
vod za gradjevinavsii/o SRH s prošnjo , da nu jno pošlje 
strokovno komisi jo. 

Od mnen ja te komis i je bo odvisen način sanacije 
oh,iekta. 

S tem ugotavljamo, da je Stanovanjsko pod je t j e uk-
repalo pravilno in v skladu z zakonitimi določili. 

Nastale nove deformaci je so v, domenu predelnih 
men, ki niso nosilne, tako da so govorice o življenjski 
ogroženosti neutemeljene. 
Stanovanjsko pod je t j e Celje Skupščine občine Cel,je 
Direktor Vlado Crešnik Aleksander Bukanovsky 
Gradbeni inšpektor dipl. gradbeni inženir 

V 

Človek v 
vesolju 

Pod tem geslom so v ponedeljek popoldne odpr-
li v dvorani doma JLA v Celju razstavo, ki kaže ne 
le modele nekaterih raket , lunarnega modula, or-
bitalnega laborator i ja , originalno vesoljsko oble-
ko, čudovite barvne slike itd., marveč tudi nekatere 
izdelke članov celjskega astronavt ičnega in raket-
nega kluba. 

Razstavo je pripravil celjski astronavtični in 
raketni klub s k u p a j z ust reznim jugoslovanskim dru-
štvom ter ameriško agencijo NASA. 

Razstavo izpopolnjuje jo tudi dela si k a r j a Jožeta 
Horvata-Jaki ja na temo vesoljskih poletov. 

Odpr ta bo do 16. novembra. 



Ogenj 
uiiièuje 
gozdove 

in 
poslopja 

Ogenj, neukrotljú a sila, 
še vedno pustoši povsem iz-
nenada. Ponekod zaradi ne-
previdnosti, drugod zaradi 
vzrokov, kot so iskra loko-
motive in podobno. 

Celjane je pred dnevi zno-
va vznemiril go/dni požar. 
To pot je zagorelo na Bregu 
v bližini gostilne Relej, žari-
šče požara je bilo ob cesti v 
Laško. Ogenj se je razširil 
na pobočju v širini 150 me-
trov. Uničil .]e predvsem 
podrast na površini, ki je 
last GG Celje, ^kode še niso 
ocenili. Na pomoč so prisko-
čili gasilci iz Celja, Fečovni-
ka, Gaberja, Ostrožna in Ba-
bnega. 

Pred dnevi je izbruhnil 
požar v priročni delavnici 
FRANCA JEVSENAKA v Ho-
tunjah pri Ponikvi. Zgorelo 
je precej lesa, lakov in ra-
znega orodja. Jevšenak ]e 
ocenil škodo na 10.000 di. 
narjev. Vzrok požara še ni 
znan. 

Neprevidna igra otroka s 
šibicami je precej oškodova-
la IVANA NATKA iz Ojstri 
ške vasi pri Vransktm. ško-
do na gospodarskem poslop. 
ju so ocenili na 3.009 dinar-
jev. 

O različnih požariJi poroča-
jo tudi od drugod, zato vam 
priporočamo več pazljivosti, 
saj ogenj^ ki se i"izplamti, 
požira vse. 

-ms I 

Poznamo zdravilM zelisra? 
ISLANDSKI LIŠAJ — CETRARIA 

ISLANDICA 
Islandski lišaj je kakih 10 

cm visoka stel jka, ki je k 
zemlj i p r i t r j ena s kratkimi, 
ni tkami opr i jemalkami . Rast 
lina je na spodnj i s trani 
svetlozelena, na zgornji pa je 
sivozelena ter večkrat rdeče 
pikčasta. Islandski l išaj je 
drevesasto, včasih krpas to 
razrastel, pri tleh zožen, sko-

r a j cevkast, zgoraj vilasto 
razš i r jen . Raste po vsej sred-
nj i in severni Evropi; tudi 
pri nas raste po goščavah, 
po pobočjih med travo in 
mahom. Lišaj nab i ramo od 
ma ja do pozne j e s e n i . ^ 

Islandski l išaj vsebuje pre-
cej sluzi, škroba, grenčino 
cetradrin, lihenin in neka j 
hlapnega eteričnega olja-
Glavni učinek droge je v 
tem, da raztapl ja sluz v plju-
čih- Zato je zelo uspešna nje-
gova uporaba p r i bronhial-
nem ka ta r ju , oslovskem kaš-
lju, pl jučnici itd Islandski 
l išaj deluje tudi poživljajoče, 

kar je pomembno za izčrpa-
ne l judi, ki so preboleli kak-
šno težko bolezen, po opera-
cijah Itd. Nadal je se island 
ski l išaj uspešno uporablja-
jo pri želodčnih in črevesnih 
boleznih, prebavnih motn jah , 
normalizira želodčno kislino 
tudi tedaj , kadar jo je pre-
malo, oziroma če je je pre-

več. Dober je tudi zoper sla-
bokrvnost . 

Za zdravilo p r ip rav l j amo 
ča j — 10 gramov posušene 
rastl ine na skodelico vode — 
zavremo in pus t imo stati 10 
minut ter ga p i jemo grenke-
ga po požirkib večkrat na 
dan. Vendar m o r a m o biti p r i 
uporabi previdni: prevelike 
količine in predolga uporaba 
povzročajo mo tn j e v prebavi . 

č a j kot zdravilno pijačo 
da je jo tudi živini pri pljuč-
nih boleznih, kašl ju, neješč-
nosti in črevesnih boleznih, 
kot so griža, driska itd. 







V R E M E 

V naslednjem tednu pri-
čakujemo oblačno vreme 
z rahlimi krajevnimi pa-
davinami. Najnižje nočne 
temperature bodo do 
—З^С, najvišje dnevne pa 
do 14» C. 
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V naši soseski šivi drob-
na zenička, srednjih let, 
vsa krhka je in zelo do-
brodušna. Ne vem, kako 
je potekalo njeno življe-
nje, a bogvekaj ji ni mo-
glo nuditi Sama preživ-
lja dva fanta, dva vihrava 
pubertetnika, ki sta se 
nemalokrat potrudila, da 
sta ji naredila nekaj 
bridkih uric. V soseski 
sta veljala za največja 
divjaka, pretepala sta se 
in oblajala vsakega starej-
šega človeka, če se ju je 
drznil posvariti. Njuna 
mati ju ni mogla več kro-
titi. Zaposlena v tovarni 
in še popoldan kot čistil-
ka po blokih, da je bilo 
za večji kos kruha, vzgoj-
nega dela ni zmogla. Majč-
kene oči so ji po^tninlf 

vsak dan večje, utrujene, 
vodene. Od skrbi in žalo-
sti. Vedno bolj je lezla 
skupaj in postajala vse 
manjša in manjša. Dokler 
Se ni čisto zgrbila ... 

Zdravnik jo je poslat 
na okrevanje v zdravili-
šče, a je sprva vabilo od-
klonila. Ko pa se je doma 
ulegla in jo m imei nihče 
za mar, se je odločila. — 
V zdravilišču je bila de-
ležna skrbne nege, a nje-
no zdravstveno stanje se 
ni in ni izboljšalo. Njene 
misli so preveč uhajale k 
fantoma. Kako je z nji-
ma? Se učita, pohajkuje-
ta, delata sosedom teža-
ve? 

Dolgo materino odsot-
nost sta grivarja temeljito 
izrabila. Njuna svoboda 

je bila popolna, brez ma-
terinih jadikovanj. Ker 
pa mame tako dolgo ni 
bilo, je začelo kljuvati v 
njiju. Kako je z njo, sva 
morda tega tudi midva 
kriva. Res je mama pogo-
sto sitna, pa je lahko za-
radi naju. Vprašanja so 
se kopičila, a ostala so 
brez odgovora. 

Fanta sta neko nedeljo 
zbrala zadnji dinar in se 
odpeljala k mami v zdra-
vilišče. Našla sta jo še 
bolj krhko, kot je bila 
prej in v njiju se je ne-
kaj zganilo. Potica^ ki sta 
jo po poti zanjo kupila, 
in jo je mama imela tako 
rada, je ostala zavita. Iz 
njiju je planilo: Mami, 
mami...! Stisnila ju je k 
sebi kuštravi trdonji in 

pustila sta se ji ljubkova-
ti. 

Danes fanta iz naše so-
seske ne prepoznate več. 
Vljudna sta, pozorna do 
vseh, najbolj pa do matC' 
re. Nič več ni njun dom 
cesta, materi pospravita 
skromno stanovanje in le 
malokdaj odideta v mesto 
brez nje. če ju srečaš, se 
prijazno nasmehneta in 
pozdravita! Pa še celo 
ostrigla sta se! 

Drobna ženica iz naše 
soseske pa hodi nasmeja-
na, srečna. Ne more ver-
jeti, da se je zgodil ču-
dež. Da, čudež, pravi sa-
ma, ker ne more verjeti, 
da lahko materina bole-
čina odtaja srca zakrknje-
nih sinov. 

-ka 


